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Výroční zpráva o činnosti školy za školní rok 2022/2023 

1 Charakteristika školy  

1.1 Název, sídlo, zřizovatel 
 
STŘEDNÍ ŠKOLA INFORMATIKY A FINANČNÍCH SLUŽEB, PLZEŇ, KLATOVSKÁ 200 G 
Adresa:   Klatovská 200 G, 301 00 Plzeň 
Právní forma:    příspěvková organizace 
 
Název a adresa zřizovatele:  Plzeňský kraj 
    Škroupova 18 
    306 13 Plzeň 
 
 

1.2 Charakteristika školy, součásti školy 

Střední škola informatiky a finančních služeb, Klatovská 200 G, je veřejnou státní školou, 
příspěvkovou organizací Plzeňského kraje. Ve školním roce byla do 31.12.2022 její ředitelkou 
RNDr. Lenka Holubová. K 1.1.2023 byl po konkurzním řízení jmenován do pozice ředitele školy 
Ing. Přemysl Šmídl, který byl 14 let zástupcem ředitelky školy. Současně došlo k 1.1.2023 i ke 
změně na pozici zástupce ředitele školy, kdy místo Přemysla Šmídla byla jmenována Mgr. 
Miroslava Hesová. Ta doposud vykonávala pozici výchovné poradkyně. Její úvazek na pozici 
výchovné poradkyně byl o třetinu snížen a převeden na RNDr. Lenku Holubovou, která plně 
splňuje požadavky na výkon této pozice.  

Střední škola informatiky a finančních služeb, Klatovská 200 G, Plzeň leží přibližně 2,5 km od 
centra města. Dopravní dostupnost je velmi dobrá, a to především MHD (tramvaj, autobusy) 
a meziměstskými autobusy ve směru od Klatov. Žáci, kteří dojíždějí z jiných směrů, musejí 
využívat více dopravních prostředků a do školy se dostávají ze vzdálenějšího vlakového nebo 
autobusového nádraží.  

Žáci z větších vzdáleností mohou využít možnost ubytování v našem Domově mládeže, který 
je dostupný prostřednictvím spojů MHD (cca 20 minut od školy) a 30 minut pěšky. Žákům 
ubytovaným na Domově mládeže je poskytováno celodenní stravování zajišťované školní 
jídelnou. Ostatní žáci a zaměstnanci se mohou stravovat ve školní výdejně, do které jsou obědy 
uvařené ve školní jídelně převáženy.  

Žákům je k dispozici Školní poradenské pracoviště (ŠPP), kde vedle školního metodičky 
prevence rizikového chování (dále jen ŠMP) působí také výchovná poradkyně, kariérová 
poradkyně a speciální pedagog. Do 31.12.2022 zastávala pozici výchovné poradkyně sama 
Mgr. Miroslava Hesová. Od 1.1.2023 zaštítila výchovné poradenství spolu s M. Hesovou RNDr. 
Lenka Holubová.  

Ve škole dále působí školská rada a rada rodičů, ve které došlo se změnou ředitele školy též ke 
změně člena školské rady, protože ředitel školy nemůže být současně jejím členem. Využito 
bylo možnosti posunu hlasů z posledních voleb, kdy třetím v pořadí byla Mgr. Hesová. Ta se 
stala k 1.1.2023 členkou školské rady za pedagogy a vystřídala P. Šmídla, který byla jejím 
opakovaně zvoleným členem od jejího vzniku roku 2005.  
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Žáci mohou své připomínky konzultovat s vedením školy prostřednictvím svých zástupců ve 
školním parlamentu, který se pravidelně jednou měsíčně schází od roku 2004.  

V rámci realizace projektu Vzdělávání 4.0 v Plzeňském kraji působí ve škole Krajské centrum 
kybernetické bezpečnosti. Centrum poskytuje především odborné vedení žákům krajských 
škol projevujících zájem o oblast kybernetické bezpečnosti. Takto podpoření žáci mohou dále 
působit na svých domovských školách osvětovou a vzdělávací činností směrem ke svým 
spolužákům a učitelům, případně také ke správcům svých školních sítí. Podpora má převážně 
distanční charakter a probíhá pomocí zadávání, návodů, soutěžení a poskytování zpětné vazby 
při výzvách k řešení různých úloh z podoblastí kybernetické bezpečnosti, včetně praktické 
práce se zranitelnostmi systémů. 

V rámci odpoledních aktivit se žáci mohou zapojit do velkého množství kroužků (např. kroužek 
robotiky, kroužek grafiky a webdesignu, matematický kroužek, čtenářský klub, aj). Dále se žáci 
mohou podílet na přípravě projektových dnů, mohou se zúčastnit zahraničních zájezdů, stáží 
a řady dalších akcí, pořádaných školou. 

V rámci Národního programu obnovy se mohli žáci účastnit široké škály doučování, které bylo 
zaměřeno zejm. na žáky ohrožené školním neúspěchem.  

 

Součásti školy: 

NÁZEV SOUČÁSTI IZO SOUČÁSTI KAPACITA 

Střední škola 000 574 406 510 žáků 

Domov mládeže 110 019 491 80 lůžek 

Školní jídelna 110 019 504 300 stravovaných 

Školní jídelna – výdejna 150 071 507 225 stravovaných 

 

IZO ředitelství školy:   600 009 467 

IZO střední školy:  000 574 406 

IČ :     00 57 44 06 

DIČ:     CZ00574406 
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1.3 Vedení školy 
Ředitelé školy:      do 31.12.2022 RNDr. Lenka Holubová 
       od 1.1.2023 Ing. Přemysl Šmídl  

Zástupci řed. školy pro teoretické vyučování:  do 31.12.2022 Ing. Přemysl Šmídl 
       od 1.1.2023 Mgr. Miroslava Hesová  

Zástupce řed. školy pro praktické vyučování: Mgr. Martin Novotný 

Vedoucí ekonomického úseku:    do 2.1.2023 Jana Rýdlová  
 

od 3.1.2023 do 31.3.2023 bez vedoucího 
ek. úseku  
od 1.4.2023 Martina Procházka Michalová  

Vedoucí správního úseku:    Jaroslav Hamršmíd 

 

Poradní orgány: 

Výchovná poradkyně:     do 31.12.2022 Mgr. Miroslava Hesová 
       od 1.1.2023 navíc RNDr. Lenka Holubová  

Metodik ICT:      Mgr. Bc. Petr Zima 

Školní koordinátor EVVO:    Mgr. Pavla Lopatová 

Školní metodik prevence:     Mgr. Lucie Martínková 

Koordinátor ŠVP:     Ing. Přemysl Šmídl 

Koordinátor dalšího vzdělávání:   do 31.3.2023 Marie Malinová  
       od 1.4.2023 Kateřina Milá  

Školní kariérový poradce:    Mgr. Leona Jiránková 

Koordinátor spolupráce školy a zaměstnavatele: Mgr. Martin Novotný 

Předsedové předmětových komisí:   Mgr. Magdaléna Frühaufová   

Mgr. Renáta Wolfová, během dlouhodobé  
nepřítomnosti Mgr. Jitka Spěváčková  

Mgr. Pavla Lopatová 

Ing. Mgr. Kateřina Horáková  

 

1.4 Kontakty 
Číslo telefonu:       377 477 510 
E-mailová adresa:  info@infis.cz 
Datová schránka: i5yxq55 
Web:   www.infis.cz 
 

  

mailto:holubova@ssinfis.cz
http://www.infis.cz/
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1.5 Školská rada 
složení do 31.12.2022 
Předseda: Mgr. Leona Jiránková – zástupce pedagogů 
Členové: Mgr. Hana Schimmerová, MBA – zástupce zřizovatele 
  Ing. Vladimír Tichý – zástupce zřizovatele 
  Ing. Přemysl Šmídl – zástupce pedagogů 

Mgr. Jana Griezlová – zástupce rodičů 
Klára Brochová – zástupce rodičů  

 
složení od 1.1.2023  
Předseda: Mgr. Leona Jiránková – zástupce pedagogů 
Členové: Mgr. Hana Schimmerová, MBA – zástupce zřizovatele 
  Ing. Vladimír Tichý – zástupce zřizovatele 
  Mgr. Miroslava Hesová – zástupce pedagogů 

Mgr. Jana Griezlová – zástupce rodičů 
Klára Brochová – zástupce rodičů  

 
 

1.6 Datum posledního zařazení do sítě škol  
Na základě žádosti se s účinností od 1. 1. 2021 do školského rejstříku zapisuje další místo 
poskytování služeb školského zařízení Domova mládeže na Třebízského 2812/3, Jižní 
Předměstí, 301 00 Plzeň a nejvyšší povolený počet lůžek ve školském zařízení celkem se 
navyšuje na 80. 
 
Během 1Q/2023 byly zpracovány podklady pro žádost o výuku předmětu v cizím jazyce 
v souladu s § 13 odst. 3 zák. č. 561/2004 Sb. o předškolním, základním, středním, vyšším 
odborném a jiném vzdělávání (školský zákon). Ve školském rejstříku bude tato skutečnost 
zapsána s účinností od 1.9.2023, a to pro obor vzdělání 18-20-M/01 Informační technologie.  
Předmětem, který bude vyučován v cizím jazyce, bude Dějepis.  
 

1.7 Poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím  

Žádost o informaci ve smyslu zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, 
v platném znění, nebyla evidována. 
 
 
Zpracoval Přemysl Šmídl   
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2 Přehled oborů vzdělání ve školním roce 2022/2023 

Školu navštěvuje přibližně 500 žáků denního a dálkového studia. Žáci se vzdělávají v oboru 
Logistické a finanční služby a Informační technologie. Jedná se o obory středního vzdělávání 
zakončeného maturitní zkouškou. Dále probíhá vzdělávání v oboru Manipulant poštovního 
provozu a přepravy, což je tříletý učební obor zakončený závěrečnou zkouškou s výučním 
listem. 

*) 1 třída oboru LFS je složena pouze z ukrajinských žáků (30 žáků). 
Ve škole je dalších 26 ukrajinských žáků, kteří jsou integrováni do běžných českých tříd.  
 
Činnost školy je vykonávána v několika budovách: 

 
Zpracoval Přemysl Šmídl  

  

Název a kód oboru vzdělání 
Kapacita oboru 
dle škol. rejstříku 

Počet žáků 
dle zahajovac. 
výkazu 

Počet tříd 

Informační technologie  
18–20-M/01 
Střední vzdělání s maturitní zkouškou 

260 231 
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Logistické a finanční služby  
37–42-M/01 
Střední vzdělání s maturitní zkouškou 

278 148 5 *) 

Manipulant poštovního provozu a přepravy 
37–51-H/01 
Střední vzdělání s výučním listem 

112 70 
 

3 

Logistické a finanční služby 
37–42-M/01 (dálková forma vzdělávání) 
Střední vzdělání s maturitní zkouškou 

90 36 
 

2 

Adresa, číslo popisné Parcelní číslo Bezbariérovost 

Škola, školní výdejna - Klatovská 200 G, Plzeň č.p. 2778 8289/10 ano 

Škola - Klatovská 200 C, Plzeň č.p. 2777 8289/7 ne 

Sportovní hala - Klatovská 200, Plzeň  8289/91 ano 

DM, ŠJ – Čelakovského 1, Plzeň č.p. 789 6370 ne 

DM – Doudlevecká 40, Plzeň, č.p. 788 6367 ne 

DM – Třebízského, Plzeň, č.p. 2812/3 – v nájmu 6411/10a ano 
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3 Popis personálního zabezpečení  

POČET PRACOVNÍKŮ CELKEM 
FYZICKÝ/PŘEPOČTENÝ 

Z TOHO POČET PEDAGOGŮ 
FYZICKÝ/PŘEPOČTENÝ 

PRŮMĚRNÁ DÉLKA 
PEDAGOGICKĚ PRAXE  

73/65,71 54/47,43 20,26 let 

Výuka je vedena pedagogickými pracovníky, kteří jsou stálými zaměstnanci organizace. 
Pedagogický sbor splňuje odbornou kvalifikaci ve smyslu § 9 zákona č. 563/2004 Sb., zákon 
o pedagogických pracovnících, v platném znění. Ve studiu za účelem získání odborné 
kvalifikace pro výkon přímé pedagogické činnosti pokračovali tři učitelé odborných předmětů, 
jeden učitel matematiky a na jednoho pedagogického pracovníka se vztahuje odst. 9 § 9 
zákona č. 563/2004 Sb., zákon o pedagogických pracovnících, v platném znění. V rámci 
rozpočtových možností si mnozí pedagogové průběžně prohlubovali svoji odbornou kvalifikaci 
v různých akreditovaných seminářích a kurzech.  

Průměrná délka pedagogické praxe za všechny pedagogické pracovníky je 20,26 let.  

Do 31. 12. 2022 práci pedagogického úseku řídili zástupci ředitelky školy Ing. Přemysl Šmídl 
pro teoretické vzdělávání a Mgr. Martin Novotný pro praktické vzdělávání. Ve škole působí 
dvě pedagožky, které mají vystudované výchovné poradenství a působily jako výchovné 
poradkyně – Mgr. Miroslava Hesová a od 1.1.2023 také RNDr. Lenka Holubová. Mgr. Bc. P. 
Zima působil jako metodik ICT a Mgr. P. Lopatová jako metodik EVVO. Oba k výkonu těchto 
činností splňují kvalifikační předpoklady. Činnost školního metodika prevence zajišťovala Mgr. 
L. Martínková, která též splňuje kvalifikační předpoklady. Koordinátorem ŠVP byl i nadále Ing. 
P. Šmídl.  

Od 1. 1. 2023 se stal ředitelem školy Ing. Přemysl Šmídl, zástupcem pro praktické vyučování 
nadále zůstává Mgr. Martin Novotný, novou zástupkyní pro teoretické vzdělávání se stala Mgr. 
Miroslava Hesová. 

V rámci pokračujícího projektu Vzdělávání 4.0 v Plzeňském kraji jsme mohli pokračovat 
v čerpání financí na funkce školního kariérového poradce a koordinátora spolupráce školy 
a zaměstnavatele. Ve funkci asistenta pedagoga pracovaly I. Plechingerová, I. Štouračová, P. 
Slancová a M. Hladíková. 

Práci předmětové komise všeobecně vzdělávacích předmětů řídila M.gr. M. Frühaufová, cizích 
jazyků Mgr. R. Wolfová (v její dlouhodobé nepřítomnosti Mgr. J. Spěváčková), ICT Mgr. P. 
Lopatová, ekonomických a poštovních předmětů Ing. Mgr. Kateřina Horáková.  

Činnost domova mládeže garantovala vedoucí vychovatelka Mgr. J. Čejková. 

 

PEDAGOGIČTÍ PRACOVNÍCI  VE ŠKOLNÍM ROCE 2022/2023: 
1. A Mgr. Jitka Spěváčková  Mgr. Eva Baťková -MD 
1. B Mgr. Jan Zelinka  Jan Boháč 
1. E Mgr. Michaela Nováková  Ing. Andrea Bílá 
1. F Mgr. Luděk Lhoták  Mgr. Olga Břízová 
1. M  Mgr. Tereza Chejlavová  Mgr. Jan Fiala 
2. A Ing. Vilma Jandová  Ing. Eva Holubová 
2. E Ing. Miloslav Prynych  RNDr. Lenka Holubová 
2. F Mgr. Iveta Králová  Mgr. Ondřej Janda 
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2. M Mgr. Miroslava Hesová  Bc. Jiří Jindra 
2. D Mgr. Magdalena Frühaufová  Markéta Hladíková 
3. A Mgr. Radka Gottfriedová  Mgr. Ondřej Janda 
3. E Mgr. Lucie Martínková   Mgr. Leona Jiránková 
3. F Mgr. Jaroslav Karnold  Jan Lomička 
3. M Mgr. Bc. Hana Soukupová  Mgr. Pavla Lopatová 
3. D Ing. Jana Jeřábková  Bc. Radek Miklánek 
4. A Ing. Kateřina Horáková  Mgr. Marcela Mikulášová 
4. E Bc. Vít Mrákota  Mgr. V. Nachtmannová 
4. F Mgr. Renata Wolfová  Mgr. Martin Novotný 
 (po dobu nemoci Mgr. Pavla Lopatová)  Mgr. P. Ponocná - MD 
DM Mgr. Jana Čejková  Bc. Ivana Plechingerová 
DM Bc. Miroslava Hamhalterová  Mgr. Tomáš Průcha 
DM Jitka Mrázová  Dominik Seko 
DM Zuzana Petrová  Bc. Petra Slancová 
DM Monika Silovská   Ing. Mgr. M. Šleglová 
DM Jiří Chroustovský  Ing. Přemysl Šmídl 
DM Věra Pašková  Irena Štouračová 
DM Radka Hiková  Bc. Lukáš Vachovec 

   
Ing. Jan Vaňous 
Michal Velíšek 

   Mgr. Bc. Petr Zima 

Ekonomický úsek pracoval do 31. 12. 2022 ve složení vedoucí ekonomického úseku J. Rýdlová, 
účetní H. Herianová, mzdová účetní P. Knížová, studijní oddělení K. Milá. V průběhu jara 2023 
se vedoucí ekonomického účetní stala Martina Procházka Michalová, na pozici ekonomky 
nastoupila Kateřina Milá a do studijního oddělení Lucie Vrbská. 

Vedoucí hospodářského úseku domova mládeže je J. Biskupová, která nastoupila na tuto 
pozici po E. Pechmanové. Jako kuchařky pracovali L. Brabcová, P. Brejchová a A. Hodanová, na 
výpomoc pak nastoupila paní Olexová. Pracovnice bufetu a výdejny obědů je V. Vlčková a J. 
Ždimerová. Funkci vnitřní auditorky vykonává Ing. M. Gajdušková.  

Vedoucí správního úseku J. Hamršmíd st. řídil práci V. Voskové, J. Ždimerové, E. Machové, 
K. Fléglové, L. Koptíkové, M. Matasové a V. Bezlojové při úklidu školy a domova mládeže. 

Na bezproblémovém chodu školy se dále podíleli správce ICT Václav Šoupa, a správce haly V. 
Polívka. 
 
Zpracovala Pavla Knížová  
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4 Údaje o přijímacím řízení  

Kód a název oboru 

Počet přihlášených 
žáků ve všech kolech 

př. řízení 

Počet odvolání 
proti nepřijetí 

 
Počet žáků, kteří 
skutečně nastoupili 

18-20-M/01  
Informační technologie 

205 59 64 

37-42-M/01  
Logistické a finanční služby 

57 17 27 

37-51-H/01   
Manipulant poštovního 
provozu a přepravy 

46 14 27 

Celkem 308 90 118 

 
Zpracoval Přemysl Šmídl  

 

5 Vyhodnocení naplňování cílů školních vzdělávacích programů  

5.1 Naplňování cílů školních vzdělávacích programů 

Ve školním roce 2022/2023 byly realizovány aktivity vyplývající ze školních vzdělávacích 
programů, které jsme rozpracovali do týdenních plánů akcí s cílem zařadit i aktivity naplňující 
vize Krajského akčního plánu rozvoje vzdělávání PK a jiných strategických materiálů 
Plzeňského kraje.  

Od 1.9.2022 probíhala výuka dle inovovaných ŠVP.  

Velkou výzvou pro nás bylo otevření neintegrované ukrajinské třídy, kam 1.9.2022 nastoupilo 
30 ukrajinských žáků. Těm se upravil vzdělávací program tak, aby měli možnost snazší 
integrace. Posílena byla hlavně výuka češtiny, nižší hodinová dotace byla u odborných 
předmětů Ekonomika a finančnictví a Logistika. Žákům do výuky nebyly zařazeny předměty 
Poštovnictví a Učební praxe. Žáci měli méně vyučovacích hodin během týdne, bylo jim však 
zařízeno 4hodinové doučování češtiny pro cizince v rámci jazykové přípravy cizinců NPO, které 
jsme jim určili jako povinné.  

Ve 3Q školního roku jsme podali žádost o výuku předmětu v cizím jazyce od září 2023, což nám 
bylo schváleno a žáci oboru Informační technologie tak budou od září 2023 mít výuku Dějepisu 
v angličtině dle § 13 školského zákona.  

 
Zpracoval Přemysl Šmídl  
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5.2 Zpráva o činnosti předmětové komise všeobecně vzdělávacích předmětů 
 
Členové komise: 
Mgr. Olga Břízová, Mgr. Miroslava Hesová, Ing. Eva Holubová, RNDr. Lenka Holubová, Mgr. 
Jaroslav Karnold, Mgr. Iveta Králová, Mgr. Luděk Lhoták, Bc. Vít Mrákota, Mgr. Martin 
Novotný, Bc. Jan Vaňous, Mgr. Stanislav Veverka, Mgr. Jan Zelinka 
 
Nekmenoví členové: Jan Boháč, Mgr. Jan Fiala, Mgr. Magdaléna Frühaufová, Mgr. Radka 
Gottfriedová, Mgr. Tereza Chejlavová, Mgr. Ondřej Janda, Ing. Vilma Jandová, Mgr. Leona 
Jiránková, Mgr. Pavla Lopatová, Mgr. Lucie Martínková, Bc. Radek Miklánek, Mgr. Marcela 
Mikulášová, Mgr. Veronika Nachtmannová, Mgr. Bc. Hana Soukupová, Mgr. Jitka Spěváčková, 
Bc. Lukáš Vachovec 
 
PODMÍNKY K VZDĚLÁVÁNÍ: 
 
Začátek školního roku 2022/23 přinesl velké změny, a to hlavně ve složení naší komise, jež byla 
značně personálně posílena, a též v obsahu vzdělávání samém i v nutnosti sebevzdělávání 
některých z nás. Na konci srpna 2022 byla nově otevřena třída 1. B, složená pouze ze žáků 
ukrajinské národnosti, což pro nás byla rozhodně výzva! Někteří z nás si tedy průběžně 
prohlubovali dovednosti a znalosti v oblasti vzdělávání žáků s odlišným mateřským jazykem. 
Podpora ze strany různých institucí byla opravdu velká. Probíhala specializovaná školení a 
vznikalo mnoho materiálů k výuce žáků s OMJ, které jsme sdíleli mezi sebou a diskutovali nad 
nimi. Většina školení a workshopů probíhala prostřednictvím webinářů, což jsme přivítali 
s nadšením. Mgr. Veronika Nachtmannová, Mgr. Magdaléna Frühaufová a Mgr. Tereza 
Chejlavová se vzdělávaly právě tímto směrem (kurzy Ukrajinština pro ZŠ a SŠ – využití IT ve 
výuce, Hodnocení žáků s odlišným mateřským jazykem, Jazyková příprava pro cizince pro 
určené kmenové a jiné třídy aj.). I ostatní členové komise průběžně vyhledávali příležitosti 
k dalšímu vzdělávání nejen v předmětech, které vyučovali, ale též v oblasti obecné didaktiky či 
psychologie, vzhledem k aktuální situaci. Prohlubovali jsme si však i dovednosti v oblasti ITE 
(Workshop k Linkedin, MS Excel v příkladech v učitelské praxi aj.).  
 
Velkým přínosem pro nás zůstalo zapojení e-výuky do běžné prezenční výuky, a to hlavně 
prostřednictvím MS-Teams. Tento rychlý komunikační nástroj mezi žáky a učitelem i mezi žáky 
navzájem a mezi pedagogy považujeme za přínosný a velice efektivní. Většina členů komise 
zůstala věrná používání dalším alternativním vyučovacím metodám či komunikátorům, což lze 
hodnotit jako jeden z mála kladných důsledků distanční výuky. Hojně jsme při prezenční výuce 
používali digitalizované učební materiály v programech, jako jsou MS Forms,  Whiteboard, 
Quizizz či Kahoot, Nearpod, AnswerGarden aj. Někteří z nás se na konci června ještě stihli 
proškolit v programu Canva.   
  
OBSAH A PRŮBĚH VZDĚLÁVÁNÍ: 
 
U žáků vyšších a zejména maturitních ročníků se ještě silně projevily následky distanční výuky, 
která se jich týkala na začátku studia na naší škole, a to nejen v osvojených vědomostech, ale 
i v samotném vyjadřování a schopnosti verbální, ale i písemné komunikace. Opět jsme ocenili 
půlené hodiny matematiky a českého jazyka u prvních a maturitních ročníků, třída 1.B měla 
posílenou výuku českého jazyka na 3 vyučovací hodiny. Na nabízená doučování z českého 
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jazyka a literatury a matematiky (Mgr. Janda, Mgr. Jandová, Mgr. Králová, Mgr. Mrákota aj.)  
docházelo o něco více žáků než v předešlých letech, a to hlavně před maturitními zkouškami. 
Důležité a přínosné bylo rozhodně doučování žáků třídy 1.B pod vedením Mgr. Veroniky 
Nachtmannové, jež probíhalo dokonce 3 hodiny týdně. Bohužel bylo využito jen úzkým 
okruhem žáků, avšak na druhou stranu s velmi dobrými výsledky. Někteří žáci se po necelém 
školním roce výuky českého jazyka dostali na úroveň přijatelnou pro další úspěšné studium.  
Na začátku září proběhl seznamovací kurz pro žáky 1. ročníků, a to tradičně v Úborsku 
v penzionu U Jandů. Žáci měli možnost poznat svou třídu, ostatní žáky i své učitele v jiném 
prostředí než jen ve škole. Seznamovací pobyt měl jako obyčejně úspěch a jako vždy se 
podařilo položit základy dobře fungující třídě. V červnu zde pak probíhal turistický kurz 3. 
ročníků, jehož náplní bylo cyklo- i pěší výlety, outdoorové aktivity a další utužování kolektivu 
před nadcházejícím náročným maturitním ročníkem.  

      
 
Dramatický kroužek pod vedením Mgr. Jandy celý rok studoval představení R.U.R. od Karla 
Čapka, krátkou ukázku ze začátku hry představili i na letošním červnovém Komunitním dni. 
Divadelní představní od profesionálních herců mohli žáci 3. ročníků zhlédnout v dubnu 
v divadle Alfa. Jednalo se o loutkové divadlo s název Alfa farma, přepracovanou novelu od G. 
Orwella, stylizovanou do Československa 50. let 20. století.  
 
Klub matematiků opět vedl Bc. Mrákota, vybraným matematickým zájemcům nabízel nejen 
prohloubení středoškolského učiva, ale i díky řešení zajímavých problémových a aplikačních 
úloh víceméně i přípravu na studium na vysoké škole. Účastníci pracovali v prostředí webové 
aplikace Geogebra, při řešení matematických úloh využívali digitální technologie. Získané 
vědomosti a dovednosti rozhodně žáci využili i v matematických soutěžích, jež se zúčastnili. 
 
Badatelský kroužek pod vedením Mgr. Novotného byl tradičně určen pouze pro spolupracující 
ZŠ. Žáci pravidelně docházeli k nám do školy a zapojovali se různorodých témat z oblasti fyziky. 
Velmi žáky zaujala například vakuová komora, určená pro základné pokusy s nízkým tlakem.  
V září 2022 se vybraní žáci 3. a 4. ročníků zúčastnili on-line akce Zavolíme?, která se týkala 
nadcházejících prezidentských voleb. Cílem bylo zvýšit povědomí plnoletých žáků ohledně 
účasti na volbách nového prezidenta České republiky. 
 
Na konci září proběhl velmi úspěšný česko-ukrajinský projektový den, jenž pro žáky 1.A a 1.B 
organizovaly Mgr. Jitka Spěváčková a Mgr. Leona Jiránková. Žáci obou tříd se rozdělili do 
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dvojjazyčných dvojic a pomocí aplikace Aktionbound procházeli Plzní a plnili připravené úkoly. 
Na danou akci po té navázal na začátku listopadu jednodenní výlet na hrad Švihov. 
  

                         
 
Během října a listopadu se 1. ročníky, vyjma 1.B, jako každý rok zapojily do on-line 
matematické soutěže mKontext, kterou pořádá ZČU Plzeň. Naše škola obsadila 2. místo  mezi 
přihlášenými středními odbornými školami i učilišti. V lednu 2023 se po té nejlepší řešitelé 
sešli s dalšími úspěšnými žáky na půdě ZČU. V únoru pak proběhlo na naší škole školní kolo 
celostátní matematické soutěže, zúčastnilo se ho celkem 50 nejlepších žáků, aby ti nejlepší 
v březnu zabojovali v kole státním, jež také pro Plzeňský kraj pořádala na škola. Zde jsme však 
úspěchů již nedosáhli. V březnu vybraní matematikové mohli ještě zkusit stěstí v soutěži 
Matematika je hra na Střední průmyslové škole dopravní, Plzeň, kdy se jedné dvojici žáků 
podařilo získat 1. místo! Poslední matematickou aktivitou byla tradičně soutěž Náboj, která se 
koná v Praze. Jedná se o soutěž vcelku náročnou, kde se za úspěch považuje už i účast, a žáci 
ji zhodnotili jako dobrou zkušenost do života.  
 
V listopadu se konalo školní kolo Olympiády z českého jazyka. Účastnilo se ho třináct žáků, z 
nichž do okresního kola postoupili s nejvyšším počtem bodů Adam Sláma (3.A) a Adam Hojer 
(2.F), kde však předních míst nedosáhli. Věřme, že příští rok dosáhneme lepších výsledků. 
 
Ve sportu jsme se zúčastnili řady soutěží. Fotbal, florbal, basketbal, házená, stolní tenis aj. 
Některé jsme i spolupořádali, a to i za pomocí našich absolventů. V okresním přeboru v 
přespolním jsme obsadili. 6 místo, v basketbalovém 6. (dívky) a 7. místo (hoši). O něco 
úspěšnější jsme byli ve futsalu (3. místo), ale naopak v krajském přeboru ve fotbale jsme 
skončili na posledním 6. místě. Nejúspěšnější jsme byli v krajském finále ve stolním tenisu, kde 
jsme vyhráli 1. místo mezi chlapci a 3. místo mezi dívkami! 
 
PODPORA ŽÁKŮM ,  SPOLUPRÁCE S  RODIČI: 
 
Velkou podporou pro žáky jsou již zmíněná doučování z předmětů český jazyk, literatura a 
umění a matematika, kdy některá probíhají v užším kruhu tří žáků, ale i ve větších skupinách. 
Nabízené konzultační hodiny učitelů bývají žáky využívány pramálo. Žáci si naopak navykli na 
komunikaci prostřednictvím S-Teams či školních e-mailů, což je rozhodně ku prospěchu. 
 
Komunikace s rodiči proběhla na dvou třídních aktivech prezenčně a dvakrát on-line na MS-
Teams. Jako obvykle byla největší návštěvnost u rodičů žáků nižších ročníků. 
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Na jaře se tradičně konaly přípravné kurzy k přijímacím zkouškám z českého jazyka a 
matematiky vedené Mgr. Jandou a Mgr. Novotným se znovu konaly prezenčně. Zájem byl 
obrovský, proto byli žáci rozděleni do dvou skupin. 
 
Pro zájemce o studium byla naše škola třikrát „otevřena“ (Dny otevřených dveří). Řadu 
oblastní jsme se pokusili prezentovat jinak, lépe a moderněji, což rozhodně mělo úspěch, 
vzhledem k počtu podaných přihlášek. 
 
VÝSLEDKY VZDĚLÁVÁNÍ ŽÁKŮ: 
U vyšších a maturitních ročníků se bohužel ještě projevily následky distanční výuky, co se týče 
osvojených vědomostí a pravidelné docházky do školy, naopak v nižších ročnících nacházíme 
řadu aktivních a schopných žáků, kteří se činorodě zapojují do školních aktivit, naši školu 
prezentují na výbornou a jsou naší chloubou. Na řadě projektů pracují z vlastního přesvědčení 
a zájmu o danou věc, v mnoha případech se pak z učitele stává spíše mentor, což je pak radost 
z práce oboustranná. Celkově hodnotíme oba nižší ročníky, obzvláště na ITE obor, jako třídy 
s velkým učebním potenciálem.   
 
Maturitní zkoušky proběhly v obvyklém režimu. Maturanti absolvovali nejprve písemné práce, 
poté didaktické testy a ústní zkoušky. Matematiku si zvolilo opět jen několik málo žáků. Jako 
obvykle si někteří žáci v podzimním termínu zopakují didaktické testy či ústní část maturitní 
zkoušky.  
 
 
KDE SE NÁM MOC NEDAŘILO? 

• zlepšit aktivní docházku některých žáků 

• motivovat žáky k průběžnému studiu a snaze o lepší studijní výsledky nejen 
u maturitních zkoušek 

 
Zpracovala Mgr. Magdaléna Frühaufová  
 
 
 

5.3 Zpráva o činnosti předmětové komise cizích jazyků   
 

Kmenoví členové komise:                                         Nekmenoví členové komise:  
Mgr. Radka Gottfriedová                                           Mgr. Magdaléna Frühaufová 
Mgr. Veronika Nachtmannová                                 Ing. Andrea Bílá                                                                                                      
Mgr. Ing. Kateřina Horáková                                     Ing. Jan Vaňous 
Mgr. Tereza Chejlavová 
Mgr. Ondřej Janda       
Jiří Jindra                                  
Mgr. Leona Jiránková   
Mgr. Michaela Nováková                                                
 Mgr. Jitka Spěváčková 
Mgr. Renáta Wolfová 
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 PODMÍNKY  KE  VZDĚLÁVÁNÍ  
 
Během celého školního roku byla práce naší komise velmi efektivní. Komisi posílili hned 3 noví 
pedagogové – Mgr. Tereza Chejlavová, Mgr. Veronika Nachtmannová a Mgr. Michaela 
Nováková. Nové kolegyně se velmi aktivně zapojily do práce komise a jejich působení na naší 
škole je pro všechny velkým přínosem. Kromě plánovaných schůzek komise jsme se velmi 
často potkávali i na neformálních schůzkách, kde jsme si po celý školní rok vyměňovali nové 
poznatky a zkušenosti, navzájem se inspirovali a pomáhali. Velký důraz klade naše komise na 
využívání moderních technologií ve výuce, díky čemuž se nám daří žáky lépe motivovat k učení. 
K procvičování i testování používáme na příklad aplikace Kahoot, Quizizz, Forms, 
Answergarden, Nearpod, Quizlet, Classtools, Quizmonster a mnoho dalších. Jako komunikační 
kanál se žáky i nadále využíváme MS Teams.   
 
V letošním roce bylo pro nás velkou výzvou se vypořádat s rozšířením umělé inteligence (GPT 
chat, Bing) ve výuce.  Velmi nám v tom pomáhaly webináře Karla Klatovského 
(https://www.klatovsky.cz). Zde bylo mnohokrát názorně ukázáno, jak je možné umělou 
inteligenci využít k vytváření testů, podpůrných materiálů a rešerší.  S možnostmi, které 
používání umělé inteligence přináší, bychom se měli naučit pracovat a také bychom si měli 
uvědomit, že práce s umělou inteligencí nám může ušetřit spoustu práce a zkvalitnit výuku. To 
si ostatně hned vyzkoušeli žáci 2.E. kteří za využití AI – Deep Story tvořili pod vedením Mgr. 
Spěváčkové videa nejrůznějších světových osobností v angličtině.    
 
 Jedním z důležitých cílů předmětové komise cizích jazyků je odborný růst pedagogů a jejich 
další vzdělávání, které je nezbytné pro zkvalitňování výuky vzhledem k nutnosti využívání 
nových metod výuky včetně používání moderních digitálních technologií. Členové komise se 
proto průběžně vzdělávají a účastní se různých odborných seminářů, webinářů a školení.  
Všichni členové komise jsou hodnotiteli MZ a zadavateli pro společnou část MZ. Zároveň měli 
všichni možnost absolvovat školení KOSS, kde si mohli své znalosti oživit. 
Všichni vyučující na konci školního roku odevzdali vedení školy svá portfolia, kde zaznamenali 
své mimoškolní vzdělávací aktivity z průběhu celého školního roku. Někteří vyučující si navíc 
vedli svá vlastní portfolia v aplikaci Wakelet.  
 
PŘEHLED VZDĚLÁVACÍCH AKCÍ: 

Název akce Účastník 

ToolBee – online nástroj pro jazykáře  Chejlavová, Nováková 

Inspiromat  Spěváčková,Horáková 

Technical English at a Glance Horáková, Chejlavová, Nováková, 
Spěváčková 

Get Motivated. 25 Way to Learn English. Wolfová 

Teach  Real Spek Out Nováková, Spěváčková 

KOSS k PP MZ z AJ Chejlavová 

8+1 Habits of an Effective Teacher Spěváčková 

Grammar in Games Chejlavová 

21 Century Bames in Our Lessons Chejlavová 

English Tests for Today´s Learners, Teachers and 
Businesses 

Spěváčková 

https://www.klatovsky.cz/
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Tipy pro rychlé aktivity bez přípravy na hodiny cizích 
jazyků 

Nachtmannová 

Návštěva partnerské školy ve Weidenu Horáková, Jiránková,  Spěváčková 

Be Calm. Be Marry, Be Christmassy. Chejlavová 

Autentické videomateriály ve výuce cizích jazyků Nováková 

Testování a hodnocení v pedagogické praxi Nachtmannová 

Zadavatel, zadavatel pro žáky s PUP Nachtmannová 

Think Visual, Think Wild Spěváčková 

Psychohygiena a mentální odolnost pro učitele Nováková 

The Best Formula for Exam Success Nováková, Spěváčková 

Linkedln Nováková, Chejlavová 

Workshop komunikačních a prezenčních dovedností Horáková, Spěváčková, Wolfová 

AI v nástrojích pro pedagogy Spěváčková 

Učíme odborné předměty pro středoškoláky s OMJ  Nováková 

Jak rozmluvit žáky Chejlavová 

Interactive Tolls in Teaching Chejlavová 

Microsoft Excel v příkladech učitelské praxi Spěváčková 

Microsoft Creator Jiránková 

Different Techniques for Error Correction Chejlavová 

Workshop Canva Chejlavová,Jiránková,Nováková, 
Spěváčková 

Hospitace v imigračních třídách v partnerské škole ve 
Weidenu 

Jiránková, Nachtmannová 

  
Velkou výhrou pro naši školu bylo upevnění spolupráce se školou ve Weidenu (Europa- 
Berufschule). Zde se žáci kromě anglického jazyka učí španělsky a také česky. 
Před Vánoci  jsme se vydali s našimi žáky tuto školu navštívit. Aby se naši žáci a s německými 
rychle spřátelili, byli rozděleni do smíšených skupin a za pomoci aplikace Actionbound 
připravily Mgr. Jiránková a Mgr. Spěváčková pro všechny moderní „stopovačku“, ve které 
museli spolupracovat a plnit nejrůznější úkoly. Všem se to moc líbilo. 
Kolegové Mgr. Janda a Mgr. Jiránková se v lednu ve weidenské škole účastnili akce Externe 
Evaluation, která přinesla velkou pozitivní zkušenost. Externí evaluace je něco jako kontrola 
ČŠI u nás. Rozhovory s tamními inspektory byli velmi příjemné a obohacující, inspektorky totiž 
hledaly zejména pozitivní věci. Výsledkem pak není klasická inspekční zpráva, kde je uvedeno, 
co je špatně, ale doporučení a nabídka pomoci, což u nás není. 
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Spolupráce poté pokračovala návštěvou německé 
ředitelky na naší škole. Výsledkem této návštěvy bylo 
naplánovaní hospitace našich učitelů v imigračních 
třídách weidenské školy. Hospitace se uskutečnila 
v červnu a za naši komisi se jí zúčastnily Mgr. Jiránková a 
Mgr. Nachtmannová. V Německu mají velmi 
propracovaný systém práce s migranty a jejich 
začleňování do výuky. Nejdůležitější věcí je samozřejmě 
naučit se pořádně jazyk. Tato hospitace byla pro naše 
kolegy velmi zajímavou zkušeností a také inspirací, jak 
nejlépe začlenit naše ukrajinské žáky. V příštím roce 
bychom chtěli zrealizovat hospitace našich učitelů 
v hodinách AJ a ČJ  ve weidenské škole.   
 

Weidenská škola nebyla jedinou německou školou, se 
kterou jsme navázali spolupráci. V prosinci se Ing. Bílá 
a Mgr. Jiránková s našimi žáky vypravily do Wiesau, 
kde je střední škola s IT zaměřením. Němci mají velký 
zájem spolupracovat s našimi žáky na různých 
zahraničních projektech, momentálně je v jednání 
podzimní hackathon ve spolupráci s plzeňským SIT 
Portem. 
 
Na propojení teorie s praxí byla také zaměřena 
exkurze do německé firmy KRONES s jejíž sesterskou 
českou firmou KONPLAN spolupracujeme. Žáci si 

prohlédli provoz v německé firmě a seznámili se s podmínkami pro práci v Německu. 
 
Po nucené přestávce kvůli Covidu se uskutečnil školní zájezd do Velké Británie. Cílem 
poznávacího zájezdu byl jih Anglie a Londýn. Žáci strávili celkem 3 noci v anglických rodinách, 
ochutnali tradiční domácí anglickou kuchyni a měli možnost konverzace s Angličany. 
 

Značným úsilím přispěli členové naší komise, ale nejen oni, 
k začleňování žáků ukrajinské třídy 1.B do naší školy a 
hlavně mezi české žáky. Za tímto účelem byly 
zorganizovány 2 projektové dny pro českou třídu 1.A a 
ukrajinskou 1.B. Opět byla k tomuto účelu využita skvělá 
interaktivní aplikace Actionbound, díky které mohly Mgr. 
Jiránková a Mgr. Spěváčková vytvořit moderní stopovací 
hru s mnoha úkoly a interaktivními hrami. Žáci obou tříd se 
namíchali do skupin a společně strávili 2 vyučovací dny 
společnými aktivitami. 1. projektový den se odehrával 
v historické centu Plzně a byl zároveň pojat jako 
tandemová výuka, druhý žáci strávili na hradě Švihov. Žáci 
obou tříd se tak lépe poznali, skamarádili a ukrajinští žáci 
se mohli zdokonalit v českém jazyce. 
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 Mgr. Wolfová každoročně společně s autorizovaným centrem cambridgeských jazykových 
zkoušek organizuje cvičné testování angličtiny na cambridgeské mezinárodní jazykové zkoušky 
PET, FCE a CAE. Zkoušky, které se naši žáci pokoušeli letos cvičně složit, byly úrovně B2 (FCE) a 
C1 (CAE). Naši žáci si vyzkoušeli cvičnou verzi ve všech čtyřech částech Reading, Use of English, 

Writing a Listening. I přes vysokou 
náročnost projevilo o cvičné testování 
zájem velké množství žáků, ze kterých by 
6 uspělo na úrovni B1, 21 žáků by dosáhlo 
úrovně B2, 29 žáků úrovně C1 a 2 žáci 
dosáhli dokonce nejvyšší možné úrovně 
C2, což je důkazem výborných znalostí, 
kterých dosáhli během studia.  

Možnosti složit zkoušky naostro v letošním školním roce   využili zejména žáci 4. ročníků, 
protože certifikátem z úspěšně složené zkoušky je možno nahradit profilovou část maturity 
z AJ. Této možnosti letos využilo 9 maturantů. Nejúspěšnějším žákem co se Cambridgských 
zkoušek týče je ale Michal Štein z 2.E, který v ostré verzi zkoušek dosáhl nejlepší možné úrovně 
C2, tudíž získal certifikát CPE. 
  
Všichni členové naší komise se účastní hodnocení maturitních prací žáků čtvrtých ročníků, 
zejména se jedná o hodnocení a opravu cizojazyčných resumé.  
 
Našim žákům se také snažíme pomoci s koupí cizojazyčných učebnic, a proto jsme jim i letos 
zajistili ve spolupráci s Oxford University Press slevu z ceny těchto učebnic. V rámci této 
spolupráce jsme získali další učitelské sady cizojazyčných učebnic a doplňkové výukové 
materiály včetně účastni na metodických seminářích zdarma.  
  
Naši pedagogové stále sledují a využívají dostupné jazykové a odborné materiály k výuce. Nové 
informace získáváme studiem odborných časopisů a periodik, on-line materiálů, článků a 
diskusí na internetu. Dlouhodobě spolupracujeme s redakcí časopisů Bridge a Gate (pro AJ). 
Tyto časopisy odebíráme a pravidelně je využíváme ve výuce. Nejpřínosnější jsou pro nás 
speciální maturitní vydání časopisu Bridge, které jsou připravovány ve spolupráci se 
společností Cermat. Ve výuce využíváme také další materiály, které získáváme od redakce 
těchto časopisů, jako jsou různé publikace v angličtině, DVD, CD, mapy, plakáty a další výukové 
materiály. S našimi žáky se také průběžně účastníme soutěží, pořádaných redakcí těchto 
časopisů. Pro obohacení výuky ruského jazyka jsme ve výuce používali elektronický časopis 
Klasnyj žurnal. 
  
Ve výuce co nejvíce využíváme další inovativní metody, i nadále se osvědčují elektronické 
verze učebnic anglického jazyka Maturita Solutions a nově také elektronické verze německé 
učebnice Direkt Interaktiv 1 a 2.  
Vzhledem k vysoké úrovni znalostí AJ našich žáků a také ke snaze mít neustále nejmodernější 
výukové materiály, jsme se rozhodli od příštího roku přejít na zcela nové učebnice angličtiny  
Life Vision Intemediate. Tyto učebnice jsou také od vydavatelství Oxford, jedná se o ještě 
propracovanější a interaktivnější učebnice než jsou námi dosud používané Maturita Solutions. 
Od této změny si slibujeme ještě větší efektivnost výuky AJ na naší škole. 
 
Pracujeme samozřejmě i se zdroji z internetu, anglickém jazyce jsme letos nejvíce používali 
webové stránky www.bridge-online.cz, www.helpforenglish.cz www.britishcouncil.org, test-

http://www.bridge-online.cz/
http://www.britishcouncil.org/
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english.com a v německém jazyce stránky www.dw.de. Tyto zdroje jsme používali jak pro 
běžnou výuku, tak pro přípravu k MZ. Ve výuce jsme také pracovali s elektronickou databází 
OER (Open Educational Resources), která nabízí nepřeberné množství informací a materiálů 
ve všech cizích jazycích.  
Dalšími důležitými zdroji informací k získávání nových odborných a rozšíření jazykových 
znalostí je e-learning, jehož moduly byly využívány jak v běžných hodinách, tak v seminářích 
cizích jazyků. Zde žáci najdou jak vypracovaná maturitní témata ze všech cizích jazyků včetně 
slovní zásoby a pracovních listů, tak další podklady a materiály ke studiu včetně zadání 
samostatných úkolů.  
  
V rámci podpory aktivního využívání programu MS IT Academy a Cisco Networking Academy 
a doplnění výuky odborných IT předmětů, byla výuka anglického jazyka v prvních ročnících 
doplněna pro žáky oboru IT modulem Technická angličtina, který je pro žáky povinný. Všechny 
podklady získávali žáci formou elektronických pracovních listů a materiálů, které jim byly 
zasílány přes MS Teams. Výuka technické angličtiny byla doplněna jednodenním projektovým 
dnem, kterého se zúčastnili všichni žáci prvních ročníků oboru IT. V rámci tohoto dne se žáci 
seznámili s další odbornou slovní zásobou a pracovními listy a zpracovali také vlastní 
prezentace na vybraná odborná témata technické angličtiny. 
  
OBSAH A PRŮBĚH VZDĚLÁVÁNÍ  

V letošním školním roce jsme se snažili uskutečnit co nejvíce naplánovaných akcí, soutěží a 
seminářů, které naše komise pro žáky připravila.   
Soutěže v cizích jazycích jsou nedílnou součástí studia cizích jazyků, mimo jiné i proto, že 
motivují žáky ke spolupráci, soutěživosti, zlepšení znalostí a komunikačních schopností. U 
našich žáků jsou tyto soutěže oblíbené a setkávají se s jejich zájmem.  
V listopadu se vybraní žáci zúčastnili již 14. ročníku Konference studentských odborných 
prezentací na ZČU. Naši školu reprezentovali Adéla Benešová z 1.A, Helena Šperlová a Kryštof 
Tesař z 3.E a Bohdan Hrihoriev z 2.A. Bohdan za svou prezentaci v ruském jazyce na téma 
Propaganda získal 1.místo. 

 I letos se uskutečnila školní, okresní a krajská 
kola v anglickém, německém a ruském 
jazyce. Ve školním kole Olympiády AJ zvítězil 
Michal Štein, v krajském kole získal velmi 
pěkné 8. místo. S diplomy pro nejlepší 
účastníky soutěží nám velmi pomohla 
kolegyně Mgr. Jiránková, která se sama 
zdokonaluje v práci v Microsoft Creator.   
Nejlepším němčinářem v Olympiádě v NJ se 
stal Jaroslav Krutiš z 2.F. V okresním kole jsou 
bohužel žáci středních odborných škol 
zařazeni do stejné kategorie jako gymnázia, 

takže byl náš žák vzhledem k menší hodinové dotaci v nevýhodě. Kdyby byl ale hodnocen 
pouze mezi žáky odborných škol, získal by krásné 2. místo.  
 
Velkých úspěchů v soutěžích dosáhli žáci ruského jazyka. Yelysei Chornoknyzhnyi z 1.E získal 
v krajském kole Olympiády v RJ 1. místo, Eliška Štiková z 2.E získala 2. místo a Eva Hanzlíčková 

http://www.dw.de/
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z 3.E 3. místo.Pod vedením vyučující ruského jazyka 
Mgr. Gottfriedové zvítězila v recitační soutěži žákyně 
Olexandra Mazurenko z 2.A v krajském kole Ars 
Poetica-Puškinův památník a postoupila do 
celostátního kola, kde získala ocenění za vynikající 
výkon.   
 
Naši žáci se také aktivně zapojili do on-line soutěže ve 
čtení a porozumění angl. odbornému textu s názvem 
Kontext. Tuto soutěž pořádá ve spolupráci s 
Plzeňským krajem ZČU a účastní se jí školy z celého 
Plzeňského kraje. Do finálového kola konaného na 
Západočeské univerzitě postoupilo 6 našich žáků, kteří dosáhli 
velmi dobrých výsledků.   Adam Horváth z 1.E obsadil 2. místo, 
Petr Toman ze 2.E skončil třetí.  4. místa získali Jakub Broch 
z 3.F a Kristián Faltus ze 3.M.  
 V letošním školním roce jsme se opět účastnili akcí, které pořádalo Americké  centrum v Plzni. 
V rámci této spolupráce se naši žáci mohli zúčastnit i různých workshopů a setkání s rodilými 
mluvčími. Největší úspěch měla beseda se zástupcem kulturní ataché velvyslanectví USA 
v České republice panem Toddem Jurkowskim.  Žáci se dozvěděli mnoho zajímavého o práci a 
životě diplomata. Milé setkání využili i ke spoustě dotazů. V těchto akcích bychom chtěli i 
nadále pokračovat, protože jsou pro naše žáky jednoznačným přínosem. 
 
 
 PODPORA ŽÁKŮM,  SPOLUPRÁCE S  RODIČI  
 
Všichni členové předmětové komise cizích jazyků se snaží o účinnou propagaci školy, aktivně 
se zapojují do organizace a průběhu dnů otevřených dveří, podílí se na tvorbě propagačních 
materiálů školy a prezentují školu na veřejnosti. V rámci odborného zaměření PK přispívají 
svými články na web a sociální sítě školy a svoje příspěvky publikují také na dalších webových 
stránkách. Tyto materiály byly nabídnuty také do školní kroniky. 
Členové naší komise jsou samozřejmě také v pravidelném kontaktu s žáky i jejich rodiči, kdy 
se jim v rámci konzultací a třídních aktivů snaží pomoci najít způsoby řešení případných 
problémů se studiem cizích jazyků.  
Nadaným žákům nabídla škola možnost cvičného testování na mezinárodní cambridgeské 
jazykové zkoušky z anglického jazyka. Naši pedagogové také v rámci individuálních konzultací 
nabízeli po celý školní rok žákům možnost doučování a procvičování konverzace v cizích 
jazycích. 
S rodiči jsme se letos setkávali jak osobně, tak virtuálně na on-line třídních aktivech přes 
aplikaci MS Teams. Tato setkávání jsou pro obě strany velkým přínosem s určitě v nich budeme 
i nadále pokračovat.   
 

VÝSLEDKY VZDĚLÁVÁNÍ ŽÁKŮ: 
 
Našim nejdůležitějším úkolem je připravit 
žáky na jejich budoucí profesní zaměření, 
poskytnout jim dostatek podnětů, pobídek ke 
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studiu, motivovat je k samostatné práci. Většina našich absolventů opouští školu s velmi 
dobrou úrovní znalostí cizích jazyků, která je nezbytným předpokladem k úspěšnému 
uplatnění se na trhu práce, případně ke studiu na univerzitě.   
 Žáci jsou po celé 4 roky průběžně připravování na maturitní zkoušky, většina žáků naší školy 
volí jako cizí jazyk angličtinu. Na písemné maturitní práce jsou naši žáci připravováni po celou 
dobu studia nejen kvůli úspěšnosti v této zkoušce, ale i proto, že znalost písemné formy cizího 
jazyka je nedílnou součástí celkové znalosti cizího jazyka. Psaní slohových prací jim proto ani 
letos nečinilo velké problémy.  
Ani u didaktických testů, jejichž součástí je i poslech a čtení, se letos neobjevily žádné velké 
potíže a žáci tak splnili i tuto povinnou část maturitní zkoušky bez problémů.  
Ústní část maturitní zkoušky je pro maturanty náročnější, protože obsahuje témata zaměřená 
na odbornou slovní zásobu a znalost odborné terminologie, vyjádřenou navíc v cizím jazyce. 
Zde je zkouška směrována nejen na obecnou znalost cizího jazyka úrovně B1, ale především 
na znalost odborných okruhů a konkrétních témat, souvisejících se vzdělávacím programem, 
který daný žák studuje. 
Součástí ústní maturitní zkoušky je také část, kdy žák hodnotí v daném cizím jazyce svůj posun 
ve znalosti a používání tohoto jazyka po absolvování studia. Již zmíněná sebereflexe slouží 
k uvědomění si pokroku, kterého každý žák během studia dosáhl včetně seznámení maturitní 
komise se svými plány a pohledem do svého budoucího života a studijní či pracovní kariéry. 
 
ZÁVĚREM ....   
 
Pedagogové naší komise se i nadále snaží co nejvíce žáky motivovat k výborným výsledkům ve 
znalostech cizích jazyků. Snažíme se žáky všemožně podporovat v jejich úsilí, dáváme jim 
zpětnou vazbu, ale zároveň zpětnou vazbu našeho úsilí vyžadujeme i my od žáků. V hodinách 
navozujeme přátelskou pracovní atmosféru, díky které má každý žák možnost pracovat na 
svém odborném růstu.   
 
Nadále pokračuje výuka podle ŠVP a TP. Naši vyučující se také podíleli přípravě nových ŠVP 
vzhledem ke chystaným změnám v oborech vzdělávání na naší škole. 
 
Je velmi dobře, že se v letošním roce podařilo upevnit spolupráci s partnerskou školou ve 
Weidenu a začít novou spolupráci s IT školou ve Wiesau. V příštím školním roce budou díky 
tomu pokračovat i odborné praxe našich studentů v Německu.   
 
Všichni členové naší komise se po celý školní rok snažili, aby žáci získali v cizích jazycích, a nejen 
v nich, takové znalosti a dovednosti, aby uspěli jak v dalším studiu, tak na trhu práce a tím i ve 
svém budoucím životě.   
  
Zpracovala Mgr. Jitka Spěváčková 
 

 
5.4 Zpráva o činnosti předmětové komise ICT  
 
Vyučující: 
Jan Boháč 
Mgr. Jan Fiala 
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Jan Lomička 
Mgr. Pavla Lopatová  
Mgr. Lucie Martínková  
Mgr. Tomáš Průcha  
Ing. Miloslav Prynych  
Dominik Seko  
Bc. Lukáš Vachovec  
Bc. Michal Velíšek  
Mgr. Bc. Petr Zima  

 
REALIZACE VÝUKY  
Obsah výuky je nutné neustále inovovat, protože informační a komunikační technologie se 
rozvíjí obrovskou rychlostí a snažíme se i přizpůsobovat požadavkům trhu práce. V loňském 
školním roce jsme upravovali Informační technologie a Aplikační software, na konci letošního 
jsme přistoupili ke změnám v dalších předmětech. Do Programování jsme zařadili PHP a GIT, 
upravili jsme obsah rozšířené výuky Programování a vývoj software a Počítačové sítě a 
kybernetická bezpečnost. Vytvářeli jsme obsah nového typu rozšířené výuky v oboru 
Informační technologie – Počítačová grafika. A tvořili jsme i řadu předmětů do nově 
připravovaných oborů.  
Vzhledem k charakteru předmětů vyučovaných 
v rámci informačních a komunikačních 
technologií je výuka soustředěna do 
počítačových učeben a s tím úzce souvisí volba 
výukových metod a materiálů. Podklady pro 
výuku tvoří místo klasických učebnic 
elektronické zdroje. Pracujeme s vlastními e-
learningovými kurzy v LMS Moodle (např. 
Programování nebo Intener věcí) a e-
learningovými kurzy Cisco Academy (Základy IT 
a Počítačové sítě).  
Kurzy Cisco Academy jsou v anglickém jazyce, což přispívá k rozvoji jazykových kompetencí 
žáků. Tato skutečnost je podpořena výukou technické angličtiny v rámci Anglického jazyka v 1. 
ročníku. A již druhým školním rokem jsme realizovali projektový den, ve kterém se propojují 
znalosti Anglického jazyka a poznatků z kurzu IT Essentials, který je součástí výuky Základů IT. 
Tato mezipředmětová spolupráce se osvědčila a budeme ji nadále udržovat. 
 
 
Rychlý vývoj informačních a komunikačních technologií klade vysoké nároky na celoživotní 
vzdělávání pedagogů. V letošním školním roce se členové komise zúčastnili následujících 
vzdělávacích aktivit: 
 
KDY    KDO   CO 
05. 10. 2022   Lucie Martínková Dobrá praxe – krize a co potom 
05. 10. 2022   Pavla Lopatová Dobrá praxe – krize a co potom 
15. 10. 2022   Jan Fiala  Učitel IN 
15. 10. 2022   Dominik Seko  Učitel IN 
16. až 20. 10. 2022  Tomáš Průcha  OP VVV Inspire, didaktická stáž 
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16. až 20. 10. 2022  Lukáš Vachovec OP VVV Inspire, didaktická stáž 
19. 10. 2022   Pavla Lopatová Roadshow pro školy 
18. 11. 2022   Pavla Lopatová Práce s daty 
12. 12. 2022   Pavla Lopatová Sociální sítě – ano či ne? 
19. 12. 2022   Pavla Lopatová Workshop Robotizace 
11. 01. 2023   Lucie Martínková Komunikace pro učitele 
11. 01. 2023   Pavla Lopatová Komunikace pro učitele 
11. 01. 2023   Petr Zima  Komunikace pro učitele 
16. až 20. 01. 2023  Radek Miklánek Cisco 
24. až 27. 01. 2023  Petr Zima  Zranitelnost web. aplikací 2 (webservery) 
25. 01. 2023   Pavla Lopatová Linkedin workshop 
07. 02. 2023   Petr Zima  Seminář o bezpečnosti sítí a služeb 
06. až 10. 03. 2023  Petr Zima  Hacking v praxi III 
19. a 26. 04. 2023  Lucie Martínková Canva 
11. 05. 2023   Pavla Lopatová Šikana a kyberšikana, bezpečný intenet  
05. a 06. 06. 2023  Petr Zima  Akce pro učitele kybernetické bezpečnosti 
05. a 06. 06. 2023  Michal Velíšek  Akce pro učitele kybernetické bezpečnosti 
 
Členové komise mají zájem o další vzdělávání, ale v oblasti ICT není dostatečná nabídka 
specializovaných vzdělávacích seminářů a část z těch, na které byli přihlášení, se z různých 
důvodů neuskutečnila. Řada inovací ve výuce je proto založena na sebevzdělávání. 
Mgr. Tomáš Průcha získal titul Ph.D. Někteří členové komise pokračovali ve vysokoškolském 
studiu: Jan Boháč, Jan Lomička, Dominik Seko a Bc. Lukáš Vachovec.  
 
ŹÁKOVSKÁ PORTFOLIA,  MATURITNÍ PRÁCE  A SOUTĚŽE  
Žákovská portfolia nahrazují ročníkové práce (v předmětech Aplikační software a Informační 
technologie) třetím školním rokem. Koordinátorkou činností a obsahu portfolií je kariérová 
poradkyně Mgr. Leona Jiránková. V předchozích letech jsme se snažili nastavit jednotnou 
strukturu portfolia a zpravidelnit práci na nich. Za tímto účelem jsme realizovali jednak 
projektové dny a přistoupili jsme i k úpravám ŠVP, respektive tematických plánů.  
V letošním školním roce jsme zopakovali osvědčené projektové dny pro žáky prvních ročníků, 
které jsme zaměřili na základní strukturu portfolia a vysvětlení jeho významu. Průběžná práce 
na portfoliích rovněž funguje (např. i v rámci suplovaných hodin), ale výstupy jsou stále velice 
rozdílné. V lednu proto proběhla schůzka vyučujících dotčených předmětů, které se zúčastnila 
i kariérová poradkyně Mgr. Leona Jiránková a zástupkyně ředitele Mgr. Miroslava Hesová. 
Výstupem ze schůzky bylo stanovení způsobu a četnosti hodnocení portfolií platné od druhého 
pololetí. Následně proběhl v každé třídě miniworkshop, aby s výstupy byli seznámeni žáci.To 
přispělo ke zlepšení úrovně vytvářených dokumentů a pro příští školní rok je proto důležité 
definovat jednotná kritéria zpracování a hodnocení.  
 
Většina členů komise se podílí na vedení a hodnocení maturitních prací, které jsou převážně 
z oblasti informačních a komunikačních technologií. Tyto práce velmi výrazně přispívají 
k rozvoji znalostí a dovedností žáků, což potvrzují jak samotní žáci tak spolupracující firmy. Aby 
si žáci lépe osvojili prezentační dovednosti, prohloubili efektivní komunikaci a schopnost 
obhájit vlastní názor, vystupují s maturitními pracemi na soutěžích. Tradičně je to 
Středoškolská odborná činnost (koordinátorem za školu je Mgr. Lucie Martínková) a Technická 
olympiáda PK (koordinátorem za školu je Ing. Miloslav Prynych).  
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V letošním školním roce dosáhli největšího úspěchu Matěj Martan 4F a Lukáš Fariz 4F 
s projektem My Day, probojovali se do celostátní přehlídky Středoškolské odborné činnosti, 
kde získali 4. místo. Jedná se o aplikaci na platformě Android, která pomáhá lidem 
s psychickými problémy překonávat úzkostné stavy. V Technické olympiádě nejlépe uspěli 
Hynek Schiffner 4F a Stanislav Beran 4F, kteří s projektem Meteostanice Vitrduino získali první 
místo. Meteostanici žáci navrhli, sestavili a přístup zajistili přes webové rozhraní.  
Do budoucna je rozhodně důležité podporovat zájem žáků o realizaci maturitních projektů. 
 
Žáky zapojujeme i do řady dalších 
soutěží. V říjnu to byla Technika má 
zlaté dno, kde žáci sestavují 
stanovený výrobek ze stavebnic 
Merkur a Boffin. Letos to byla 
řezačka polystyrenu a tvořili ji 
Michal Spišak 3F a Tomáš Marek 4E 
ve spolupráci se žáky 20. ZŠ – 
Kateřina Andělová a Václav 
Motejzík. Ze 17 zúčastněných týmů 
se ten náš umístil jako první. 
Hackerské soutěže The Catch 
(organizuje CESNET, z. s. p. o.) se 
účastní stovky nejen žáků, ale i dospělých a dokonce profesionálů z České republiky i ze 
zahraničí. V loňském školním roce se mezi prvních 15 dostali dva účastníci z naší školy a v tom 
letošním byli tři: Filip Kerber 3F 9. místo, Mgr. Bc. Petr Zima 12. místo a Michal Spišak 3F 13. 
místo. 
 
Stále větší oblibu získávají mezi žáky 
hackathony. V tomto školním roce to 
byl v říjnu v Sušici Hackathon 
otevřených dat PK (vizualizace 
v Power BI, nebyli jsme v top 3), dále 
Hackathon Webrace v Rokycanech 
(tvorba webu, žáci prvních ročníků 
zde byli zejména sbírat zkušenosti), 
v prosinci v prostorách VOŠ a SPŠE 
proběhl Co-hackathon, ve kterém náš 
tým zvítězil (Adam Hojer 2F, Jan 
Kozohorský 2F, Lukáš Homolka 2F, 
Anna Rauchová 1A a Adéla Benešová 
1A. Na konci školního roku ještě proběhl CZE + CH Hackathon/Ideathon (SIT port) – foto autor 
SIT port. 
Do hackathonů bychom se rozhodně měli dále zapojovat a bylo by dobré jej uspořádat i na 
půdě naší školy.  
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V soutěži Kyberbezpečnost se do národního kola 
dostali tři žáci: Filip Kerber 3F, David Paulík 3F a Michal 
Spišak 3F. Všichni byli v top 20. Všechny žáky školy 
zapojujeme do soutěže KPBI, v letošním školním roce 
se Tomáš Grolmus propracoval do republikového kola 
a zvítězil v něm. Všechny žáky oboru Informační 
technologie zapojujeme do soutěže Bobřík 
informatiky, do ústředního kola se dostalo pět žáků. 
Zúčastnili jsme se i Robotické soutěže, Mezinárodní 
robotické soutěže, Prezentiády, Networkinga games 
atd. Unikla nám soutěž v programování, což je výzva 
pro příští rok. 
 
AKTIVITY MIMO VYUČOVACÍ HODINY   
Aktivity mimo běžnou výuku mají za cíl zejména motivovat žáky k prohloubení zájmu o obor, 
rozšiřovat kompetence jako efektivní komunikace, řešení problémů, samostatnost nebo 
aktivní přístup. 
V letošním školním roce jsme realizovali tyto: 
 

KDY  KDO   CO 
5. až 7. 9. 1AEFM   Seznamovací pobyt (Martínková, Lopatová) 
9. 9.  1AEF, 2AEF, 3EF Dny vědy ZČU (Lomička, Lopatová, Prynych, Martínková, 
Fiala, Vaňous, Jandová) 
7. 10.  vybraní žáci  Nadání 2022 (Boháč) 
8. 2.   vybraní žáci  Exkurze AIMTEC (Miklánek) 
28. 2.  3EF   Školní kolo Prezentiády (Martínková, Lopatová) 
31. 3.  vybraní žáci  Krajské kolo prezentiády (Martínková) 
13. 4.  vybraní žáci  Networking games (Zima, Novotný) 
7. 6.   vybraní žáci  Stretech (Prynych) 
Dalšími aktivitami mimo výuku jsou kroužek „Počítačové sítě a kyberbezpečnost“ (lektor Mgr. 
Bc. Petr Zima), kroužek „Grafika a webdesign“ (lektor Ing. Miloslav Prynych) a „Kroužek 
robotiky“ (lektor Bc. Lukáš Vachovec, Václav Šoupa), všechny určené pro stávající žáky školy. 
Kroužky probíhaly v rámci projektu „Vzdělávání 4.0 v Plzeňském kraji“, 
CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0019021.  
 
Někteří členové komise se organizačně, vyhodnocováním nebo pořizováním 
fotodokumentace podílí na řadě akcí, které škola pořádá nebo se do nich zapojuje. Příkladem 
je seznamovací pobyt žáků 1. ročníků (Lucie Martínková), mezinárodní robotická soutěž 
(Miloslav Prynych) nebo sportovní kurz (Pavla Lopatová). 
 
DALŠÍ ČINNOST KOMISE  
Ve spolupráci s KÚ PK jsme opět realizovali nostrifikační zkoušky v obvyklém složení komise, 
tj. Mgr. Lucie Martínková, Ing. Miloslav Prynych a Mgr. Pavla Lopatová. V tomto školním roce 
byl zájem o zkoušky nižší, úspěšnost je kolísavá, tentokrát 50 %. 
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S ÚMO3 organizujeme a realizujeme 
počítačové kurzy pro seniory. Spolupráce byla 
přerušena epidemiologieckou situací, ale 
v podzimním období jsme na spolupráci 
navázali a uskutečnili kurz pro mírně 
pokročilé. Zúčastnilo se 12 lidí, kurz probíhal 
od 3. 11. do 8: 12. vedla jej Ing. Vilma Jandová 
a asistovali žáci Filip Svoboda 1F, Tomáš 
Ulrych 1F, Lukáš Homolka 2F a Adam Hojer 2F. 
Pro další školní rok bude potřeba aktualizovat 
obsah kurzů a upravit organizaci vzhledem 
k personálním změnám ve škole. 
Většina členů komise se podílí na propagaci školy. Zejména v rámci dnů otevřených dveří, kde 
představujeme obor Informační technologie a odborné kroužky pro žáky (letos se zapojili 
Bc. Jan Lomička, Mgr. Lucie Martínková, Ing. 
Miloslav Prynych, Bc. Michal Velíšek, Mgr. 
Pavla Lopatová). Vzhledem k velkému náporů 
zájemců jsme měnili pro jednotlivé dny 
otevřených dveří strategie pro realizaci. 
K dalším akcím patří červnový Stretech, kam 
Ing. Miloslav Prynych doprovázel žáky 
4. ročníků, kteří tam prezentovali své 
maturitní práce. Byli to Lukáš Fariz 4F, Matě 
Martan 4F, Vojtěch Aloy 4E a Tobiáš Horváth 
4F. Akce probíhá tradičně v červnu stejně jako 
Ručičky kraje, kterých se zúčastnil Jan Lomička. Pro žáky základních škol připravujeme i část 
obsahu badatelského kroužku – v tomto školním roce se zapojil Bc. Michal Velíšek, který 
žákům z 11. ZŠ přestavil IoT a základy práce s Arduinem. A neméně významnou aktivitou je 
představení oboru i školy v rámci projektových dnů pro základní školy. Letos jsme jich 
realizovali celkem 11 (říjen 3, listopad 5, prosinec 1 a červen 2). 
 
Zpracovala Mgr. Pavla Lopatová 
 
 

  



28 
 
 

 

5.5 Zpráva o činnosti předmětové komise ekonomických a poštovních 
předmětů  

 
Kmenoví členové komise:    Nekmenoví členové komise: 
Ing. Andrea Bílá    Mgr. Radka Gottfriedová 
Mgr. Magdaléna Frühaufová   Ing. Eva Holubová 
Ing. et Mgr. Kateřina Horáková  Mgr. Leona Jiránková 
Ing. Vilma Jandová    Jan Lomička 
Ing. Jana Jeřábková    Ing. Miloslav Prynych 
Mgr. Marcela Mikulášová 
Ing. Petra Slancová 
Mgr. et Bc. Hana Soukupová 
Ing. et Mgr. Miroslava Šleglová 
Ing. Přemysl Šmídl 
 
 
PODMÍNKY K VZDĚLÁVÁNÍ: 
Výuka v průběhu celého školního roku 2022/2023 opět plně probíhala v režimu prezenční 
výuky, který je mnohem přirozenější, přívětivější i efektivnější, oproti výuce distanční, která 
byla realizována v době covidové pandemie. Většina učitelů si v době distanční výuky osvojila 
práci s on-line interaktivními aplikacemi jako např. Quizizz, Kahoot, Quizlet, JeopardyLabs, 
Forms či Mentimeter a tyto aplikace i nadále využívala pro zatraktivnění své výuky i v průběhu 
celého školního roku 2022/2023.   
 
Novinkou v tomto školním roce pro nás byla výuka v nově zřízené třídě 1.B, ve které se 
vzdělávali ukrajinští žáci, kteří do České republiky přišli v důsledku válečného konfliktu na 
Ukrajině. Tato skutečnost kladla vysoké nároky na všechny pedagogy, kteří v ukrajinské třídě 
vyučovali, hlavní překážkou byla především jazyková bariéra.  
 

Jedním z důležitých cílů komise i v letošním roce nadále zůstával odborný růst pedagogů, který 
je nezbytný nejen pro udržení vysoké kvality výuky, ale také pro sledování trendů a 
reflektování turbulentně se měnících požadavků trhu práce. Pro všechny členy komise je 
samozřejmostí neustálé a průběžné vzdělávání nejen v odborných oblastech, ale také v oblasti 
osobnostního a sociálního rozvoje a didaktických metod. Nabídka vzdělávacích on-line či 
prezenčních programů pro pedagogy je poměrně široká od kurzů nabízených KCVJŠ, přes INEV, 
SIT port až po nabídku Infokariéry či LinkedIn Learning.  
 
V letošním školním roce se členové komise zúčastnili těchto vzdělávacích aktivit: 
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I přesto, že nabídka kvalitních akreditovaných školení či seminářů je rok od roku širší a 
zajímavější, samostudium je nedílnou součástí naší práce. Členové naší komise si tak 
v průběhu celého roku doplňují své znalosti a dovednosti tradičním studiem odborné 
literatury, časopisů či periodik, z nichž je většina k dispozici ve škole (Logistika, Ekonom, Účetní 
a daně, Účetní souvztažnosti, Sdělení ČP, Poštovní noviny, denní tisk atd.), ale nově a moderně 
také sledováním odborných platforem a skupin na sociálních sítích např. Facebook, Instagram, 
LinkedIn či poslechem odborných podcastů na např. www.spotify.com , 
www.open.spotify.com , www.podcasty.seznam.cz , www.e15.cz , www.sitport.cz atd. 
Vysokou přidanou hodnotu a velký význam má i vzájemné předávání poznatků, dovedností a 
zkušeností mezi kolegy. 
 
V letošním školním roce se podařilo navázat či prohloubit spolupráci s mnohými subjekty 
nejen v Plzni a Plzeňském kraji, ale napříč celou Českou republikou – např. Eurocentrum Plzeň, 
MD Elektronik, Lear Corporation Czech Republic, INEV, Česká logistická asociace a další. 
Významně se nám podařilo posílit spolupráci se Správou informačních technologií města Plzně 
(SIT port), se kterou jsme začali spolupracovat již v loňském školním roce. Letošní spolupráce 
se netýkala pouze projektové výuky StartUpuj, ale také několika exkurzí v nově otevřeném 
technologickém a inovativním centru TechTower, které město v únoru letošního roku 
slavnostně otevřelo, přes zajištění vysoce profesionálních školení pro zájemce z řad pedagogů, 
až po možnost realizovat souvislé odborné praxe pro naše žáky.  
 
Také v letošním školním roce členové naší komise připravili, zaštiťovali či se společně se žáky 
zúčastnili velkého množství akcí a projektů na školní, krajské, celorepublikové i mezinárodní 
úrovni, ve kterých se naši žáci umístili na předních či nejvyšších příčkách. Školní rok 2022/2023 

http://www.spotify.com/
http://www.open.spotify.com/
http://www.podcasty.seznam.cz/
http://www.e15.cz/
http://www.sitport.cz/
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si v tomto ohledu připsal nejedno prvenství – poprvé v historii školy naši žáci postoupili do 
celorepublikového kola Soutěže finanční gramotnosti, v 
celostátní soutěži poštovních dovedností naši žáci získali 
historicky nejlepší 2. místo, poprvé se naše fiktivní firmy 
účastnily mezinárodního Česko-Slovenského 4. MUB line VFF, 
poprvé se konala školní soutěž určená pro žáky učebních 
oborů The Best APOSTman, poprvé se škola zúčastnila 
projektu České bankovní asociace – Bankéři do škol. Poprvé 
jsme se zúčastnili mezinárodního hackathonu pořádaného 
SIT portem ve spolupráci  se Švýcarskou ambasádou, 
společností Nestlé a Switzerland Tourism s podtitulem 
„podívej se na Švýcarsko českýma očima“ a velkým úspěchem 
bylo i získání historicky prvního 2. místa na Marketing 
hackatonu. Na tomto místě bych chtěla všem členům naší 
komise, kteří se žákům v těchto oblastech věnují, poděkovat za jejich práci. Z velkého množství 
akcí vybírám jen některé.  
Nadaní žáci se každoročně zapojují do soutěží. 
 
První soutěží v letošním školním roce, které se zúčastnili žáci naší školy pod vedením členů 
naší komise byla celorepubliková logistická olympiáda – Logistik junior 2022, kterou již po 
čtrnácté pořádala Střední škola logistiky Dalovice. Ve třech částech soutěže své síly poměřilo 
na 20 týmů ze 13 škol z celé České republiky. Všechny soutěžní týmy byly velice dobře 
připravené a prokázaly nejen hluboké teoretické znalosti, ale také vysokou úroveň tzv. soft 
skills. Žáci naší školy v silné celorepublikové konkurenci obsadil krásnou 5.příčku.  
 
V říjnu se žáci zúčastnili Hackathonu otevřených dat Plzeňského kraje, který se konal na 
sušickém gymnáziu, které hostilo na 20 týmů, 
kteří prezentovali vizualizace v programu 
Power BI. Tým naší školy pojal svou účast 
v soutěži velice netradičně a inovativně a 
místo tradičního prezentování poměrně 
dobře dostupných dat se zaměřil se na 
edukační prvek. Naši žáci se v TOP 3 sice 
neumístili, nicméně předvedli opravdu skvělý 
výkon a mohou být jak na svoji myšlenku, tak 
i celkové zpracování náležitě pyšní. Inovativní přístup je v dnešním světě vysoce ceněnou 
dovedností.   
Naši žáci se již tradičně každý rok účastní velice oblíbených veletrhů fiktivních firem. 
V letošních roce naše fiktivní firmy, fiktivní firma Cleaners, s.r.o. a fiktivní banka Plzeňská první 
fiktivní banka, a.s., prezentovali celkem na 8 veletrzích. První letošní veletrh fiktivních firem se 
konal v Českých Budějovicích, následovaly veletrhy v Příbrami, Plzni, Praze, Žatci a Písku. Až na 
výjimky naše fiktivní firmy na veletrzích obsazují většinou medailové pozice napříč 
jednotlivými kategoriemi. Fiktivní firma Cleaners, s.r.o. byla v letošním roce opakovaně 
nejúspěšnější v kategoriích Nejlepší leták a Nejlepší vizitka. Naopak Plzeňská první fiktivní 
banka, a.s. si opakovaně nejlépe vedla v kategorii Nejlepší prezentace. Na veletrzích nejde jen 
o ceny, ale velice důležité je prohlubování a profesionalizace prezentačních a komunikačních 
dovedností našich žáků na těchto veletrzích. Tyto dovednosti jsou pořadateli a organizátory 
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veletrhů opakovaně vyzdvihovány a ceněny. Fiktivní firmy se v letošním školním roce poprvé 
zúčastnili obchodování na mezinárodním Česko-Slovenském 4. MUB line VFF, který pořádala 
Metropolitní univerzita Praha. Naši žáci byli na mezinárodním poli velice úspěšní a dokázali 
své odborné znalosti a dovednosti prezentovat i v cizím jazyce. 
 
Velký úspěch zažili žáci 3.A  Kateřina 
Tůmová,  Barbora Volfová a Jakub Pok, kteří se  
zúčastnili Celostátní soutěže poštovních 
dovedností, kterou každoročně pořádá Česká 
pošta n.p.. Žáci vzorně reprezentovali naši školu 
a díky velice zdařilé prezentaci se umístili na 
krásném 2. místě. Toto umístění je nejlepším 
umístěním naší školy v historii této soutěže.  
 
I v letošním roce se 20 žáků 3. a 4. ročníků zúčastnili dalšího, v pořadí již sedmého, ročníku 
Ekonomické olympiády pořádaného Institutem ekonomického vzdělávání INEV. Jedná se o 
největší ekonomickou soutěž pro žáky středních i základních škol v České republice. Do 
krajského kola, ve kterém poměřilo své ekonomické znalosti na 78 nejlepších žáků z 26 
středních škol z celého Plzeňského kraje, postoupili 4 naši žáci. Nejlepší úspěch si připsal Petr 
Straka, žák 4.A, který obsadil krásné 4. místo. Nejen tento úspěch je pro nás motivací, aby se 
naši žáci zapojili i do dalšího ročníku Ekonomické olympiády!    
 
Také v letošním roce jsme se tradičně zúčastnili již dvanáctého ročníku Soutěže finanční 
gramotnost, která je největší tuzemskou soutěží tohoto druhu. Do letošního ročníku se 
přihlásilo bezmála 600 škol a téměř 42 tisíce žáků. Školního kola soutěže se v naší škole 
zúčastnilo 123 žáků. Naši žáci zaznamenali historický úspěch, když postoupili do 
celorepublikového finále, kterého se zúčastnilo 14 týmů, a ve kterém  se umístili na krásném 
7. místě. 
  
Tradiční soutěží, které se naší žáci pravidelně účastní je 
„Fiktivní výběrové řízení“, které obdobně jako v 
předcházejících letech pořádala SPŠD Plzeň. Do letošního 
ročníku soutěže se přihlásili žáci 4.A, pro které byla účast 
výbornou zkušeností před jejich vstupem na trh práce, 
neboť porotu tvoří zástupci Úřadu práce a reálných 
plzeňských firem. Medailové stupně nám letos sice unikly, ale jednalo se o možnost 
prezentovat své schopnosti a vystoupit před odbornou komisí a ověřit si získané dovednosti a 
v závěru se dozvědět, co by bylo možné ještě vylepšit a v čem se zdokonalit. 
 
V letošním roce se konal historicky 1. ročník školní soutěže The Best APOSTman, která je 
určená pro učební obory. Soutěžit přišlo ve svém volnu 11 žáků z prvního a druhého ročníku a 
téměř dvě hodiny přijímali zásilky do Čech i do zahraniční. Všichni zúčastnění byli náležitě 
odměněni nejen diplomem či pamětním listem, ale i hodnotnými cenami, např. power banky, 
batohy či lahve na pití, které do soutěže věnovala Česká pošta n.p. Dle ohlasu žáků již nyní 
víme, že byl položen základ krásné tradici a v následujícím školním roce proběhne další ročník.  
 



32 
 
 

 

V průběhu školního roku pro naše žáky pořádáme také různé workshopy, zaměřené především 
na osvojení si praktických dovedností. 
 
Workshop Podnikavost 4.0 určený pro žáky 2.M a 4.A byl zaměřený na sociální a emoční 
inteligenci a týmové role. Žáci se naučili, jak tyto dovednosti využít ve svůj prospěch či jak se 
učit respektu v konfliktních situacích, což je v praxi vysoce ceněnou dovedností. Cenné 
poznatky z tohoto workshopu žáci jistě využijí nejen ve svém soukromém, ale i pracovním 
životě.   
 
Stranou letos nezůstal ani Workshopy s Českou poštou týkající se prezentačních a 
komunikačních dovedností a efektivního vedení týmu, kterých se zúčastnily třídy 2.A a 3.A. 
Žáci třetího ročníku workshopem s názvem efektivní leadership zakončili celý čtyřdílný cyklus 
workshopu a obdrželi Osvědčení o jeho úspěšném absolvování, které se stalo nedílnou 
součástí jejich žákovských portfólií.  
 
Poprvé v naší historii se škola zúčastnila projektu České bankovní asociace – Bankéři do škol. 
Workshopu se zúčastnily všechny 1. ročníky v rámci ekonomických předmětů. Přednášející byli 
zkušení dlouholetí bankéři 2 největších bank v České republice, kteří žákům předali své 
zkušenosti o velice aktuálních tématech Finanční gramotnost a kyberbezpečnost.  
 
Další z řady přednášek vedených odborníky z praxe byla ta týkající se zavedení měny Eury 
v České republice, které se zhostil Ing. et Ing. Miloš Nový, emeritní děkan Fakulty ekonomické 
ZČU v Plzni a současně místopředseda rozpočtového výboru Poslanecké sněmovny ČR. Žáky 
tato přednáška velice zaujala, což dali najevo svými otázkami, a proto pan Nový na konci 
června zavítal do naší školy ještě jednou, aby žáky blíže seznámil se státním dluhem České 
republiky a s důchodovou reformou. Žákům nastínil, kdy je třeba začít šetřit, pokud se v 
důchodu chtějí mít dobře, ale také jaká jsou úskalí celého důchodového systému naší 
republiky. Obě přednášky měli u žáků velice pozitivní ohlas.  
Ve spolupráci s Eurocentrem Plzeň se na naší škole poprvé uskutečnil interaktivní workshop, 
který žákům nabídl nejen velice zajímavé informace o Evropské unii, ale kde si mohli prakticky 
vyzkoušet, jak se v EU schvalují zákony. Žáci tak měli jedinečnou možnost nahlédnout pod 
pokličku Evropské unie a pochopili, že Evropská unie není jen Brusel, ale že se týká našich 
každodenních životů.  
V průběhu školního roku zpravidla pořádáme pro žáky nejrůznější exkurze.  
 
V letošním školním roce byla nabídka exkurzí velice bohatá. Kromě tradičních exkurzí na 
pobočkách České pošty n.p. a SDPU Plzeň Křimice či ČNB proběhly nově exkurze ve firmách 
MD Elektronik, Typos, Daikin, Lear Corporation Czech Republic či Metrans. Tyto exkurze mají 
důležitou úlohu v tom, že žáci mají možnost pochopit, jak se teoretické znalosti, které si osvojí 
ve škole uplatňují v praxi. Navíc díky exkurzím se žáci mohou lépe rozhodnout, kde by chtěli 
vykonávat svou souvislou praxi, která je povinnou součástí jejich studia ve 3. a 4.ročníku.  
 
OBSAH A PRŮBĚH VZDĚLÁVÁNÍ: 
 
Nadále pokračuje výuka podle ŠVP pro maturitní studijní obory Logistické a finanční služby pro 
denní a dálkovou formu vzdělávání, Informační technologie pro denní formu a obor s výučním 
listem Manipulant logistického provozu pro denní formu vzdělávání. Účinnost školních 
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vzdělávacích plánů je průběžně vyhodnocována a ve výuce jsou reflektovány aktuální 
požadavky trhu práce. Cenné zkušenosti získávají žáci 3. a 4. ročníků maturitních studijních 
oborů při souvislých odborných praxích. Jejich zajištění je každoročně náročný úkol. 
 
Samozřejmostí je maximální využívání moderních technologií ve výuce, což je nám umožněno 
díky projektům zaměřeným na inovaci výpočetní techniky v učebnách školy. Kromě 
standardních prostředků ICT využíváme profesionální účetní program EKONOM, 
specializovaný poštovní program APOST či výukový software psaní na klávesnici všemi deseti 
ATF i velké množství on-line interaktivních aplikací.  
 
V rámci výuky odborných předmětů jsou žáci všech studijních maturitních oborů v průběhu 
celého školního roku motivování a povzbuzováni k práci na svých žákovských portfoliích, která 
se od příštího školního roku stanou nedílnou součástí jejich maturitní zkoušky.   
 
Z důvodu úspěšného profesního uplatnění na trhu práce po složení maturitní zkoušky bylo i 
v letošním školním roce umožněno žákům samostatné zajištění souvislé odborné praxe. Toho 
využily přibližně dvě třetiny žáků a sami oslovily firmy, kde souvislou odbornou praxi 
vykonávali a kde by mohli v budoucnu najít perspektivní zaměstnání. Ostatním žákům, které 
této možnosti nevyužili, byla souvislá odborná praxe zajištěna zástupcem školy podle jejich 
oboru vzdělání. Podzimní termín odborných praxí absolvovali žáci 4. a jarní 3. ročníků. Byli 
rozděleni do firem podle jejich zaměření a pracovali ve více než 40 podnicích. 
Průběh odborných praxí byl ve všech firmách ze strany žáků hodnocen kladně, ocenili 
prohloubení dosavadních znalostí, vítali možnost aplikace již získaných vědomostí v praxi. Také 
firmy pozitivně vyhodnotily vesměs aktivní zapojení našich žáků do jejich činnosti a projevily i 
do budoucna zájem o zajištění souvislé odborné praxe pro naše žáky.  
 
Žáci 2.ročníků maturitních oborů se aktivně zúčastnili projektu Startupuj, který je realizován 
jedinečným způsobem – odborníky z praxe, kteří jsou schopni žákům předat dovednosti a 
zkušenosti neotřelým a velice atraktivním způsobem. Žáci si pod jejich vedením vyzkoušeli 
založit svůj vlastní startupový projekt, naučili se realisticky nastavit nabídkovou cenu, 
uvědomili si, že prodat svůj nápad a uspět v dnešním vysoce konkurenčním prostředí není 
jednoduché, na co si dát pozor z pohledu práva či jak efektivně prezentovat a přesvědčivě 
komunikovat s médii. Vyvrcholením celého projektu byla prezentace těch nejlepší nápadů 
před odbornou porotou složenou z představitelů vedení města Plzně, která ten nejlepší nápad 
ocenila finančním šekem. Někteří z žáků se rozhodli, že se svému projektu budou věnovat i 
mimo školní lavice a pokusí se s ním prorazit v reálném světě. Projekt StartUpuj se stal již 
nedílnou součástí naší výuky a naši žáci v něm budou pokračovat i v nadcházejícím školním 
roce 2023/2024. 
 
 
PODPORA ŽÁKŮM ,  SPOLUPRÁCE S  RODIČ I: 
 
Členové předmětové komise se snaží i o účinnou propagaci školy, přispívají do propagačních 
materiálů školy v rámci odborného zaměření PK, podíleli se na přípravě aktivit školy či 
absolvovali několik projektových dnů pro základní školy. 
Žákům, kteří mají problémy s pochopením probíraného učiva, se členové komise individuálně 
věnují při konzultačních hodinách či při doučování. 
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Nezapomínáme ani na nadané žáky, jejichž talent se snažíme včas rozpoznat a efektivním a 
smysluplným způsobem rozvíjet.  
S rodiči jsme se letos tradičně setkali nejen na třídních schůzkách, z nichž dvě proběhly 
prezenční formou a dvě on-line, ale právě také na akcích pro veřejnost, jakou jsou Dny 
otevřených dveří nebo Komunitní den.  
 
VÝSLEDKY VZDĚLÁVÁNÍ ŽÁKŮ 
Naším mimořádně důležitým úkolem samozřejmě zůstává předáváním žákům kvalitní 
vědomosti a dovednosti, které po ukončení studia na naší škole. s úspěchem uplatní na trhu 
práce či při dalším studiu. Vzhledem k tomu, že výsledky některých z nich hodnotíme velmi 
často jako dostatečné i nedostatečné, zůstává stále velký prostor pro zlepšování našich 
pedagogických dovedností a schopností motivovat žáky k lepším výkonům.  
 
Kromě klasického známkování se snažíme i o tzv. formativní hodnocení studijních výsledků 
našich žáků. Klademe důraz na sledování a hodnocení pokroku a úspěchu žáka, při kterém je 
trendem žáka hodnocením netrestat, ale pomáhat mu zvládat překážky a postupně ho 
vhodným způsobem hodnocení dovést ke kýženému cíli. Stranou samozřejmě nezůstává ani 
rozvoj tzv. měkkých dovedností, na které je kladen stále větší důraz. Tyto dovednosti jsou sice 
obtížněji hodnotitelné, ale jejichž zvládnutí je pro žáky nedílnou výbavou pro jejich další 
úspěšnou kariéru.   
 
V letošním zkušebním období vykonávali žáci denní formy vzdělávání v profilové části 
maturitní zkoušky oboru Logistické a finanční služby praktickou zkoušku z odborných 
předmětů, která se skládala ze dvou dílčích částí: ekonomika a účetnictví a předmětů 
zaměření Podniková logistika nebo Bankovnictví a poštovnictví. V oboru Informační 
technologie konali v rámci naší komise praktickou zkoušku z odborných předmětů pouze žáci 
zaměření Management v IT a Datová analytika. Ta se skládá též ze dvou částí, přičemž jednu 
část zajišťuje předmětová komise ICT a jednu část komise EPP.  
Dále žáci vykonávali v rámci profilové části maturity ústní zkoušku z předmětů zaměření. Ústní 
zkoušky obsahovaly 20 otázek, z nichž každá byla složena ze dvou částí. Při hodnocení jsme 
opět využívali bodové ohodnocení jednotlivých částí MZ. 
 
V červnu se konaly závěrečné zkoušky žáků učebního oboru, které měly opět tři část – 
písemnou, praktickou a ústní. Tato zkouška zahrnovala nejen otázky týkající se poštovnictví, 
ale také ze světa práce. Bohužel poměrně velké procento žáků kvůli špatnému prospěchu 
k závěrečným zkouškám vůbec nešlo nebo kvůli podcenění přípravy u závěrečných zkoušek 
neuspělo 
 
KDE SE NÁM MOC NEDAŘILO? 
Ani přes nepolevující úsilí všech členů komise nedosahují všichni naši žáci takových výsledků, 
jaké bychom si představovali a přáli. Příčin může být samozřejmě více, za nejpalčivější však 
považujeme nedostatečnou přípravu žáků na výuku a skutečnost, že někteří žáci upřednostňují 
brigády a možnost výdělku před studiem. Toto se bohužel neblaze projevilo nejen u žáků 
posledního ročníku učebního oboru, ale i u žáků maturitních ročníků, z nichž někteří k jarnímu 
termínu maturitní zkoušky nebyli vůbec připuštěni nebo u maturitní zkoušky z odborných 
předmětů neuspěli a maturitní zkoušku si tak budou muset zopakovat v podzimním termínu.   
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Problém se někdy objevuje na pracovištích souvislé odborné praxe, kdy ne vždy jsou žáci 
spokojeni s náplní práce či instruktor není spokojen s chováním a pracovním nasazením žáka. 
Dále se nám nepodařilo přesvědčit některé slabší žáky, aby využili možnosti docházet na 
doučování, které škola svým žákům nabízí a kterých bylo díky projektům nabízeno velké 
množství. 
 
V letošním školním roce se nám nepodařilo motivovat žádné žáky k práci na SOČ a nikdo ze 
žáků 3. či 4. ročníku se nerozhodl pro zpracování maturitního projektu.   
 
Zpracovala Ing. Kateřina Horáková 
 
 

5.6 Zpráva o činnosti koordinátora EVVO     
Aktivity Environmentální výchovy, vzdělávání a osvěty jsou součástí školních i mimoškolních 
akcí a projektů. Řada z nich je realizována ve spolupráci s partnery (tradičně např. Povodí 
Vltavy, s. p. nebo DES OP). Zapojuje se stále více pedagogů, což přispívá ke komplexnímu 
přístupu k problematice EVVO. 
 
 
VÝUKA, ŠKOLNÍ AKFIVITY A DVPP 
Průřezové téma Člověka životní prostředí je zahrnuto do všech vyučovaných předmětů v ŠVP 
a v tematických plánech je zahrnuto v konkrétních výukových hodinách nebo je součástí 
plánovaných workshopů, exkurzí apod. Větší podíl pak EVVO zaujímá v přírodovědných 
předmětech jako Chemie, Biologie a ekologie (obor LFS a ITE) a Základy přírodních věd (obor 
MPPP). Obsah předmětů s větším podílem EVVO jsme v letošním roce řešili v souvislosti 
s úpravami ŠVP oboru ITE a přípravou nových oborů – Operátor skladování a ITE se zaměřením 
na ekonomiku. 
 
Součástí výuky předmětu Biologie a ekologie se v tomto školním roce stala aktivní péče o 
životní prostředí, která je realizována pravidelným úklidem kolem školy a péčí o zeleň ve škole 
i v jejím okolí. Cílem je rozvíjet vztah žáků k životnímu prostředí na základě praktické činnosti, 
dále si žáci prohlubují znalosti a dovednosti jako práce s nástroji či znalosti o rostlinách, rovněž 
si rozšiřují kompetence jako spolupráce nebo řešení problémů. 
Naopak tradiční součástí výuky předmětu Biologie a ekologie jsou významné a mezinárodní 
dny související s EVVO a péčí o zdraví. Žáci si při jejich zpracování rozšiřují kompetence jako 
objevování a orientace v informacích, efektivní komunikace, řešení problémů a samostatnost. 
 
Prvky EVVO se objevují i v maturitních pracích žáků, letos to byly práce Meteostanice Vitrduino 
a My Day. Meteostanici tvořili Stanislav Beran a Hynek Schiffner (4F) a prezentovali ji na 
soutěži Enersol (v doprovodu Jana Zelinky), s větším úspěchem pak na SOČ a v Technické 
olympiádě. Tam uspěla i aplikace My Day, která pomáhá s udržením psychické rovnováhy a 
vytvořili ji Matěj Martan a Lukáš Fariz (4F). 
 
Pro žáky základních škol připravujeme projektové dny v rámci kterých je představena škola a 
možné obory ke studiu. I zde se ale objevují prvky EVVO – při prohlídce školy jsou zmiňovány 
aktivity jako seznamovací pobyt nebo sportovní kurz, krom prezentování oborů je 
představována i fiktivní firma Cleaners, s. r. o., která se zabývá odpady. V letošním školním 
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roce jsme uskutečnili celkem 11 projektových dní pro ZŠ (říjen Zruč-Senec, Tlučná, Zbůch, 
listopad Všeruby, Nýřany, Chotíkov, Horní Bříza, Město Touškov, prosinec Vejprnice, červen 
Chotíkov a 20. ZŠ).  
 
V rámci DVPP navštívila Pavla Lopatová v září Krajskou environmentální konferenci pro 
pedagogické pracovníky – téma odpady. Obsahem byla problematika třídění odpadů z různých 
pohledů (svoz odpadu, třídící linky, zpracovatelské firmy, instalace sběrných nádob, legislativní 
rámec). Řada informací cílena na možnost jejich využití ve školách. Tato konference je vždy 
přínosem, protože se snaží přistoupit k vybranému tématu z různých úhlů pohledů, což je pro 
pedagogickou praxi velmi důležité. 
V říjnu se Pavla Lopatová zúčastnila exkurze do plastinaria v německém Gubenu. V moderní 
expozici je zpracována historie plastinátů, návštěvníci mají možnost vidět nejen celou řadu 
plastinátů ale i jejich přípravu. Získané informace byly využity při přípravě žáků na exkurzi a 
workshop na FZS ZČU, kde mají plastináty k dispozici.  
V říjnu se Pavla Lopatová zúčastnila na Krajském úřadu prezentace dokumentu Krajské 
koncepce environmentálního vzdělávání, výchovy a osvěty Plzeňského kraje na období 2022—
2031. Sledování nových trendů je důležité pro plánování EVVO v rámci školy tak, aby byla 
krajská koncepce naplňována. 
V říjnu se Miroslava Hesová a Pavla Lopatová zúčastnily prohlídky pivovaru Pilsner Urquell. 
Ten je každoročně cílem exkurzí se žáky na konci školního roku, nově by ale bylo vhodné 
zařadit exkurzi do předmětu Zbožíznalství, který je připravován pro obor Operátor skladování. 
Získané informace z exkurze by bylo možné využít např. k přípravě pracovního listu o výrobě 
piva, souvislosti s energiemi apod. 
V prosinci se Pavla Lopatová zúčastnila semináře pořádaného KCVJŠ – Genetika ve škole bez 
speciálního vybavení. Ten byl zaměřen velice prakticky a umožňuje dostupným způsobem 
žákům zprostředkovat seznámení s DNA. V rámci výuky již nebylo možné v tomto školním roce 
zkušenosti ze semináře využít (blok v době semináře již odučen), ale budou zahrnuty do plánů 
v rámci EVVO na další rok. 
V březnu se Petra Slancová a Pavla Lopatová zúčastnily ve Střední zdravotnické škole semináře 
Základní norma zdravotnických znalostí pro pedagogické pracovníky. Cenné byly jednak 
postřehy k první pomoci zdravotních sester z praxe a možnost praktického nácviku 
resuscitace. První pomoc by měl zvládat každý a je důležité udržovat si přehled o moderních 
postupech. 
 
 
MIMOŠKOLNÍ AKTIVITY 
Mimoškolní aktivity jsou pro EVVO nepostradatelné, protože zvyšují efektivitu budování 
pozitivního vztahu k životnímu prostředí a k péči o zdraví. 
 
K pravidelným mimoškolním aktivitám patří seznamovací pobyt žáků prvních ročníků. 
Uskutečnil se v září v penzionu U Jandů v Úborsku. Program vždy zahrnuje i prvky EVVO, 
tentokrát se jednalo zejména o informace o zvířatech a rozlišování jejich stop.  
 
Další pravidelnou akcí je účast na Dnech vědy a techniky ZČU, kde měli letos stanovené úkoly 
ke zpracování do předmětu BIO žáci 3A (stanoviště zaměřená na péči o zdraví). Garantem 
zadání a vyhodnocení byla Pavla Lopatová.  
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A dlouholetou tradici má rovněž sportovní kurz pro žáky 3. ročníků a 2M, kde žáci poznávají 
přírodní, kulturní a technické památky. Rovněž překonávají dosvadní limity ať už jde o 
množství ujetých či ušlých kilometrů nebo o týmovou spolupráci při outdoorových aktivitách 
nebo doplňování znalostí nejen z oblasti EVVO – např. zajímavosti z navštívených tras. 
Obdobná je i náplň vycházek všech tříd v závěru skolního roku. Letošní závěrečné vycházky 
plánovali i samotní žáci a některé byly následně realizovány (3A Kateřina Tůmová, Veronika 
Hofmanová, Lýdie Fabiánová a Blanka Černá, 1F Filip Svoboda, Štěpán Žežula, Adam Klíma, 
Vojtěch Pihera). 
 
Ve spolupráci s Povodím Vltavy s. p. konkrétně manželi Dolívkovími, kteří pracují jako hrázní 
v Českém údolí, jsme navázali na úklidové akce kolem této vodní nádrže, které jsme pravidelně 
realizovali před „covidovým obdobím“. V březnu tak byli žáci 3F čistit břehy nádrže od 
odpadků odhozených nezodpovědnými turisty a rybáři. Obdobně jsme navázali na spolupráci 
s DES OP – v březnu žáci 1A navštívili Záchrannou stanici živočichů a likvidovali odpadky na 
březích Berounky v okolí kostela sv. Jiří. Organizaci těchto akcí zajistilly Pavla Lopatová a 
Miroslava Hesová. 
 
Druhým školním rokem jsme organizovali ve spolupráci s transfúzní stanicí FN Plzeň darování 
krve. V prosinci a dubnu se zapojilo celkem 23 žáků převážně 4. ročníků a 4 vyučující. 
Koordinátorem akce byl Jan Boháč. Osvěta v oblasti dárcovství krve je velice důležitá, dárců je 
stále nedostatek, proto je důležité v organizování dárcovství pokračovat.  
 
V únoru jsme realizovali (zajistila Pavla Lopatová) workshop a exkurzi na FZS ZČU. Žáci 4E měli 
možnost si vyzkoušet základní úkony první pomoci pod vedením studentů oboru Zdravotnické 
záchranářství, podívat se do útrob sanitního vozu, prozkoumat virtuální pitevní stůl nebo se 
dotknout plastinátů, které má fakulta k dispozici. Akce měla u žáků velmi dobrou odezvu a 
bylo by dobré ji zařadit do plánů EVVO i v dalších letech. 
 
 
PROVOZ ŠKOLY 
Základním prvkem EVVO v provozu školy je třídění odpadu. Tradičně třídíme plast a papír, 
rovněž jsme již řadu let zapojení do programu Recyklohraní aneb ukliďme si svět, který se 
zaměřuje na zpětný odběr baterií a elektrozařízení. Od září letošního školního roku nově 
třídíme ve školních budovách a na domově mládeže i hliníkové obaly od nápojů. V tomto 
směru jsme navázali spolupráci s firmou Ball Beverage Packaging Czech Republic s.r.o. (paní 
Lucie Marckardt - Assistant of Plant Manager), za školu koordinuje odběr hliníkových obalů 
Hana Soukupová. Nedaří se vytřídit všechny obaly, ale navýšením počtu sběrných nádob se 
zvětšil i objem vytříděného odpadu.  
V dalším školním roce by bylo dobré zlepšit třídění odpadu zejména osvětou mladších žáků. 
 
Řadu let jsme pečovali o okolí školy formou rozdělení práce každý týden na jednotlivé třídy. 
Tato organizace byla náročná z pohledu volby konkrétního termínu (mimo výuku), přístupu 
k potřebným nástrojům a instruktáže velkého množství pedagogů. Tento školní rok jsme 
zahrnuli péči o okolí školy a zeleň ve škole do předmětu Biologie a ekologie. Zjednodušila se 
tak organizace práce a aktivní přístup k péči o životní prostředí je oceňován v rámci klasifikace 
předmětu. Inovovaný systém testovaly ve třídách 3A, 4E a 4F Radka Gottfriedová a Pavla 
Lopatová. 
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Nepodařilo se realizovat všechny aktivity zahrnuté do plánu EVVO – zejména některé exkurze 
a také projektový den. Důvodem byly zejména změny ve výuce Biologie a ekologie související 
se zařazním aktivní péče o životní prostředí do výuky. Pro příští školní rok bude nutné plán 
EVVO upravit tak, aby bylo možné realizovat všechny plánované aktivity.  
Měl by být zachován komplexní přístup k EVVO a mělo by se nadále prohlubovat propojení 
jednotlivých činností do ucelené koncepce. To vyžaduje zapojení co nejvíce pedagogů a 
samozřejmě žáků.  
  
Zpracovala Mgr. Pavla Lopatová 
 
 

 
5.7 Spolupráce s dalšími partnery při plnění cílů školních vzdělávacích 

programů 
 
Ve školním roce 2022/2023 jsme se během kulatých stolů pedagogů školy a možných 
budoucích zaměstnavatelů za účelem navázání spolupráce v oblasti realizace praktického 
vyučování opět snažili navázat spolupráci s novými partnery. V tomto školním roce to byly 
firmy ZAT, AKKA, EXON, MUBEA, MD Elektronik, Lasselsberger, Konplan, Röhling Suus 
Logistics, Lear, Aimtec, Involve, KWsoft, Asko, Kion, Ball, NTT a Makro. S některými z těchto 
firem se podařilo rozjet zajímavé aktivity, s jinými se zatím spolupráce nerozvinula. 
 

Během kulatých stolů se kromě tradiční spolupráce v oblasti praxí znovu probíraly např. 
i možnosti brigád pro žáky, nábor absolventů, navrhování a konzultace témat maturitních 
prací, přednášky odborníků z praxe nebo vedení kroužků odborníky z firem. 
 
Nově jsme v tomto školním roce vyzkoušeli podzimní snídaně ve firmách RTsoft a Marbes, kde 
jsme se snažili rekapitulovat dosavadní spolupráci a hledat rezervy a nové možnosti. Ze 
schůzky ve firmě RTsoft vzešla úprava tematických plánů v oblasti programování – posílení 
výuky PHP, SQL a GITu. Firma Marbes nám nabídla realizaci několika zajímavých přednášek na 
aktuální témata. 
 

Tak jako v minulých letech i v tomto školním roce jsme využili účast firem na dnech otevřených 
dveří školy. V tomto školním roce to byly především nové firmy, které dostaly příležitost 
představit se jak našim současným, tak i budoucím žákům i jejich rodičům. Prezentace firem 
Unicorn, Konplan, MD Elektronik, Kornferry i Česká pošta byly poutavé a pro rodiče budoucích 
žáků i uchazeče samotné plné cenných informací. Na dnech otevřených dveří jsme rovněž 
zkoušeli získávat nové kontakty na další spolupráci mezi rodiči – zaměstnanci firem. 
 
Pokračovala samozřejmě i spolupráce s osvědčenými partnery, především v oblasti 
žákovských praxí. Workshopy příkladů dobré praxe a zpětné vazby z absolvovaného 
praktického vyučování opět pomohly žákům 3. ročníku vylepšit schopnost napsat kvalitní 
strukturovaný životopis a nám získat zpětnou vazbu. Jak CV, tak samotná praxe zpětně 
pomáhá rozvíjet zmíněné portfolio žáka. 
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V tomto školním roce se podařilo domluvit a realizovat i několik exkurzí. Exkurze do firem MD 
Elektronik, RTsoft, AimTec, ČEZ a Lear pomohly žákům především udělat si představu o tom, 
jak to funguje v praxi a porovnat možnosti svého vlastního uplatnění. 
 

Účast na akcích Paktu zaměstnanosti Plzeňského kraje a SITMP jako je například veletrh 
Inovujeme Plzeň či kulatý stůl – robotika a automatizace udržují školu v centru aktuálních 
trendů v odborném vzdělávání i v povědomí o aktuálních potřebách trhu práce. 
 
Zpracoval Mgr. Martin Novotný 
 
 
 

 
5.8 Zpráva o činnosti domova mládeže 

PODMÍNKY KE VZDĚLÁVÁNÍ 

V domově mládeže působí vedoucí vychovatelka a 7 dalších vychovatelek, z toho 3 na DM2. 
Jedna vychovatelka nastoupila ke dni 1. 9. 2022 na DM2 a jeden vychovatel ukončil pracovní 
poměr ke dni 30. 6. 2023. Vychovatelky pracují se žáky na základě demokratického přátelského 
přístupu a vzájemné tolerance. Komunikace mezi vychovatelkami a žáky je založena na daných 
pravidlech, která žáci respektují. Žáci jsou cíleně vedeni k vyslovení vlastního názoru a k 
diskusi.  

Výchovně vzdělávací činnost je odborně zajištěna. V rámci DVPP se vychovatelky zúčastnily 
vzdělávacích aktivit u KCVJŠ na téma Vyjdu i s mimozemšťanem, Autismus – terapie běžným 
životem, Rizikové jednání žáků ve školských zařízeních se zaměřením na právní důsledky a 
Šikana a kyberšikana, bezpečný internet. 
 
OBSAH A PRŮBĚH VZDĚLÁVÁNÍ  
 
Koncepce výchovně vzdělávací práce domova mládeže je formulována, v přílohách č. 1 a č. 4 
k ŠVP, s následujícím vzdělávací obsahem – socializace žáka, místo žáka ve skupině,  prostor 
pro spolupráci, dobré mezilidské vztahy, řešení problémů, kvalitní komunikace, prosazování 
se, empatie, podíl žáků na činnosti DM (domovní parlament, stravovací komise, plán zájmové 
činnosti), příprava na vyučování a všestranný rozvoj osobnosti, podpora sebepoznání, 
sebehodnocení, sebevzdělávání, seberealizace, vhodné psychosociální podmínky pro učení, 
poznání smyslu učení, zajištění kvalitní přípravy žáků na vyučování, zdravý životní styl, program 
sociální prevence, sport a tělovýchova ve venkovních prostorách, relax. zdrav. aspekt výchovy 
osobnosti žáka DM (obnova sil aktivním odpočinkem, upevňování fyzické kondice a zdraví, 
podmínky k ochraně zdraví a bezpečnosti žáka, motivace k plnohodnotnému využití volného 
času) a rozvíjení mimoškolních zájmů žáků, výchova k občanství a vedení žáka k: 
a) zodpovědnosti a respektování práv a potřeb ostatních a zájem celku, b) k odpovědnému 
partnerství a rodičovství, c) k aktivnímu zapojení se do života DM, k vnímání a rozvíjení 
společenských hodnot, d) ke korigování chování žáka v souladu s VŘ DM.  
 
VV DM v letošním roce plánovala realizaci  Šablon OP JAK pro DM ke dni 1. 9. 2023 v oblasti 
spolupráce vychovatelek ve vzdělávání DM a v inovativním vzdělávání žáků v DM. Volnočasové 
aktivity s žáky byli letos realizovány oblíbeným opakovaným opékáním špekáčků na dvorku 
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DM, návštěvami Bowlingu v Sladovnické ulici na Slovanech, úpravou vnitrobloku DM, kde byla 
umístěna pergola k relaxaci a odpočinku žáků. Pro DM byla letos ze školy  vyčleněna herní 
konzole  Xbox a 3D tiskárna k realizaci školních projektů. V rámci realizaci výchovného, 
vzdělávacího a preventivního programu DM jsme dvakrát navštívili Divadlo Moving Station 
v Koperníkové ulici na představení K. J. Erbena  - Kytice, opakovaně jsme byli s žáky na náměstí 
Republiky na vánočních a jarních trzích, ke konci školního roku byli žáci a žákyně s VV na 
prohlídce Zimního stadionu s výkladem k jeho historii, soutěžilo se ve sportovních disciplínách 
k ověření fyzické zdatnosti žáků. Školní rok jsme zakončili večerním posezením na dvorku DM 
s křupavě opečenými špekáčky s příjemnou letní atmosférou a dobrou náladou.  
 
PODPORA ŽÁKŮM,  SPOLUPRÁCE S RODIČI   

Organizace režimu dne a počet žáků na pokojích odpovídá psychohygienickým zásadám. 
Podmínky pro individuální studium žáků jsou zajištěny na pokojích, studovně a společenské 
místnosti.  

K realizaci zájmových a spontánních aktivit slouží nově vybavená společenská místnost, dvorek 
DM, a posilovna DM. K dispozici žákům DM je i školní, městská a domovní knihovna. Je 
navázána kvalitní spolupráce s třídními učiteli a rodiči v oblasti přípravy na vyučování, výchovy 
a vzdělávání a organizačním zajištění chodu DM.  

VÝSLEDKY VÝCHOVY A VZDĚLÁVÁNÍ   
 
Žáci jsou hodnoceni na základě průběžné písemně zpracovávané charakteristiky žáka. 
V průběhu šk. roku se nám povedlo motivovat žáky k těmto aktivitám DM: 
- k čtenářskému klubu, klubu deskových her, posilování v posilovně DM, bowlingu, divadlu, 
- tvorbě andělíčků, vánočnímu večírku na DM2 a vánoční zdobení perníčků a výzdoby na DM1, 
- k soutěži k prověření fyzické zdatnosti na zimním stadionu. 
Byla uložena tato výchovná opatření: 
-  24 x ústních napomenutí vychovatelkami VS za méně závažná porušení vnitřního řádu DM, 
- 66 x pochvala vychovatelek, 36 pochval od vedoucí vychovatelky za aktivitu v čtenářském 
klubu, domovním parlamentu, při úpravě prostředí DM a za aktivní účast v dílně k divadelnímu 
vystoupení. K žádnému úrazu v tomto školním roce na DM nedošlo. 
 
Zpracovala Mgr. Jana Čejková 
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5.9 Projekty podpořené EU  
 
 
 

 
 

CZ.02.4.125/0.0/0.0/17_045/0022970 
JAK u nás 

Operační program Výzkum, vývoj a vzdělávání  
Jan Amos Komenský  

 
Realizaci projekt OP JAK jsme zahájili 1.1.2023 dvěma aktivitami, a sice aktivity speciálního 
pedaoga a školení zaměstnanců. Aktivity pro žáky školy a žáky ubytované na DM se rozběhnou 
od 1.9.2023. Po ukončení aktivit projektu Vzdělávání 4.0 v Plzeňském kraji pak plynuje do 
projektu „Jak u nás“ přejdou aktivity školní kariérové poradenství, spolupráce školy se 
zaměstnavateli, komunitní setkávání.  
 
Na realizaci projektových aktivit jsme získali prostředky ve výši 2 305 329 Kč jako dotaci v 
prioritě 2 – Vzdělávání, OP JAK (podíl ESF 1 768 994,21 Kč + podíl SR 536 334,79 Kč). 
 

 
 

CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0019021 
Vzdělávání 4.0 v Plzeňském kraji 

 
Tento projekt je financován ze zdrojů strukturálních fondů EU v rámci Operačního programu 
Výzkum, Vývoj a Vzdělávání. 
Doba realizace: 1. 1. 2021 – 30. 11. 2023 
Cílem projektu bylo podpořit odborné, technické, přírodovědné, občanské vzdělávání žáků 
s důrazem na rozvoj digitálních kompetencí naší školy a spolupracujících základních škol. 
V rámci projektu byly modernizovány učebny a společné prostory nejen pro vzdělávání, ale i 
pro setkávání a relaxaci.    
Žákům naší školy nabízíme mimoškolní aktivity v podobě kroužku robotiky, kroužku grafiky 
a webdesignu, dramatického kroužku a kroužku matematiky. Pro žáky základních škol 
realizujeme badatelský kroužek a kroužek pro přípravu k robotické soutěži.  
Ve škole je zřízeno krajské centrum kybernetické bezpečnosti, které nabízí především odborné 
vedení žákům krajských škol, projevujícím zájem o kybernetickou bezpečnost. Takto 
podpoření žáci pak mohou dále působit na domovských školách osvětovou a vzdělávací 
činností směrem ke svým spolužákům a učitelům.  
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Z projektu je podpořena také výchova k podnikavosti formou činnosti školních fiktivních firem, 
Plzeňské první fiktivní banky, a.s. a Cleaners, s. r. o. je tak rozšířena možnost účasti žáků na 
mezinárodních veletrzích a podpořeny kompetence učitelů využitím šablony pro tandemovou 
výuku.  
Z projektových finančních prostředků je od září 2021 hrazena činnost kariérového poradce a 
koordinátora pro spolupráci se zaměstnavateli, tandemová výuka , doučování žáků a zapojení 
učitelů do zahraničních mobilit. 
 
 

 
CZ.06.2.67/0.0/0.0/16_066/0005009 

Rekonstrukce učeben pro obor Informační technologie včetně posílení  
vnitřní konektivity školy 

Tento projekt byl financován ze zdrojů strukturálních fondů EU v rámci Integrovaného 
regionálního operačního programu ve výzvě č. 7 – ITI – Plzeň – SC 2. 4 Zvýšení kvality a 
dostupnosti infrastruktury pro střední vzdělávání.  
Doba realizace: 1. 9. 2017 – 31. 8. 2018 
Bylo rekonstruováno 5 odborných učeben, které byly vybaveny novými PC sestavami a 
nezbytným nábytkem. Dále byla nově vytvořena polytechnická dílna vybavená moderními 
technologiemi zajištěna vnitřní konektivita školy.  
V uplynulém školním roce uběhl 5. rok pětiletého období udržitelnosti projektu. 
 

 
CZ.06.2.67/0.0/0.0/16_066/0006839 

Rekonstrukce podpůrné technologické infrastruktury odborných učeben 
Tento projekt byl financován ze zdrojů strukturálních fondů EU v rámci Integrovaného 
regionálního operačního programu. Cíle tohoto projektu doplňují cíle výše uvedeného 
projektu, a to zejména v oblasti vnitřní konektivity. V rámci projektu byla provedena 
rekonstrukce non-IT infrastruktury školní serverovny. Pro testování a výuku různých aplikací, 
systémů a technologií jsme pořídili servery a síťové prvky, na kterých bude možno pracovat 
s virtualizačním prostředím, různými síťovými scénáři a nevirtualizovanými systémy. Jejich 
prostředí je izolováno od školní sítě tak, aby nemělo možnost negativně ovlivnit provoz školní 
sítě. 
Doba realizace: 23. 10. 2017 – 30. 9. 2018 
V uplynulém školním roce uběhl 5. rok pětiletého období udržitelnosti projektu. 
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V rámci Národního plánu obnovy jsme v uplynulém školním roce čerpali finanční prostředky 
fondu EU Next Generation EU. Prostředky jsme využili pro doučování žáků ohrožených školním 
neúspěchem, digitální propast a nákup moderních digitálních pomůcek.  
 
 

 

5.10 Projekty v rámci Plzeňského kraje  
 

 
 
Aktivity školy vedoucí ke zkvalitnění výuky a školního klimatu pravidelně podporují dotace z KÚ 
PK zaměřené na prevenci rizikového chování a mezinárodní spolupráci v oblasti mládeže. 
Poskytnuté finanční prostředky jsme využili na zajištění dopravy na seznamovací pobyt pro 
žáky 1. ročníků, další dotační tituly byly zrušeny z důvodu mimořádných opatření vlády ČR. 
 
Žáci školy se i v tomto roce zapojili do soutěže v projektu Kraje pro bezpečný internet, aby si 
posílili povědomí, jak se bezpečně pohybovat ve světě internetu a stejně jako v minulých 
letech škola byla oceněna finančním poukazem ve výši 20 000 Kč.  
 
Díky úspěchu týmu žáků Jana Tůmy a Dominika Plecitého v celostátním kole prestižní soutěže 
Středoškolská odborná činnost byla škola zařazena do dotačního programu PK Nadání 2022 a 
získala finanční odměnu pro další podporu vzdělávání nadaných žáků. 
 
 
Zpracoval Přemysl Šmídl   
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6 Údaje o výsledcích vzdělávání a výchovy žáků 

6.1 Denní forma vzdělávání 

Prospěch žáků 
(včetně závěrečných ročníků) 

18-20-M/01 37-42-M/01 37-51-H/01 celkem 

Prospěli s vyznamenáním 41 10 7 58 

Prospěli 187 123 63 373 

Neprospěli 2 6 3 11 

Žáci celkem (k 31. 8. 2023) 230 139 73 442 
 
 

6.2 Dálková forma vzdělávání 

Prospěch žáků celkem  
(včetně závěrečných ročníků) 

Počet žáků 

Žáci celkem (k 30. 6. 2023) 38 

Prospěli s vyznamenáním 1 

Prospěli 24 

Neprospěli    13 

 
6.3 Výsledky maturitních a závěrečných zkoušek  

Maturitní zkouška 
JZO a PZO 

Prospěl 
s vyznamenáním 

Prospěl Neprospěl Nekonal 

Kód a název oboru vzdělání 

18-20-M/01 
Informační technologie 

8 39 1 - 

37-42-M/01 denní forma 
Logistické a finanční služby 

5 10 7 - 

Celkem: 13 49 8 - 

 
 

Závěrečné zkoušky 
Manipulant poštovního provozu a přepravy 

Prospěl 
s vyznamenáním 

Prospěl Neprospěl 

Celkem 1 15 7 

 
Zpracoval Mgr. Martin Novotný  
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7 Zpráva školního poradenského pracoviště  

7.1 Údaje o chování žáků 

Chování žáků 
Snížený stupeň z chování Podmíněně 

vyloučeni 
Vyloučeni 

2. stupeň 3. stupeň 

18-20-M/01  
Informační technologie 

8 2 - 
- 

37-42-M/01  
Logistické a finanční služby 

1 - - 
- 

37-51-H/01   
Manipulant pošt. provozu a přepravy 

5 1 2 1 

Celkem 14 3 - - 

 
Sníženými známkami z chování byli převážně hodnoceni žáci s velkou neomluvenou absencí. 
 

Absence žáků 
Zameškáno hodin Na žáka hodin 

celkem z toho neomluveno celkem Z toho neomluveno 

Celkem 
 

29 500  
 

709 
 

61,458 
 

1,477 

 
Zpracoval Mgr. Martin Novotný  
 
 

7.2 Údaje o prevenci sociálně patologických jevů a rizikového chování 
Během školního roku bylo prvořadým úkolem metodika prevence poskytovat metodickou, 
koordinační a poradenskou činnost v problematice rizikového chování.  
Z důvodu zvýšení efektivnosti dané podpory byly prováděny v jednotlivých třídách průzkumy 
zaměřené na vnímání klimatu třídy, zejména na kvalitu sociálních vazeb mezi spolužáky, 
upevňování pozitivního a bezpečného prostředí školy, spolupráce mezi žáky a pedagogy a 
vyhledávání a stresových faktorů.  
 

Průzkumy probíhaly formou dotazníkových šetření, řízeným rozhovorem s kolektivem žáků 
nebo i s jednotlivci. Touto formou je často pracováno zejména s prvními ročníky. U jednotlivců, 
ale i celých kolektivů byly rozvíjeny a podporovány vhodné komunikační strategie. Společně s 
třídními učiteli byly koordinovány postupy a poskytována metodická podpora při řešení 
opakujících se problémů, např. rušení při vyučování, problematické chování žáků vůči 
pedagogům, záškoláctví či hrubé porušování školního řádu. 
 
I v tomto školním roce byl zaznamenaný trend zvyšujícího se  počtu žáků, vyžadujících 
specifické podmínky výchovně vzdělávacího procesu. Jednotliví pedagogové tak ve třídách 
usilovali o rozvoj efektivního získávání a uplatňování životních dovedností a osobních postojů. 
Snažili se tím poskytnout žákům nástroje pro úspěšné zvládání výzev každodenního života, 
přijímání sociální odpovědnosti a úspěšné zvládnutí očekávání a požadavků běžného školního 
a osobního života. 
 
V průběhu roku pokračovala intenzivní práce se žáky z odlišného sociokulturního prostředí,  
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realizace cílených podpůrných opatření, např. intenzivní podpora od třídních učitelů a vedení 
školy, citlivý přístup pedagogů při orientaci v prostředí s odlišnými sociokulturními nároky, 
budování nových sociálních vazeb či rozvoj jazykových kompetencí. Díky těmto opatřením se 
nám podařilo zajistit optimální podmínky pro adaptaci a úspěšné začlenění těchto žáků do 
školního a společenského prostředí. 
 
V závěru roku vybraní pedagogové navštívili partnerskou školu ve Weidenu, kde konzultovali 
problematiku výuky v imigračních třídách, výuku cizinců a jejich začleňování do společnosti. 
Tuto možnost vedení školy využilo z důvodu propracovaného systému, který německé školy 
již několik let úspěšně využívají. V rámci pedagogického sboru pak proběhla diskuse o 
možnostech začlenění daných poznatků do systému výuky na naší škole. 
 
Součástí podpůrných opatření bylo také aktivní komunikování s rodinami žáků, seznámení s 
dostupnými možnostmi a institucemi, na které se mohou obrátit a nastavení pravidel 
komunikace. Snažili jsme se budovat důvěru a vytvořit bezpečné prostředí jak pro žáky, tak 
pro jejich rodiny. 
 

Nedílnou součástí práce metodika prevence je podpora žáků při osobních konzultacích či 
navázání spolupráce s vytypovanými jednotlivci na základě upozornění učitelů a rodičů. Pokud 
si to závažnost situace vyžádala, proběhlo předání informací o možnostech podpory 
prostřednictvím specializovaných organizací. 
 

V rámci školy bylo zaznamenáno značné množství případů, kdy žáci vyhledávali odbornou 
lékařskou pomoc při zvládání svých problémů. Ve značné míře se projevovaly úzkostné stavy 
a narůstal u nich stres. 
 

V následujícím období členové ŠPP a pedagogického sboru budou na dané aktivity navazovat. 
Důležité je tímto posilovat vhodné životní normy a postoje žáků a co nejdříve a v co největší 
míře odhalit signály u těch, které mohou vést k možným psychickým problémům. V rámci 
spolupráce s odbornými institucemi posilovat v žácích povědomí o možnostech udržení 
duševního zdraví. 
 

Současně probíhalo monitorování jednotlivých problémů při pravidelných jednáních žáků 
s vedením školy na setkáních školního parlamentu.  
 
Několikrát byly zaznamenány i závažnější kázeňské problémy, které byly řešeny pracovníky 
ŠPP ve spolupráci s vedením školy, popřípadě Policií České republiky. V následujícím školním 
roce budou preventivní aktivity a projekty voleny s ohledem na tuto skutečnost. Tak, aby se 
dařilo dané jednání odhalit včas a zásahy ŠMP měly především preventivní charakter. 
 

V rámci celého roku probíhaly pravidelné schůzky Školního poradenského pracoviště, kde 
probíhaly konzultace jednotlivých problémů. V letošním roce se kolektiv ŠMP rozrostl 
speciálního pedagoga, který je významnou posilou při poskytnutí podpory pro tak vysoký 
počet žáků.  
 
AKTIVITY ŠMP V  PRŮBĚHU ROKU   
ZÁŘÍ: 

• Příprava materiálů pro seznamovací kurz prvních ročníků. 
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• Seznamovací pobyt – teambuildingové aktivity pro žáky prvních ročníků, 
Úborsko. 

• Schůzka ŠPP (školní poradenské pracoviště) – koordinace činností pro nový 
školní rok, IVP. 

• Schůzka parlamentu školy. 

• Třídní aktiv prvních ročníků – příprava podkladů pro TU. 

• Příprava metodických materiálů a zpracování pro nástěnku metodika prevence. 

ŘÍJEN: 

• Schůzka parlamentu školy. 

• Schůzka ŠPP – IVP a PLPP. 

• Setkání ŠMP PK. 

• Krize a co potom – konference dobré praxe, ZČU Plzeň. 

• Time management – workshop pro vybrané žáky a pedagogy, Infokariéra. 

• Mínus na plus – preventivní program o zvládání náročných životních situací pro 
žáky druhých ročníků. 

L ISTOPAD: 

• Schůzka parlamentu školy. 

• Schůzka ŠPP – IVP a PLPP, klima tříd a školy. 

• Setkání ŠMP SŠ.  

• Time management 2– workshop pro vybrané žáky ohrožené neprospěchem či 
vysokou absencí a  pedagogy ŠPP, Infokariéra. 

• Konference dobré praxe - rovné příležitosti 2022, krize v různých rovinách – ZČU 
Plzeň. 

• Vzdělávání bez bariér – workshop k prevenci duševního onemocnění – ZČU 
Plzeň. 

• Transsexualita u dětí - přednáška Infokariéra. 

• Mínus na plus – preventivní program o zvládání náročných životních situací pro 
žáky druhých ročníků. 

• Teambuildingové aktivity pro třídy – celodenní projektový den s třídními učiteli. 

• Klíč k úsměvu – program k prevenci domácího násilí – pro 1.M. 

• Nehodou to začíná – program k prevenci rizikového chování v dopravním 
provozu, první pomoc při autonehodě, právní aspekty rizikového chování – pro 
vybrané třídy 2., 3. a 4. ročníků. 

 
PROSINEC: 

• Aktualizace nástěnky metodika prevence –– problematika rizikového chování, 
problematika trávení volného času, návykové a psychotropní látky. 

• Schůzka parlamentu školy. 

• Schůzka ŠPP – výchovné a vzdělávací problémy, klima tříd a školy. 

• Vzdělávání bez bariér –  sebepoškozování – prohlubující seminář k prevenci 
duševního onemocnění – ZČU Plzeň. 

• Mínus na plus – preventivní program o zvládání náročných životních situací pro 
žáky druhých ročníků. 

• Teambuildingové aktivity pro třídy – aktivity s třídními učiteli. 
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LEDEN: 

• Schůzka parlamentu školy. 

• Schůzka ŠPP – řešení aktuální problematiky. 

• Pedagogická rada – zpráva o situaci na škole. 

• Komunikace pro učitele – školení SIT Port. 

• Poruchy příjmu potravy – přednáška Infokariéra. 

ÚNOR: 

• Schůzka parlamentu školy. 

• Sebevražedné chování – přednáška Infokariéra. 

• Hněv a agrese ve školní lavici – přednáška Infokariéra. 

 
BŘEZEN: 

• Schůzka školního parlamentu. 

• Schůzka zástupců školního poradenské pracoviště.  

• Osobnostní rozvoj – workshop Infokariéra. 

• Krizová intervence s jednotlivci – žák prvního ročníku pod vlivem 
psychotropních a návykových látek, postup koordinován s Policií ČR. 

• Krizová intervence se třídou – první ročník, vliv psychotropních a návykových 
látek na jednotlivce, seznámení s legislativou. 

• Krizová intervence s jednotlivci – hrubé porušení školního řádu, manipulace se 
zbraní, postup koordinován s Policií ČR. 

 
DUBEN: 

• Koordinace postupů a metodická podpora třídních učitelů  - problematické 
chování žáka prvního ročníku – sebepoškozování. 

• Schůzka zástupců školního poradenského pracoviště.  

• Schůzka parlamentu školy. 

• Pedagogická rada – zpráva o situaci na škole. 

KVĚTEN  

• Koordinace postupů a metodická podpora třídních učitelů  - nevhodné chování 
žáků prvního ročníku vůči spolužačce. 

• Schůzka parlamentu školy.  

ČERVEN  

• Koordinace postupů a metodická podpora třídních učitelů při problémech 
s distanční výukou a možném ohrožení žáků neklasifikací. 

• Schůzka parlamentu školy. 

• Turistický kurz – sportovní a teambuildingové aktivity pro žáky 3. ročníků a 2.M. 

• 3. krajská konference primární prevence – odborné přednášky a workshopy 
k vybrané problematice. 

• ZZS Plzeňského kraje, výjezdové centrum Bory – odborná přednáška k prevenci 
rizikového chování v dopravním provozu a při sportovních aktivitách, součástí 
byly i ukázky první pomoci při úrazu – vybraní žáci třetího ročníku 
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• Závěrečná pedagogická rada – příprava podkladů pro aktualizaci a doplnění 
bodů školního řádu. 

 
PODPORA ŽÁKŮM ,  SPOLUPRÁCE S  RODIČI: 
Žákům byla poskytována podpora formou individuálních konzultací jejich potíží, doporučeními 
možných postupů, psychickou podporou a v některých případech následnými zásahy ve 
třídních kolektivech. Na základě důvěry žáků i rodičů k pedagogickému sboru, pracovníkům 
ŠPP a vedení školy je možné často velice účinně řešit problémy v samém začátku, dříve než 
stačí přerůst ve zdlouhavý či vážný problém. 
 
Zpracovala Mgr. Lucie Martínková  
 
 

7.3 Zajištění podpory žáků se speciálně vzdělávacími potřebami     
Se jmény žáků, kterým je doporučena podpora, jsou prokazatelně seznámeni všichni učitelé, 
většinou na začátku školního roku. Pro některé z nich jsou na základě doporučení školních 
poradenských zařízení vytvořeny individuální vzdělávací plány, ostatním je poskytována 
podpora bez IVP. Vyhodnocení podpůrných opatření probíhá v rámci ŠPP (1x měsíčně) a každé 
čtvrtletí v součinnosti třídní učitel, výchovný poradce, žák, u nezletilých žáků i zákonný 
zástupce.  
Žáci mohou využívat konzultačních hodin učitelů i možnosti doučování z některých předmětů. 
V rámci zajištění široké podpory žáků se speciálně vzdělávacími potřebami spolupracujeme i s 
dalšími subjekty. Osvědčila se nám např. spolupráce s Infokariérou, a to nejen z hlediska 
předčasných odchodů ze vzdělávání, ale i možnostmi vlastní seberealizace v dalším životě. 
 

Počet žáků s SVP ..z toho se zdravotním 
postižením 

..z toho s jiným zdravot. 
znevýhodněním 

..z toho s odlišnými 
kult.a život. podmínkami 

..z toho s upravenými 
výstupy 

46 46 4 0 0 

 
Zpracovala Mgr. Miroslava Hesová 
 
 
 

7.4 Zajištění podpory pro žáky nadané a mimořádně nadané        

Žákům nadaným a mimořádně nadaným se snažíme nabízet zapojení do různých soutěží jako 
jsou např. Technická olympiáda, Technika má zlaté dno, Minidron, mKontext, ale třeba i 
sportovní nebo jazykové soutěže. Škola žákům umožňuje výuku nad rámec školních povinností 
také v různých kroužcích, jako jsou např. kroužek robotiky, grafiky a webdesignu, dramatický 
nebo matematický kroužek. Zájemci mohou také navštěvovat Krajské centrum kybernetické 
bezpečnosti, které bylo zřízeno u nás ve škole. Pro žáky nadané je velmi zajímavou zkušeností 
účast v SOČ pod individuálním vedením některého z učitelů a případná spolupráce 
s participujícími firmami. 

Žáci nadaní a mimořádně nadaní v 1. – 4. stupni podpory dle vyhlášky č. 27/2016 Sb. 
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1. stupeň podpory (posuzuje škola) 

oborově řemeslně sportovně umělecky sociálně multinadaní  celkem 

11 0 1 0 5 3 19 

2. – 4. stupeň podpory (dle ŠPZ) 

oborově řemeslně sportovně umělecky sociálně multinadaní  celkem 

0 0 0 0 0 0 0 

 
Zpracovala Mgr. Miroslava Hesová   

 

7.5 Zajištění podpory pro žáky s nárokem na poskytování jazykové přípravy   

K žákům s odlišným mateřským jazykem se snažíme přistupovat individuálně, nabízíme 
konzultace jednotlivých vyučujících.  Žáci se mohou účastnit doučování, nejdůležitější je pro 
ně znalost českého jazyka. Pravidelně pořádáme projektové dny s různorodou tématikou, 
které slouží i k rychlejší integraci těchto žáků a vzájemnému poznávání. 

Žáci – cizinci s nárokem na poskytování jazykové přípravy (§ 20 školského zákona) 

Počet žáků – cizinců k 30. 6. 2023 

s nárokem na jazykovou přípravu nezařazených do skupiny pro jazykovou přípravu 19 

s nárokem na jazykovou přípravu zařazených do skupiny pro jazykovou přípravu 15 

bez nároku na jazykovou přípravu zařazených do skupiny pro jazykovou přípravu 0 

 
Zpracoval Přemysl Šmídl  
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8 Údaje o dalším vzdělávání   

8.1 Další vzdělávání pedagogických pracovníků 
 

 pedagogičtí nepedagogičtí  

Počet účastníků na dalším vzdělávání 41 3 

 

 
Akreditované 

MŠMT 
Neakreditované  

Počet vzdělávacích akcí pro pedagogické pracovníky 55 57 

... z toho pro pedagogický sbor 0 0 

... z toho pro skupinu pedagogů 0 18 

... z toho pro jednotlivce 55 39 

 

 
Akreditované 

MŠMT 
Neakreditované  

Počet vzdělávacích akcí pro pedagogické pracovníky 55 57 

... z toho v oblasti ICT / rozvoj digitálních kompetencí 4 5 

... z toho v oblasti osobnostně sociální rozvoj 9 14 

... z toho v oblasti jednotlivých předmětů 18 19 

... z toho v oblasti obecné didaktiky a metodiky výuky 12 8 

… z toho v jiné oblasti 12 11 

 
Nejvíce pedagogů využilo možnost rozšířit si své kompetence pomocí vzdělávacích akcí 
zaměřených na problematiku vzdělávání žáků v daném předmětu, na osobnostně sociální 
rozvoj, na bezproblémovou realizaci maturitních zkoušek v rámci KOSS. V rámci OP Jan Ámos 
Komenský  se nám podařilo smluvně zajistit školení pro skupinu zaměstnanců zaměřené na 
práci se sw Canva.  
 

8.2 Odborný rozvoj nepedagogických pracovníků  

 
Akreditované 

MŠMT 
Neakreditované  

Počet vzdělávacích akcí pro nepedagogické pracovníky 0 2 

... z toho v oblasti ICT / rozvoj digitálních kompetencí 0 1 

… z toho v oblasti jejich odbornosti 0 1 

… z toho v jiné oblasti – které? 0 0 
 
 

8.3 Přehled vzdělávání zaměstnanců  

Akce  Organizátor  Oblast  Vyučující 

Inovativní metody ve výuce cizích jazyků  VocaBee  výuka předmětů  Bílá  

Zavádění žákovských portfolií  KCVJŠ  obecná didakt/metodika Bílá  

Ekonom - malobchod, registrační pokladny  Korbel výuka předmětů  Bílá  

Konference UČEKON Inev výuka předmětů  Bílá  

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Bílá  

Šikana a kyberšikana, bezpečný internet KCVJŠ jiná oblast (doplnit)  Čejková 
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Učitel IN ZČU Plzeň  obecná didakt/metodika Fiala  

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Fiala  

Ukrajinština pro ZŠ a SŠ - využití IT ve výuce V 4.0 v PK  ICT / dig. komp. Frühaufová  

Bankovnictví a pojišťovnictví  INEV výuka předmětů  Frühaufová  

Školní neprospěch a poruchy učení Zřetel  osobnostní a soc. rozvoj  Frühaufová  

Práce s heterogenní třídou II.  NPI obecná didakt/metodika Frühaufová  

Online aplikace v prezenční i online výuce češtiny 
jako druhého jazyka NPI ICT / dig. komp. Frühaufová  

Práce s heterogenní třídou III.  NPI obecná didakt/metodika Frühaufová  

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Frühaufová  

KOSS pro předsedy ZMK CERMAT jiná oblast (doplnit)  Gottfriedová 

Setkání výchovných poradců  PPP Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Hesová  

Platforma rovných příležitostí - práce s nadanými 
žáky  V 4.0 v PK  osobnostní a soc. rozvoj  Hesová  

Dobrá praxe - krize a co co potom ZČU Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Hesová  

Setkání výchovných poradců na ÚP PK  ÚP Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Hesová  

Time Management  Infokariéra  osobnostní a soc. rozvoj  Hesová  

Přijímací zkoušky a maturitní zkoušky  Cermat  obecná didakt/metodika Hesová  

Přijímací řízení v PK  KÚ  jiná oblast (doplnit)  Hesová  

Suplování, třídní kniha a plán akcí Bakaláři osobnostní a soc. rozvoj  Hesová  

Šablony konzultace hromadná - OP JAK Šablony I - 
pro SŠ a VOŠ realizace NPI jiná oblast (doplnit)  Hesová  

Rizikové jednání žáků ve školských zařízeních se 
zaměřením na právní důsledky KCVJŠ jiná oblast (doplnit)  Hiková 

Studium pedagogiky pro asistenta pedagoga  KCVJŠ  jiná oblast (doplnit)  Hladíková 

Způsob a zajištění výuky češtiny pro cizince  MŠMT  jiná oblast (doplnit)  Holubová  

Jazyková příprava pro cizince pro určené a 
kmenové školy  KÚ PK  jiná oblast (doplnit)  Holubová  

Hromadná konzultace Šablony 3  MŠMT  jiná oblast (doplnit)  Holubová  

Jednání Asociace SŠ inf. technologií, 
telekomunikací, poštovnictví, peněžnictví a 
logistiky  Asociace  jiná oblast (doplnit)  Holubová  

MS Excel v příkladech v učitelské praxi KCVJŠ osobnostní a soc. rozvoj  Holubová Eva 

Technical English at a Glance SIT Port výuka předmětů  Holubová Eva 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Holubová Eva 

Neverbalne.cz - školení  SIT port osobnostní a soc. rozvoj  Horáková 

Role státu v ekonomice: Makroekonomická 
politika (webinář) INEV výuka předmětů  Horáková 

Platforma podnikavosti  V 4.0 v PK  obecná didakt/metodika Horáková  

Ekonom - malobchod, registrační pokladny  Korbel výuka předmětů  Horáková  

Inspiromat pro angličtináře aneb Nové nápady k 
výuce anglického jazyka  KCVJŠ  výuka předmětů  Horáková  

Konference UČEKON Inev výuka předmětů  Horáková  

Vyjdu i s mimozemšťanem  KCVJŠ jiná oblast (doplnit)  Chroustovský 

Online konzultační seminář k didaktickým testům z 
českého jazyka a literatury NPI výuka předmětů  Janda 

Konzultační semináře pro předsedy zkušebních 
maturitních komisí NPI obecná didakt/metodika Janda 

Čtenářské strategie  KCVJŠ  výuka předmětů  Janda  

Ekonom - malobchod, registrační pokladny  Korbel výuka předmětů  Jandová  

Čtenářská ???  KCVJŠ  výuka předmětů  Jandová  

Konference UČEKON Inev výuka předmětů  Jandová  
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Ekonom - malobchod, registrační pokladny  Korbel výuka předmětů  Jeřábková 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Jeřábková 

Setkání kariérových poradců V 4.0 v PK  osobnostní a soc. rozvoj  Jiránková 

Time Management  Infokariéra  osobnostní a soc. rozvoj  Jiránková 

Time Management 2 Infokariéra  osobnostní a soc. rozvoj  Jiránková 

Kulatý stůl  Infokariéra  jiná oblast (doplnit)  Jiránková 

KOOS pro předsedy ZMK CERMAT jiná oblast (doplnit)  Jiránková 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Jiránková 

Jak rozmluvit žáky NPI výuka předmětů  Karlovcová 

Grammar in Games NPI výuka předmětů  Karlovcová 

21st Century Skills in our Lessons NPI výuka předmětů  Karlovcová 

Workshop k Linkedinu Infokariéra ICT / dig. komp. Karlovcová 

Skupinová intervize CZJ - Testování a hodnocení v 
pedagogické praxi NPI výuka předmětů  Karlovcová 

Hodnocení žáků s odlišným mateřským jazykem NPI obecná didakt/metodika Karlovcová 

Pearson English Connect - Interactive Tools in 
Teaching Ventures Books výuka předmětů  Karlovcová 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Karlovcová 

Immediate or delayed? Different techniques for 
error correction and feedback in the exams 
classroom Cambridge University Press výuka předmětů  Karlovcová  

Be calm. Be merry. Be Christmassy. Oxford University Press výuka předmětů  Karlovcová  

Oblastní WS CZJ  - hodnocení písemných prací z AJ  NPI výuka předmětů  Karlovcová  

KOOS pro předsedy ZMK CERMAT jiná oblast (doplnit)  Karnold 

Online konzultační seminář k didaktickým testům z 
českého jazyka a literatury NPI / CERMAT / CISKOM výuka předmětů  Králová 

Hackathon otevřených dat  V 4.0 v PK  obecná didakt/metodika Lomička 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Lomička 

Sociální sítě - ano či ne? KCVJŠ obecná didakt/metodika Lopatová 

Genetika ve škole bez speciálního vybavení KCVJŠ výuka předmětů  Lopatová 

Komunikace pro učitele   osobnostní a soc. rozvoj  Lopatová 

Workshop Linkedin   osobnostní a soc. rozvoj  Lopatová 

Základní norma zdravotnických znalostí pro 
pedagogické pracovníky KCVJŠ výuka předmětů  Lopatová 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Lopatová 

Konference EVVO  FPe ZČU, NPI, PK, ZOO osobnostní a soc. rozvoj  Lopatová  

Dobrá praxe - krize a co co potom ZČU Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Lopatová  

Road show pro školy  Microsoft  obecná didakt/metodika Lopatová  

Práce s daty v příkladech  KCVJŠ  výuka předmětů  Lopatová  

Genetika ve škole bez speciálního vybavení KCVJŠ  výuka předmětů  Lopatová  

Sociální sítě  KCVJŠ  výuka předmětů  Lopatová  

Robotizace  ZČU Plzeň  ICT / dig. komp. Lopatová  

Excel KÚ PK  ICT / dig. komp. Malinová 

Komunikace pro učitele SIT Port osobnostní a soc. rozvoj  Martínková 

Poruchy příjmu potravy Infokariéra osobnostní a soc. rozvoj  Martínková 

Sebevražedné chování Infokariéra osobnostní a soc. rozvoj  Martínková 

Osobnostní rozvoj Infokariéra osobnostní a soc. rozvoj  Martínková 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle KCVJŠ ICT / dig. komp. Martínková 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle KCVJŠ ICT / dig. komp. Martínková 
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Hněv a agrese ve školní lavici Infokariéra osobnostní a soc. rozvoj  Martínková 

Setkání ŠMP  PPP Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Dobrá praxe - krize a co co potom ZČU Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Time Management  Infokariéra  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Konference dobré praxe - rovné příležitosti 2022, 
krize v různých rovinách  ZČU Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Transexualita u dětí Infokariéra  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Vzdělávání bez bariér - základní kurz prevence duš. 
onemocnění  ZČU Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Time Management 2 Infokariéra  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Vzdělávání bez bariér - duševní onemocnění 
(prohlubující seminář)  ZČU Plzeň  osobnostní a soc. rozvoj  Martínková  

Metodika výkon řídící kontroly  DynaTech  jiná oblast (doplnit)  Michalová 

CompTIA Security+ Nettles Consulting  výuka předmětů  Miklánek  

CompTIA Security+ Nettles Consulting  výuka předmětů  Miklánek  

Motivace žáků KCVJŠ  osobnostní a soc. rozvoj  Mikulášová 

Dohodnu se KCVJŠ osobnostní a soc. rozvoj  Mikulášová 

Vzdělávací a výchovný styl učitele ve třídě plné 
individualit  KCVJŠ  osobnostní a soc. rozvoj  Mrákota  

Komunikace bez poražených KCVJŠ  osobnostní a soc. rozvoj  Mrákota  

Jazyková příprava pro cizince pro určené a 
kmenové školy  KÚ PK  obecná didakt/metodika Nachtamannová 

Tipy pro rychlé aktivity bez přípravy na hodiny 
cizích jazyků WocaBee obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Online konzultační seminář k didaktickým testům z 
českého jazyka a literatury NPI obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Webinář Online aplikace v prezenční výuce češtiny 
jako druhého jazyka NPI obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Zadavatel NPI obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Zadavatel pro žáky s PUP MZ NPI obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Testování a hodnocení v pedagogické praxi NPI obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Učíme ČJD středoškoláky, Podvečerní výměna 
zkušeností META obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Skloňování v češtině pro cizince Czeching obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Hry ve výuce cizích jazyků NPI obecná didakt/metodika Nachtmannová 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Nachtmannová 

Učíme odborné předměty pro středoškoláky s OMJ Meta, o.p.s. výuka předmětů  Nováková 

Workshop k Linkedin Info kariéra ICT / dig. komp. Nováková 

The best formula for Exam Success  Ventures Books  výuka předmětů  Nováková 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Nováková 

Konference “Výuka nové informatiky v 
podmínkách českého školství“ SIT Port, Centrum robotiky, Profimédia ICT / dig. komp. Novotný 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Novotný 

Kulatý stůl pro automatizaci a robotiku RRA PK jiná oblast (doplnit)  Novotný  

Pakt zaměstnanosti  RRA PK jiná oblast (doplnit)  Novotný  

Autismus "terapie běžným životem" KCVJŠ jiná oblast (doplnit)  Pašková 

OP VVV Inspire - didaktická stáž  ZČU Plzeň  obecná didakt/metodika Průcha  

Učitel IN ZČU Plzeň  obecná didakt/metodika Seko  

Vzdělávací a výchovný styl učitele ve třídě plné 
individualit  KCVJŠ  osobnostní a soc. rozvoj  Slancová  

Ekonom - malobchod, registrační pokladny  Korbel výuka předmětů  Soukupová 

English tests for today´s learners, teachers and 
businesses Pearson  osobnostní a soc. rozvoj  Spěváčková  
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Inspiromat pro angličtináře aneb Nové nápady k 
výuce anglického jazyka  KCVJŠ  výuka předmětů  Spěváčková  

Angličtina není nudná I  NPI výuka předmětů  Spěváčková  

Workshop komunikačních  a prezentačních 
dovedností SIT Port osobnostní a soc. rozvoj  Spěváčková  

Think Visual, Think Wild - webinář Ventures books výuka předmětů  Spěváčková  

The Best Formula for Exam Success - webinář Ventures books výuka předmětů  Spěváčková  

AI v nástrojích pro pedagogy - webinář Microsoft ICT / dig. komp. Spěváčková  

Microsoft Excel v příkladech v učitelské praxi DVPP ICT / dig. komp. Spěváčková  

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Spěváčková  

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Šleglová 

Přijímací řízení Bakaláři jiná oblast (doplnit)  Šmídl 

Přijímací řízení v PK  KÚ  jiná oblast (doplnit)  Šmídl 

kapacity škol a zkušenosti s integrací ukrajinských 
žáků v Plzeňském kraji Migrační konsorcium jiná oblast (doplnit)  Šmídl 

Šablony konzultace hromadná - OP JAK Šablony I - 
pro SŠ a VOŠ realizace NPI jiná oblast (doplnit)  Šmídl 

Příležitosti pro školy v dalším vzdělávání  RRA, MPSV  jiná oblast (doplnit)  Šmídl 

Metodika výkon řídící kontroly  DynaTech  jiná oblast (doplnit)  Šmídl 

Canva-letáky, plakáty, pozvánky snadno a rychle SIT Port ICT / dig. komp. Šmídl 

Způsob a zajištění výuky češtiny pro cizince  MŠMT  jiná oblast (doplnit)  Šmídl  

Jazyková příprava pro cizince pro určené a 
kmenové školy  KÚ PK  jiná oblast (doplnit)  Šmídl  

Hromadná konzultace Šablony 3  MŠMT  jiná oblast (doplnit)  Šmídl  

Ekonom - malobchod, registrační pokladny  Korbel výuka předmětů  Šmídl  

KOS pro management škol  Cermat  jiná oblast (doplnit)  Šmídl  

Jednání Asociace SŠ inf. technologií, 
telekomunikací, poštovnictví, peněžnictví a 
logistiky  Asociace  jiná oblast (doplnit)  Šmídl  

Setkání autorizovaných osob  NPI jiná oblast (doplnit)  Šmídl  

Ekonom - malobchod, registrační pokladny  Korbel jiná oblast (doplnit)  Šoupa 

OP VVV Inspire - didaktická stáž  ZČU Plzeň  obecná didakt/metodika Vachovec  

CompTIA Security+ Nettles Consulting  výuka předmětů  Velíšek  

CompTIA Security+ Nettles Consulting  výuka předmětů  Velíšek  

Get Motivated! 25 Ways to Learn English Euromedia Group, a.s. výuka předmětů  Wolfová  

ITC&ASC seminář Cisco Academy i-com-unity z.s. jiná oblast (doplnit)  Zima 

The Catch 2022 CESNET, z.s.p.o jiná oblast (doplnit)  Zima 

CompTIA Security+ Nettles Consulting  výuka předmětů  Zima 

Workshop mimoverbální komunikace Katka Horáková? osobnostní a soc. rozvoj  Zima 

Zranitelnosti webových aplikací 2 - Útoky proti 
serverům (GOC542) GOPAS, a.s. jiná oblast (doplnit)  Zima 

Seminář o bezpečnosti sítí a služeb CESNET, z.s.p.o jiná oblast (doplnit)  Zima 

Hacking v Praxi III (GOC33) GOPAS, a.s. jiná oblast (doplnit)  Zima 

Kybersoutěž - seminář pro učitele Centrum kybernetické bezpečnosti, z.ú. jiná oblast (doplnit)  Zima 

 
Zpracovali Miroslava Hesová a Přemysl Šmídl  
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9 Údaje o aktivitách a prezentaci školy na veřejnosti   

V průběhu výchovně vzdělávacího procesu klademe důraz nejen na vytváření a posilování 
odborných kompetencí žáků, ale velkou pozornost věnujeme i výchovnému působení v rámci 
školních i mimoškolních aktivit.  
 

9.1 Sportovní aktivity    
Mezi významné aktivity, kterými se škola prezentuje na veřejnosti, nepochybně patří i účast 
v řadě sportovních soutěží, mnohé z nich se konaly pod záštitou sportovního kroužku pod 
vedením Mgr. Lhotáka. Naše škola byla organizátorem Okresního kola Středoškolského 
atletického poháru, Okresního a Krajského kola ve fotbalu a 1. a 2. kola Středoškolské 
futsalové ligy. Největších úspěchů jsme tento školní rok dosáhli na Krajském finále ve stolním 
tenisu, kde kluci získali 1. místo a dívky 3. místo. Dále dívky obsadily 2. místo na Okresním 
přeboru ve florbalu a kluci získali 3. místo na Okresním přeboru v beachvolejbalu. 
 

Datum Název akcí a počet účastníků Umístění 

13. 9. 2022 
Středoškolský atletický pohár – okres – 
pořadatelé 
7 žáků a 9 žákyň 

Holky – 4. místo 
Kluci – 5. místo 

6. 10. 2022 
Okresní přebor v přespolním běhu 
6 žáků a 4 žákyně 

Holky – 5. místo 
Kluci – 6. místo 

18. 10. 2022 
Okresní přebor v basketbalu – kluci 
8 žáků 

Kluci – 7. místo 

19. 10. 2022 
Okresní přebor v basketbalu – holky 
8 žákyň 

Holky – 6. místo 

8. 11. 2022 
Středoškolská futsalová liga – kluci – 1.kolo 
– pořadatelé 
8 žáků 

Kluci – 3. místo 

10. 11. 2022 
Krajské finále ve stolním tenisu 
3 žáci a 2 žákyně 

Kluci – 1. místo 
Holky – 3. místo 

15. 11. 2022 
Krajský přebor v házené – kluci 
9 žáků 

Kluci – 4. místo 

22. 11. 2022 
Krajský přebor v házené – holky 
10 žákyň 

Holky – 8. místo 

2. 12. 2022 
Okresní kolo Subterra Cup ve florbalu -holky 
10 žákyň 

Holky – 4. místo 

5. 12. 2022 
Okresní kolo Subterra Cup ve florbalu –kluci 
9 žáků 

Kluci – 4. místo 

20. 12. 2022 
Putovní pohár ředitelky školy ve stolním 
tenisu – pořadatelé 
26 žáků a 3 žákyně 

 

13. 1. 2023 
Středoškolská futsalová liga – kluci – 2.kolo 
– pořadatelé 
9 žáků 

Kluci – 2. místo 

29. 1. – 2. 2. 2023 
Lyžařský kurz – Hinterstoder – Rakousko - 
pořadatelé 
22 žáků 
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7. 2. 2023 
Středoškolská futsalová liga – holky – Divizní 
finále 
8 žákyň 

Holky – 5. místo 

21. 3. 2023 
Okresní přebor ve florbalu – kluci 
11 žáků 

Kluci – 9. místo 

22. 3. 2023 
Okresní přebor ve florbalu – holky 
11 žákyň 

Holky – 2. místo 

9. 5. 2023 
Okresní přebor ve fotbalu – kluci – 
pořadatelé 
14 žáků 

Kluci – 7. místo 

10. 5. 2023 
Krajský přebor v orientačním běhu 
5 žáků a 4 žákyně 

6. místo 

22. 5. 2023 
Krajský přebor ve fotbalu – kluci – 
pořadatelé 
12 žáků 

Kluci – 6. místo 

1. 6. 2023 
Okresní přebor v beachvolejbalu 
3 žáci a 3 žákyně 

Kluci – 3. místo 
Holky – 5. místo 

13. – 16. 6. 2023 
Sportovní kurz – Úborsko – pořadatelé 
Žáci 3. ročníku 

 

 
Zpracoval Mgr. Luděk Lhoták 
 

9.2 Soutěže, ve kterých jsme zaznamenali významnější umístění    
Učitelé vyhledávají nadané a talentované žáky, se kterými aktivně pracují a připravují je do 
širokého spektra soutěží. Tím umožňují žákům růst nejen v odborných znalostech a 
dovednostech, ale také v měkkých kompetencích jako jsou efektivní komunikace, řešení 
problémů, aktivní přístup, kreativita nebo výkonnost.  
V uplynulém školním roce jsme se zapojili do celé řady soutěží a v některých se nám podařilo 
dosáhnout zajímavých úspěchů. Zde je přehled těch nejvýznamnějších.  
 

SOUTĚŽ  POČET 

ÚČASTNÍKŮ   
UMÍSTĚNÍ  

Celorepubliková soutěž poštovních dovedností    3 2. 

Celorepubliková soutěž logistické olympiády   3 5. 

Celorepublikové kolo Soutěž finanční gramotnosti 3 7. 

Krajské kolo Ekonomické olympiády    4 4. 

Marketing hackathon 3 2. 

Krajské kolo Kontext 6 2., 3., 4. 

Krajské kolo Olympiády v RJ    3 1., 2., 3. 

Krajské kolo Ars Poetica-Puškinův památník 1 1. 

Konference studentských odborných prezentací na ZČU 1 1. 

Kraje pro bezpečný internet – republikové kolo 1 1. 

Soutěž v kybernetické bezpečnosti – národní kolo 3 10., 13., 18. 

Co-hackathon (1. ročník) 1 tým 1. 

The Catch  3 9., 12., 13.  

Technika má zlaté dno 1 tým 1. 
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Celostátní přehlídka SOČ 1 tým 4. 

Krajské kolo mKontext 4 třídy 2. 
 

Zpracovaly Mgr. Ing. Kateřina Horáková, Jitka Spěváčková, Mgr. Magdalena Frühaufová, Mgr. 
Pavla Lopatová 
 

9.3 Akce pro veřejnost   
V roce 2022 jsme navázali na úspěšnou spolupráci s ÚMO3 a na podzim jsme pro seniory 
realizovali PC kurz pro mírně pokročilé. Aktivně se do nich zapojili i naši žáci, kteří byli 
nápomocni jednotlivým seniorům a kurz byl tak velmi přínosný pro obě strany. 
Na jaře naše škola pořádala postupové kolo Celostátní matematické soutěže, do které se 
zapojili žáci z více jak sedmi plzeňských i mimoplzeňských středních škol včetně té naší. 
 
Zpracovala Kateřina Milá 
 
 

9.4 Prezentace školy na veřejnosti  
Snažíme o svůj vlastní PR a budování image školy vlastními silami.  

Ve školním roce 2022/2023 jsme školu prezentovali veřejnosti:  

• na regionálním veletrhu Posviť si na budoucnost ve dnech 7. a 8. 10. 2022, 

• na dnech otevřených dveří ve středu 2.11.2022, v pátek 2.12.2022 a v sobotu 
14.1.2023, 

• na projektových dnech pro žáky základních škol: 
o 4.10.2022 – Zruč, 
o 20.10.2022 – Tlučná,  
o 21.10.2022 – Zbůch,  
o 8.11.2022 – Všeruby,  
o 10.11.2022 – Nýřany,  
o 11.11.2022 – Chotíkov,  
o 14.11.2022 – Horní Bříza,  
o 23.11.2022 - Město Touškov, 
o 1.12.2022 – Vejprnice,  
o 15.6.2022 – Chotíkov,  
o 16.6.2022 – 20. zš Plzeň, 

• na badatelském kroužku pro žáky partnerských ZŠ v průběhu školního roku: 
o 2. zš Plzeň, 
o 10. zš Plzeň,  
o 11. zš Plzeň,  
o 20. zš Plzeň, 

• při odborně zaměřených exkurzích pro žáky ZŠ ve dnech 
o 7.6.2023 pro 20. zš v Plzni,  
o 19.6.2023 pro 10. zš v Plzni,  
o 21.6.2023 pro 2. zš v Plzni, 

• na akcích organizovaných PK v rámci projektu 4.0 – kulaté stoly, hackathon, atd.  

• na akci Ručičky kraje 13.6.2023, kam jsme zajistili účast žáků partnerských základních 
škol včetně 3 autobusů s mimoplzeňskými žáky,  
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• na setkáních s partnerskými zahraničními školami – Wiesau, Weiden,  

• na komunitním dnu pro žáky, rodiče a přátele školy dne 22.6.2023,  

• na radě rodičů, která se schází 4x ročně, v každém čtvrtletí a jedná se o formu setkání 
zástupců rodičů jednotlivých tříd a vedením školy,  

• na třídních aktivech, které probíhají 4x ročně, v každém čtvrtletí (pro žáky 1. ročník 5x 
ročně včetně zahajovacího aktivu v září). 

Zpracovali Lenka Holubová, Leona Jiránková, Přemysl Šmídl 
 
 

9.5 Činnost redakce pro informace na sociálních sítích 
V souvislosti s uživatelskými preferencemi došlo ve školním roce 2022/2023 k větší profilaci 
sdělení na jednotlivých sociálních sítích – Facebook nově slouží pro informace všeobecného 
charakteru a prezentaci úspěchů z řad jak žáků, tak i vyučujících, neboť primární skupinou 
uživatelů jsou lidé ve středním věku, typicky rodiče. 
Na druhou stranu sociální síť Instagram slouží plně pro komunikaci se současnými žáky i 
budoucími uchazeči – je kladen důraz na autenticitu, dynamičnost a kvalitní vizuální obsah. 
Na Instagramu bylo dosaženo dalšího milníku, kdy jsme se stali nejsledovanější střední školou 
v Plzeňském kraji s více než 1 200 sledujícími a pevně doufáme, že organický růst bude 
zachován i nadále.   
Zpracoval Jan Lomička  

10 Údaje o výsledcích inspekční činnosti 

Ve školním roce 2022/2023 neproběhla ve škole inspekční činnost České školní inspekce. 
Zpracoval Přemysl Šmídl  
 

11 Základní údaje o hospodaření školy  

11.1 Materiálně technické vybavení  
Během školního roku 2022/2023 byly v rámci „Projektu Vzdělávání 4.0 v PK“ nakoupeny 
komponenty pro výuku přírodovědných předmětů, aktivit badatelského a robotického 
kroužku. Dále byly z tohoto projektu hrazeny náklady na materiál pro výuku a aktivity kroužků, 
materiál pro výuku programování, elektroniky a mechaniky. 
 

Ve škole Klatovská 200 G byla provedena kompletní oprava elektroinstalace v celém 3NP a ze 
zbylých finančních prostředků byly zrekonstruovány sprchy u šaten pro chlapce.  
 
V rámci národního programu obnovy byly pořízeny přenosné mobilní ICT zařízení pro podporu 
znevýhodněných žáků.  
 
V závěru školního roku byla pořízena nová dodávka pro převoz obědů ze školní kuchyně do 
výdejny školy na Klatovské 200 G.  
 
V závěru školního roku byl se zřizovatelem projednán záměr zrekonstruovat půdní prostory a 
vybudovat prostor pro další učebnu s aulou a kabinety. V souvislosti s tím bylo nutné vyřešit 
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přesun ventilační jednotky z půdních prostor do exteriéru školy. K srpnu 2023 máme nabídku 
i přiznané finanční prostředky na přesun ventilace a dokončené výběrové řízení na architekta 
pro zpracování dokumentace.  
 
Stejně jako v minulých letech pokračovala na Domově mládeže další etapa oprav – během 
července a srpna 2023 byl zrekonstruován bývalý byt po domovníkovi a předělán na posilovnu, 
která je k dispozici ubytovaným žákům, novou kuchyňku, která je k dispozici ubytovaným 
žákům a sociální zázemí.  
 
Během letních prázdnin byl pořízen nový nábytek do kabinetů pro učitele (z důvodu úspor 
s cílem obnovit všechny kabinety zvolena cesta pořízení použitého kancelářského nábytku ze 
zrušených kanceláří ve výborném stavu). Dále došlo k obnově 10 ks wifi antén v prostorách 
školy. 
 
V srpnu 2023 jsme zažádali o dvě dotace. První na „vodastop ve všech budovách školy“, 
systém, který zastaví hlavní uzávěr vody v důsledku vzdáleného monitoringu. Druhou na 
„regulaci topné soustavy v budově Klatovská 200 C“.  
 
V lednu 2023 došlo na domově mládeže, v budově Čelakovského 1, k havárii vody. Voda 
vyplavila 1. patro a přes stropy protékala do přízemí. K zásadnímu poškození došlo ve školní 
kuchyni včetně skladů, které bylo nutné vystěhovat a zajistit kompletní opravu (stropy, stěny, 
elektroinstalace). Z důvodu poškození bylo nutné zajistit nové spotřebiče poškozené vodou – 
konvektomat, myčku nádobí, mikrovlnnou troubu. Dále bylo nutné zcela opravit vstupní 
vestibul a chodby v přízemí, šatnu a sociální zázemí pro zaměstnance, které byly totálně 
poškozeny vodou.  
 
V návaznosti na havárii vody a pořízení nových spotřebičů bylo zjištěno, že stávající kapacita 
elektřiny je nedostatečná, proto bylo nutné zahájit jednání s provozovatelem 
eletroinfrasturktury, jejíž oprava však může být zahájena až do 20 měsíců.  
 
Zpracovala Martina Procházka Michalová  
 

 
11.2 Hodnocení doplňkové činnosti školy  

BUFET 

Školní bufet poskytuje žákům své služby mezi 07:00 a 16:00 hod. Mají možnost si zde zakoupit 
sladké i slané čerstvé pečivo, bagety a obložené housky nebo si žáci mohou vybírat ze širokého 
sortimentu sušenek a oplatek. Nesmíme zapomenout ani na žáky tolik oblíbené párky 
v rohlíku. To vše je doplněno velkým výběrem minerálních vod. V prostoru jídelny se dále 
nachází automat na kávu. 

Na druhé budově si žáci mohou v automatu zakoupit bagety a sendviče, minerální vody, džusy 
a sladké a slané oplatky.  

Menší bufet využívaný v odpoledních hodinách a o víkendech se nachází u naší sportovní haly. 
Zde si mohou uživatelé zakoupit minerální vody, trvanlivé sladké a slané pečivo a 
nealkoholické pivo. 
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PRONÁJMY UČEBEN, ORGANIZOVÁNÍ KURZŮ 

Pronájmy učeben využívají společnosti, jako jsou například školící centra Grafia s.r.o. Plzeň 
nebo ERUDICO s.r.o. Pořádají zde školení ať již s využitím počítačů ve specializovaných 
počítačových učebnách v případě počítačových kurzů nebo využívají prostor učeben například 
za účelem poradenské činnosti.  

Velmi žádaný je přípravný kurz matematiky a českého jazyka pro žáky základních škol. Ten 
jsme realizovali i letos a jak je již zvykem, kapacita byla velmi záhy naplněna.  

VÍCEÚČELOVÉ HŘIŠTĚ S NAFUKOVACÍ HALOU 

Jelikož naše škola disponuje víceúčelovým hřištěm s nafukovací halou je tato nabízena 
k pronájmu různým organizacím, jako jsou například Handball klub VŠ Slavie, Hasičský 
záchranný sbor Plzeňského kraje nebo LaserTherm spol. s r.o.  

Hala je do odpoledních hodin obsazena výukou povinné tělesné výchovy a na tu pak navazuje 
právě pronájem. Další hodiny a to i ve víkendových dnech využívají pak uskupení jednotlivců, 
kteří halu využívají například pro hru tenisu, florbalu či volejbalu.  

Zázemí pro nájemce se nachází ve školní budově, která těsně sousedí s nafukovací halou. 

KOPÍROVACÍ PRÁCE 

Žáci si v prostorách školní jídelny a také na domově mládeže mohou za úplatu tisknout a 
pořizovat kopie na multifukčním zařízení. Tisky si také mohou nechat svázat kroužkovou 
vazbou, případně zalaminovat. 
 
Zpracovala Kateřina Milá  

 
 

11.3 Přehled hospodaření organizace   
 

HOSPODAŘENÍ ORGANIZACE ZA ROK 2022  (V  KČ)  

a) příjmy 

celkové příjmy z toho:          57.952 511,98 

poplatky od zletilých žáků, rodičů nebo zákonných zástupců            2.815 761,28 

příjmy z hospodářské činnosti               913 308,56 

ostatní příjmy         54.223 442,14 

b) výdaje 

celkové výdaje z toho:         57.994 116,29 

1. investiční výdaje celkem           23 194,-- 

2. neinvestiční výdaje celkem a z toho:        57.970 922,29 

  

náklady na platy pracovníků organizace         34 271 962,-- 

ostatní osobní náklady              196 400,--      

zákonné odvody zdravotní a sociální pojištění         10 994 822,-- 
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výdaje na učebnice, učební texty a učební pomůcky              78 008,72 

stipendia                            0,-- 

ostatní provozní náklady        12. 626 129,57 

 
 

Peněžní fondy 
organizace 

Číslo 
účtu 

Stav 
k 1. 1. 2022 

Tvorba 2022 

Čerpání 
Stav 

k 31. 12. 2022 
Příděl ze 

zlepšeného 
HV 

Jiné zdroje 

2 3 4 5 6 

Fond odměn 411     368 773,00 15 123,00    383 896,00 

FKSP 412 837 015,89    663 748,18   538 374,37    962 389,00 

Rezervní fond 

413    192 627,04 60 496,75        253 123,79 

414     340,12  883 374,09 340,12            883 714,21 

Investiční fond 416     377 509,62  3 147 306,87 4 679 482,41     1 909 685,16 

CELKEM  1 776 265,67 75 619,75 4 694 429,14 5 218 196,90 4 392 808,16 

 
Zpracovala Martina Procházka Michalová  
 
 

11.4 Projekty realizované školou financované z jiných zdrojů 
 

 NÁZEV PROGRAMU ,  PROJEKTU  VYHLAŠOVATEL  F INANČNÍ  DOTACE  

1. Prevence kriminality, Bezpečný kraj  KÚ PK        20 000,00 

2. Podpora mezinárodní spolupráce KÚ PK         40 000,00 

3. Podpora preventivních aktivit a výchovy k toleranci v roce 2021 KÚ PK        30 000,00 

4. Spolu po COVIDu MŠMT      100 000,00 

5.  Projekt „Vzdělávání 4.0  PK“ MŠMT   4 683 312,57 

6. Projekt „OP JAK“ MŠMT  2 305 329,00 

7. Národní plán obnovy  MŠMT 184 000,- 

 
Zpracovala Martina Procházka Michalová  
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12 Stručné vyhodnocení naplňování cílů školního vzdělávacího programu 
v souladu se strategickými dokumenty Plzeňského kraje  

 

12.1 Úspěchy školy, úspěchy žáků  
Škola se opakovaně umísťuje na předních příčkách soutěže Plzeňského kraje v Soutěži o 
nejlepší školu v Plzeňském kraji v odborných soutěžích, za což patří velký dík našim žákům, 
kteří jsou dobří, mají chuť soutěžit i trávit ve škole další čas mimo výuku v rámci kroužků a 
dalších mimoškolních aktivit. Naše úspěchy v soutěži v průběhu let:  

• 2022/2023 2. místo  

• 2021/2022 1. místo 

• 2019/2020 2. místo  

• 2018/2019 1. místo  

• 2017/2018 1. místo  

• 2016/2017 1. místo  

• 2014/2015 3. místo  

• 2013/2014 2. místo  

Úspěchy žáků jsou samostatně popsány v kapitole 9.  
Jsme přesvědčeni, že uvedené úspěchy dokládají to, že jsme dobrou školou a vedeme žáky 
správným směrem a v souladu se strategií OŠMS Plzeňského kraje i celé České republiky.  
 
 

12.2 Mezinárodní spolupráce 
Mezinárodní spolupráci podporujeme formou:  

• spolupráce s partnerskými školami ve Weidenu a Wiesau,  

• zajišťovány souvislé odborné praxe pro žáky v Německu,  

• spolupráce s úřady v Německu a německými firmami,  

• zapojení do dotačních programů a grantů cílených na posílení jazykového vzdělávání 
žáků.  
 

12.3 Vize vzdělávání v Plzeňském kraji v roce 2035 
Škole je založena na principech shodných s Vizí, 

• rozvíjíme potenciál žáků, a to jak ve výuce, tak mimo ni v rámci kroužků, exkurzí 
školních a dalších mimoškolních aktivit, které pro žáky pravidelně připravujeme,  

• snažíme se dávat prostor pro vlastní realizaci žákům i zaměstnancům,  

• své aktivity máme již řadu let opřené o poznávání, kreativitu, inovace, 

• to, že se snažíme, aby žáci a rodiče měli ve školu důvěru, je pro nás samozřejmostí,  

• podporujeme celoživotní učení – jednak v rámci NSK a jednak stále zajišťujeme jako 
jediná státní škola v Plzeňském kraji bezplatné vzdělávání v rámci dálkové formy pro 
občany se základním vzděláním, které vede k získání maturitní zkoušky, 

• naplňování strategických cílů:  
o zpřístupnit všem široké možnosti vzdělávacích aktivit – naplňujeme (popsáno 

výše) 
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o zvyšovat vzdělanost pedagogů a ředitelů – snažíme se naplňovat, bohužel ale 
není možné za celou školu zaručit, že každý pedagog je inspirativním příkladem 
a průvodcem žáků; přestože se snažíme zajistit žákům kvalitní pedagogy, 
každoročně se potýkáme  

o zaměřit vzdělávání na rozvoj osobnosti, kariéry a občanství – naplňujeme (řadu 
let na škole funguje školní poradenské pracoviště, zajišťujeme žákům 
speciálního pedagoga a dle potřeb žáků se snažíme individuálním přístupem 
podpořit jejich rozvoj, ať žákům ohroženým školním neúspěchem nebo 
školními či osobními problémy, tak žákům nadaným,  

o zajišťovat efektivní komunikaci, důvěru a bezpečné klima všech aktérů ve 
vzdělávání – se žáky, jejich rodiči, zřizovatelem a dalšími partnery škole se 
snažíme komunikovat v maximální možné míře stručně, jasně, věcně, 
srozumitelně a včas. 
 

12.4 Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje 2020-2024 
Dlouhodobý záměr naplňujeme nebo se snažíme naplňovat v jednotlivých strategických cílech 
následovně:  

• demografický vývoj a nabídka studijních oborů  
o ve spolupráci se zřizovatelem přizpůsobujeme nabídku zaměření žáků a využití 

kapacity školy tak, aby mohla být naplněna strategie Plzeňského kraje v oblasti 
vzdělávání  

o v závěru školního roku 2022/2023 byly projednány strategické změny 
související se školou:  

▪ navýšení kapacity školy,  
▪ změna ve struktuře oborů vzdělání od září 2024: 

• již nebude otevírán v denní formě obor Logistické a finanční 
služby,  

• dojde ke zvýšení kapacity žáků v oboru Informační technologie, 
který budeme nabízet ve 2 variantách školních vzdělávacích 
programů:  

o Digitální svět – pokračování stávajícího, technicky 
zaměřeného, oboru IT  

o Svět ekonomiky – náhrada za doposud nabízený obor 
Logistické a finanční služby, který bude na pomezí mezi 
IT a ekonomikou, logistikou, účetnictvím, podnikání  

• již nebude otevírán v denní formě obor Manipulant poštovního 
provozu a přepravy, který bude zahrazen obecnějším oborem, 
též logisticky zaměřeným – Operátor skladování  

• požádali jsme do budoucna o obor Technické lyceum, což 
reflektuje požadavek státu na posílení gymnaziálního a 
všeobecného vzdělávání s technickým zaměřením  

• přijímání na SŠ  
o ve spolupráci se zřizovatelem se snažíme pomoci potřebám vzdělávací soustavy 

v Plzeňském kraji 
o v oblasti přijímání jsme pomohli zřizovateli umístit v srpnu 2022 nově příchozí 

uprchlíky z Ukrajiny otevřením 1 třídy složení čistě z ukrajinských žáků, s čím se 
samozřejmě spojilo:  



65 
 
 

 

▪ získání nových prostor – poděkování patří zejména zřizovateli a OŠMS,  
▪ zajištění nových pracovníků a strategie jejich udržení ve škole i po 

ukončení vzdělávání ukrajinské třídy za 4 roky 

• pedagogičtí pracovníci  
o problém se zajištěním kvalifikovaného pedagogického sboru se potýkáme asi 

jako každá škola nejen v Plzeňském kraji, ale i v České republice 
o po opakovaných neúspěších získat učitele z úřadu práce, Instrukcí PK, atd., jsme 

se vydali vlastní cestou, a sice vychovat si budoucí kolegy ze stávajících 
absolventů, kteří u nás učí již při studiu na univerzitách a následně pak u nás 
zůstanou 

o bojujeme s trendem, kdy sice máme zajištěné odborníky na výuky technických 
a odborných předmětů, ale na částečný úvazek, což pak přináší další potíže při 
zajištění organizace školního roku a chodu školy (např. zajištění maturitních 
zkoušek, závěrečných zkoušek, potřebách využít učitele v době, kdy je v jiné 
firmě, apod.)  

• trh práce a vzdělávání  
o pružně reagujeme na změny přicházející z vnějšku  
o viz výše bod nabídka studijních oborů a jejich plánované změny  

• nové technologie a rozvoj kompetencí žáků  
o dle možností se v maximální možné míře zapojujeme do projektů, v rámci 

kterých je možné získat finanční prostředky nad rámec rozpočtu školy, ze 
kterých pořizujeme moderní vybavení pro žáky i zaměstnance  

o dle pokynů MŠMT implementujeme do výuky i do práce učitelů a zaměstnanců 
digitální kompetence 

o podporujeme aktivní využívání volného času žáků školy účastní v mimoškolních 
aktivitách, zejm. v kroužcích  

o podporujeme vzdělávání v cizích jazycích - sledujeme soudobé trendy a běžnou 
výuku žákům obohacujeme netradičními formami výuky, zajišťujeme praxi žáků 
v německých firmách a exkurze do zahraničních firem nebo partnerských 
zahraničních škol, podali jsme žádost o výuku předmětu v cizím jazyce (Dějepis 
v angličtině), která nám byla schválena bude realizována od září 2023 

• elektronizace podávání přihlášek ke vzdělávání  
o doposud nebylo ze strany MŠMT zrealizováno  

• spolupráce se zaměstnavateli  
o aktivně rozvíjíme již 6. rokem, kdy máme zřízenou pozici koordinátora 

spolupráce se zaměstnavateli  
o na základě diskusí s nimi se snažíme zařadit požadované znalosti a dovednosti 

do osnov jednotlivých předmětů v rámci ŠVP, ne vždy a ne vše je však reálné 
vzhledem k rozdílným požadavkům; spíše se kloníme k tomu, naučit žáky 
základy, ale dobře, na kterých pak mohou u svých zaměstnavatelů dále stavět  

• eliminace předčasných odchodů ze vzdělávání  
o s ohroženými žáky pracujeme v maximální míře tak, aby pochopili, že základem 

úspěšného absolvování školy je docházka průběžná příprava, totéž platí pak i 
v zaměstnání; u žáků, kde nestačí intervence výchovného poradce nebo 
kariérového poradce, pak pomáhá v širším měřítku celé školní poradenské 
pracoviště (včetně speciálního pedagoga, metodika prevence a vedení) 
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o žákům, kteří přicházejí z jiných škol, se snažíme dát šanci dostudovat na naší 
škole s jasně nastavenými pravidly pro přijetí a studium; naše vize je dát šanci 
a pomocnou ruku každému, kdo si ji zaslouží 
 

12.5 Krajský akční plán rozvoje vzdělávání Plzeňského kraje  
Škola byla zapojena do projektů krajského akčního plánování:  

• Krajský akční plán rozvoje vzdělávání Plzeňského kraje (únor 2016 – leden 2022)  

• Krajský akční plán rozvoje vzdělávání Plzeňského kraje II (únor 2022 – listopad 2023) 

• v rámci projektu škola zpracovala Školní akční plány, stavila si cíle a priority, které 
výběrem vhodných strategií naplňovala  

• pro další období z praktických důvodů nebudeme postupovat zpracováním dalšího 
ŠAP, ale nahradíme ho Koncepcí rozvoje školy, zpracované a průběžně aktualizované 
ředitelem školy  

 

12.6 Opravy, rekonstrukce, investice, modernizace  
K několika akcím v rámci oprav došlo díky neočekávaným haváriím, ke kterým ve školním roce 
došlo:  

• leden 2023 – vytopení přízemí, 1. patra a sklepních prostor havárií vody, která vznikla 
během vánočních prázdnin,  

• únor 2023 – havárie horkovodu v suterénu Klatovská 200 C,  

• březen 2023 – požár stropního světla v budově Klatovská 200 G, 

• březen 2023 – zjištěn havarijní stav elektřiny na Domově mládeže, Čelakovského 1  

• srpen/září 2023 - vytopení nově opraveného bytu na domově mládeže v Čelakovského 
1. 

 
Na řadu akcí jsme získali prostředky od zřizovatele nebo MŠMT. Za veškerou podporu 
děkujeme.  
 
Ve školním roce 2022/2023 jsme v rámci oprav, rekonstrukcí, investic a modernizace ve škole 
zrealizovali:  

• výměna oken v budově 200 G,  

• modernizace interiéru školní kuchyně, ke které došlo z důvodu rozsáhlé havárie vody 
v 1. patře domova mládeže v Čelakovského ul. 1, kdy musela být celá kuchyně 
vystěhována, strženy znovu zrenovovány stropy i zdi,  

• vybavení kuchyně novým zařízením – konvektomat, myčka nádobí, mikrovlnná 
trouba, opravy rozvodu digestoří, oprava elektroinstalace,  

• v důsledku havárie vody a pořízení nového vybavení s vyššími požadavky na příkon 
elektřiny bylo nutné zahájit jednání s ČEZem o navýšení příkonu pro celý domov 
mládeže (Čelakovského, Doudlevecká), která nám byla sice ČEZem schválena, ale 
realizaci je však až 20 měsíců, 

• oprava elektroinstalace v budově školy Klatovská 200 G, 3NP – z důvodu zajištění 
úspornějšího a k PC šetrnějšího provozu byla kompletně opravena elektroinstalace ve 
3. patře školy, kde se nachází učebny,  
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• díky úspoře finančních prostředků, která vznikla v důsledku výběru firmy, která 
překvapila cenou výrazně nižší, než byl odhad, jsme mohli zrealizovat ještě opravu 
jedněch sprch pro žáky u sportovní haly,  

• pořízení nové dodávky (auta) pro přepravu obědů mezi kuchyní a školou,  

• vybavení kabinetů „novým“ nábytkem – za velkou slabinu jsme považovali již dlouhou 
dobu prostředí, ve kterém pracují naši zaměstnanci, přesněji řečeno učitelé; při 
poptávce nového nábytku jsme zjistili, že by obnova trvala několik let a byla velice 
finančně náročná; rozhodli jsme se tedy jít jinou cestou:   

o část nábytku jsme získali darem, za což dotyčným moc děkujeme,  
o část nábytku jsme získali nákupem použitého, ale velice zachovalého, nebo i 

dokonce značkového nábytku z kanceláří, kde byl ukončen provoz a nábytek 
rozprodáván,  

o kancelářské židle pro učitele jsme pořídili nové,  

• kompletní oprava bytu na DM – každým rokem řešíme 1 etapu oprav na DM, 
v letošním roce jsme zrealizovali opravu bytu po bývalém domovníkovi; vznikly tak 
nové prostory pro žáky – kuchyňka, v obývací části posilovna, sociální zázemí (sprcha, 
wc s prostorem pro pračku); oprava bytu probíhala s ohledem na to, aby byly 
zachovány parametry pro bytovou jednotku,  

• pořízení nového vybavení v rámci Národního programu obnovy – zařízení pro 
podporu žáků, kteří nemají běžně k dispozici zařízení a vybavení pro výuku (notebooky 
sluchátka)  

• pořízení nového vybavení a pomůcek v rámci projektu Vzdělávání 4.0 – součástky do 
dronů a robotů pro výuku robotizace, filamenty do 3D tiskáren, senzory a čidla do 
experimentální výuky, kancelářská technika, licence (Adobe, Creative Cloud, Tech 
Ambition) 

• obnova části wi-fi roterů v budovách Klatovská 200 G a C,  

• pořízení drobných zařízení – výměna vysoušečů rukou na všech WC ve škole, pořízení 
nové lednice ve školním bufetu a školní kuchyni,  

• získali jsme finanční prostředky na projektovou dokumentaci pro:  
o 3x vodastop do budov Klatovská 200 G, 200 C, Čelakovského 1, 
o řízená regulace topné soustavy v budově Klatovská 200 C (buď patní, nebo 

zónová),  

• zajištěny finanční prostředky na:  
o modernizaci tabulí a projekce 3 učeben – 400 000 Kč, z čehož vybavíme 3 

učebny,  
o přípravu otevření zaměření Grafika na PC – zařízení pro výuku virtuální reality, 

kdy k pořízení vybavení využijeme příspěvek z NPO na pořízení moderních 
digitálních pomůcek 449 000 Kč a zbytek dofinancujeme z příspěvku zřizovatele 
400 000 Kč,  

• z důvodu plánované zvýšení kapacity školy bylo nutné rozjednat zajištění nových 
prostor pro výuku žáků v půdních prostorách v budově Klatovská 200 G, tedy:  

o přesun ventilační jednotky z půdních prostor budovy Klatovská 200 G do 
venkovních prostor školy a její znovuzprovoznění,  

o schválení finančních prostředků na vyprojektování půdních prostor (učebna 17 
s aulou a kabinety), 
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o schválení finančních prostředků na vlastní rekonstrukci půdních prostor, kde 
by měla vzniknout učebna 17, víceúčelová s aulou, a v ideálním případě 2 
kabinety. 

Dále jsme se chtěli zapojit do projektu Obnova technologií stravovacích provozů a prádelen 
v rámci Operačního programu Životního prostředí. Bohužel po získání podkladů, vstupních 
informací a projednání s garantem projektu jsme zjistili, že na podporu v rámci tohoto 
projektu bohužel nedosáhneme.  
 

12.7 Nové obory vzdělání 
Soustavně sledujeme soudobé trendy trhu práce a jeho vývoj. Na jaře 2023 náš velký partner 
v oblasti výuky logistiky, Česká pošta, s.p., ohlásila organizační změny a hromadné propouštění 
svých zaměstnanců, z tohoto důvodu jsme neváhali a rozhodli se změnit strukturu námi 
nabízených oborů vzdělání: 

• Logistické a finanční služby – od září 2024 již nebudeme nabízet, nahradíme jej výukou 
oboru Informační technologie, se zaměřením na ekonomiku, podnikání, zpracování 
dat,  

• Manipulant poštovního provozu a přepravy – od září 2024 již nebudeme nabízet, 
nahradíme jej oborem se širším uplatněním Operátor skladování; partnera Českou 
poštu bychom rádi zachovali jako spolupracující subjekt pro zajištění odborného 
výcviku v oblasti logistiky,  

• Informační technologie – stávající 2 třídy v ročníku rozšíříme o 1 třídu místo oboru 
Logistické a finanční služby, navíc v důsledku demografického vývoje od září 2024 
otevřeme o 1 třídu navíc, tedy:  

o 2 třídy (60 žáků) – švp Digitální svět (stávající technicky orientované)  
o 2 třídy (60 žáků) – švp Svět ekonomiky (zaměřený částečně na technickou 

oblast IT, ale zejm. na ekonomické disciplíny a zpracování dat)  

• Logistické a finanční služby v dálkové formě – dle požadavků zřizovatele zachováme a 
budeme otevírat vždy 2 třídy v rámci 4letého cyklu (1 třída v ročníku 2 roky po sobě 
z důvodu případné možnosti opakovat v nižším ročníku, pak 2 roky pauza)  

 
Zpracoval Přemysl Šmídl  
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13 Ze školní kroniky…..  

 

Přivítání nových žáků na DM 
 

Ve středu 31. 8. jsme na našem DM přivítali žáky 

prvních ročníků.  

Po nezbytných administrativních formalitách byli žáci 

ubytováni na své pokoje. V 18 hodin jsme se pak 

společně vydali na tradiční procházku městem. Nejprve 

jsme si udělali společnou fotku v našem vnitrobloku. 

Společně jsme se domluvili na trase, kterou jsme 

pomalým tempem za hodinu zvládli. Cestou jsme 

vysvětlovali žákům, kde najdou důležitá místa na trase 

do školy.  

Procházka Plzní byla pro všechny příjemná a zajímavá.  

 

Seznamovací pobyt 

V pondělí 5. září ráno se všechny první ročníky naší školy sešly před její budovou, aby se společně 

vydaly autobusy do Úborska, kde je čekal třídenní seznamovací pobyt v Penzionu U Jandů. 

Aktivity, které si pro ně učitelé připravili, jim měly pomoci se navzájem lépe poznat, zjistit o sobě nové 

informace a naučit se spolupracovat jako jeden tým. Žáci si zároveň mohli poměřit své vědomosti, 

znalosti i pohybové dovednosti s ostatními, a ještě se během toho těšit krásným okolím Úborska. 

Na konci seznamovacího pobytu proběhlo vyhodnocení všech aktivit, vyhlášení celkových výsledků a 

udělení sladkých odměn všem třídám. Po sbalení věcí a posledním vydatném obědě nás autobusy opět 

zavezly zpět ke škole.  
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Třída 3F navštívila ČNB 

Začátek školního roku 7. 9. 2022 si žáci z 3.F zpříjemnili exkurzí 

do ČNB v Praze. 

Navštívili stálou expozici s názvem „Lidé a peníze.“ V 

prostorách bývalého trezoru Živnostenské banky se dozvěděli 

mnoho informací o české a československé měnové historii a 

centrálním bankovnictví v mezinárodním kontextu. Součástí 

expozice byla unikátní vysokohmotnostní zlatá mince o 

nominální hodnotě 180 000 000 Kč. Nově nabyté znalosti 

studenti prověřili v interaktivních kvízech. Na závěr každému 

paní průvodkyně darovala průhlednou záložku se zatavenými 

skartovanými proužky bankovek. 

Výlet se velmi vydařil a všichni si odnesli cenné informace. 

 

Dny vědy a techniky 

Dne 9. září 2022 jako každý rok žáci 

navštívili na náměstí Republiky ,,Dny 

vědy a techniky".  

Expozice představily vědecké obory z 

netradičního úhlu pohledu. V ulicích 

města se žáci setkali s mnoha 

experimenty, vycházejícími z běžného 

života, i s pokusy, které si mohli 

vyzkoušet. 

Žáci si prošli ve skupinách ty expozice, 

které je nejvíce zaujaly a plnili zde 

zadané úkoly. 

Nejvíce asi všechny zaujalo stanoviště 

Nvias, které představovalo potenciál 

umělé inteligence a Hydra racing - tým závodící s vodíkovým autíčkem. 

I když akci překazila malá dešťová přeháňka, akce se líbila a žáci si odnesli mnoho zajímavých 

informací. 

 

Read Your Way to Better English 

Během letošních letních prázdnin probíhala soutěž Read Your Way to Better English, pořádaná 

vydavatelstvím Oxford University Press. Úkolem každého soutěžícího v kategorii věku nad 

čtrnáct let bylo přečíst co nejvíce z šesti vybraných e-knih, plnit nejrůznější úkoly a cvičení a 

vést si svůj vlastní anglicko-český 

slovníček. Hlavní cenou byl volný 

celoroční přístup ke všem knihám, 

dostupným pouze pro členy Oxford 

Reading Club.  

Letošní ročník vyhrála naše žákyně ze 3.E 

Helena Šperlová. Za dva týdny se jí 
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podařilo nejen přečíst šest vybraných elektronických knih, ale Helena také splnila všechny 

zadané úkoly. 

 

Zavolíme? 

Na základě žádosti zástupců naší školy, kteří jsou ve 

studentském parlamentu Plzeňského kraje, měli žáci 3. a 

4. ročníků maturitních oborů možnost zúčastnit se 19. září 

2022 on-line akce "Zavolíme?". 

Zájemci se na akci přihlásili mailem na kontakty 

uvedených spolužáků (viz obrázek), pro ostatní spolužáky 

si připravili do výuky referát a prezentaci. 

Akce se také mohli zúčastnit zájemci z řad rodičů a přátel 

školy. 

 

 

 

 

 

 

 

Workshop Podnikavost 

Ve čtvrtek 22.9. se třídy 2.M a 4.A zúčastnily workshopu 

Podnikavost, který byl zaměřený na sociální a emoční 

inteligenci a týmové role. 

Žáci si osvojili, co je sympatie a empatie a jak empatii využít ve 

svůj prospěch či jak se učit respektu v konfliktních situacích, 

což pro některé nebylo zrovna snadné. Snad nejzajímavější 

aktivitou bylo pochopení vlastní týmové role, a to na základě 

vyplnění test testu zaměřeného na vrozenou dispozici k určité 

roli, ve které by se žáci podvědomě ocitli v různých skupinách. 

Dozvěděli se výhody a nevýhody různých typů týmových rolí. 

Test byl pro třídy určitě vhodnou pomůckou i pro směřování do 

budoucího povolání. 
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Exkurze 1M na poště Plzeň 23 

Ve čtvrtek 22. 9. 2022 navštívili žáci třídy 1M 

tříletého učebního oboru Poštovní manipulant 

pracoviště České pošty. 

Jednalo se o podací poštu a zároveň listovní 

dodejnu Plzeň 23 na Lochotíně. Seznámili se se 

zajímavým zázemím přepážek, listovní dodejny, 

za dodržení bezpečnostních pravidel měli 

možnost nahlédnout i do hlavní pokladny.  Na 

závěr exkurze jim kvalifikovaná pracovnice 

představila proces výpravy zásilek  

 

 

 

 

 

Česko-ukrajinský projektový den Poznej moje město 

Ve čtvrtek 29/9 jsme připravili pro žáky 1A a 

1B interaktivní projektovou výuku „Poznej 

svoje město“. Žáci si stáhli aplikaci 

„Aktionbound“, podle které procházeli 

centrem města. Vyučující pro ně připravili 

úkoly. Protože 1A je česká třída a třída 1B 

ukrajinská, byli žáci rozřazeni do dvojic nebo 

trojic tak, aby mezi sebou museli komunikovat 

česky. I úkoly jsme připravili tematicky české 

i ukrajinské. Ohlasy žáků hned po ukončení 

akce byly velice pozitivní, za což jsme 

samozřejmě byli velice rádi. 

Познайомтеся з моїм містом 

У четвер 29/9 ми 

підготували  інтерактивний урок-проект 

«Знай своє місто» для учнів 1А та 1Б. Учні завантажили додаток «Aktionbound», за яким 

пройшлися центром міста. Вчителі готували для них завдання. Оскільки 1А – це чеський 

клас,  а український клас 1В – український, то учні ділилися на пари або трійні, щоб їм 

доводилося спілкуватися між собою чеською мовою. Також ми підготували тематично 

завдання чеською та українською мовами. Відгуки вихованців відразу після закінчення заходу 

були дуже позитивними, за що ми, звичайно, були дуже раді. 
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Jsme členem České logistické asociace 

Díky naší do logistiky zapálené vyučující Kateřiny 

Horákové jsme se stali členem České logistické 

asociace. Budeme tím velice blízko novým 

trendům, informacím, technologiím z oblasti 

logistických služeb. Samozřejmě budeme i my rádi, 

když budeme moci naopak Asociaci pomoci při 

řešení různých projektů a dostaneme se tak do 

centra dění jako jeden z aktérů na trhu logistiky.  

 

 

 

 

 

Jak jsme vyhodnotili projektový den 

Ve čtvrtek 6/10 jsme na školním 

hřišti vyhodnotili projektový den 

žáků tříd 1A a 1B s názvem 

Poznej moje město. Týmy, které 

získali největší počet bodů, byli 

vyhodnoceni za originálním foto, 

a za akční video, dostali jako 

odměnu nanukáče. Všichni 

ostatní za zapojení do soutěže 

dostali bonbóny.  

У четвер 6/10 ми оцінювали 

проектний день учнів 1А та 

1В класів  під назвою 

«Дізнайся моє місто». 

Команди, які набрали 

найбільшу кількість балів, 

оцінювалися за оригінальне 

фото, а за екшн-відео 

отримували  в нагороду 

морозиво. Всім іншим за 

участь у конкурсі дали 

цукерки. 
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Posviť si na budoucnost 2022 

Festival středních škol 

proběhl letos už v říjnu opět v 

DEPO Plzeň.  

Náš stánek byl, jako každý 

rok, zahlcen zájemci o školu a 

obory. Někteří vyhodnotili 

školu jako prestižní. 

V pátek se u našeho stánku 

vystřídaly stovky žáků ze ZŠ, 

které zaujalo propojení hry 

Minecraft s Arduinem nebo 

funkční bankomat. Obě tyto 

aktivity zde předváděli a 

komentovali žáci třetích 

ročníků Helena Šperlová, 

Kryštof Tesař, Michal Spišak a Josef Poula. V sobotu přicházejí tradičně rodiče. Ty zajímalo 

hlavně uplatnění po studiu, a tudíž na řadu často přicházela naše kronika "After INFIS" s 

fotkami našich absolventů a popisem, co dělali a dělají po studiu našich oborů.  

Všechny návštěvníky jsme pozvali na dny otevřených dveří a rádi je ve škole přivítáme. 

Technika má zlaté dno  

Ve středu 12/10 proběhla soutěž Plzeňského kraje 

Technika má zlaté dno, do které se naši žáci zapojili v 

tandemu se žáky 20. základní školy v Plzni. V letošním 

roce žáci sestrojovali a zprovozňovali řezačku 

polystyrénu.  

V odpoledních hodinách jsme při vyhlášení výsledků 

nevěřili vlastním uším - jsme první!!!  

Měli jsme obrovskou radost. Naši žáci dostali do školy 

nové nářadí a každý z nich poukázky v hodnotě 4 000 Kč. 

Děkujeme a gratulujeme!!! 

 

Logistická olympiáda - Logistik junior 2022 

V první polovině října 2022 se naši žáci zúčastnili 14. ročníku celorepublikové soutěže Logistik junior, 

kterou pořádala Střední škola logistiky Dalovice. Olympiády se zúčastnilo 20 týmů ze 13 škol z celé 

České republiky. Slavnostní zahájení i ukončení soutěže proběhlo ve slavnostním sále Obecního úřadu 

v Dalovicích. Ostatní části soutěže probíhaly v prostorách pořádající střední školy.  Logistik junior byl 

rozdělen do 3 částí.  

V první části soutěže jednotlivé týmy poměřily své teoretické znalosti v oblastech Ekonomika, doprava, 

logistika a logické hry.  
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V druhé části soutěže si týmy připravily prezentaci "své" logistické firmy, na které ukázaly, jak v praxi 

probíhá implementace principů konceptu udržitelného rozvoje v logistice. Svou prezentaci následně 

představily na mezinárodní konferenci česko-anglickému publiku. 

Třetí částí soutěže bylo Finálové riskuj, kterého se zúčastnily 4 týmy s nejvyšším průběžným 

hodnocením.  Otázky do Riskuj byly zvoleny z oblastí Logistika, zeměpis, doprava a udržitelnost. 

Všechny soutěžní týmy byly velice dobře připraveny a prokázaly nejen hluboké teoretické znalosti, ale 

také vysokou úroveň tzv. soft skills. Za naši školu soutěžil tým ve složení Jiří Bartička, Simona Reiserová 

a Yuliia Tetiuieva, všichni žáci 4.A. Náš tým si v průběhu celé soutěže počínal velice profesionálně a v 

silné celorepublikové konkurenci obsadil krásnou 5.příčku. Blahopřejeme a děkujeme za perfektní 

reprezentaci naší školy. 

Okresní přebor v přespolním běhu 

Ve čtvrtek 6. 10. 2022 se v Borském parku konal Okresní 

přebor v přespolním běhu. 

V kategorii chlapců běželo trať dlouhou 4.5 km celkem 8 

družstev. Naši kluci na trati zabojovali a díky celkovému 

součtu umístění prvních 4 atletů se umístili na 6. místě. 

Nejlepší výkon předvedl Lukáš Salák (3.F), který doběhl 

na krásném 11. místě. I další kluci nechali na trati 

srdíčko – Jakub Mikeška (1.F) – 26. místo, Viktor Jindra 

(2.E) – 27. místo, Tomáš Janda (3.F) – 35. místo, Václav 

Šmolík (2.F) - 37. místo a Filip Nový (3.A) – 39. místo. 

Děvčata běžela závod dlouhý 3 km, přihlášeno bylo také 8 družstev. Nejlepších výkonů dosáhly Nikola 

Kubíková (2. A), která doběhla na 21. místě, Anežka Brožíková (3.A) – 23. místo a Veronika 

Venglářová (1.M) – 29. místo. Bohužel Barbora Procházková (1.A) ze zdravotních důvodů 

nedokončila. Celkově se děvčata umístila na 5. místě. 

Všem atletům a atletkám děkujeme za předvedené výkony. 

 

Okresní přebor v basketbalu- hoši 

V úterý 18. 10. 2022 se konal v hale Lokomotivy 

Plzeň Okresní přebor v basketbalu v kategorii hoši. 

Celkem se turnaje zúčastnilo 8 škol, které byly 

rozlosovány do dvou skupin. Náš tým statečně 

bojoval, přesto jsme ve skupině utrpěli 3 porážky. V 

utkání o umístění naši chlapci předvedli 

nadstandartní výkon, porazili SZŠ Plzeň 19:10 a díky 

tomu celkově obsadili 7. místo. 

Hoši hráli v sestavě Václav Mizera (4.A), Jiří Jirka 

(4.E), Dominik Brož, Viktor Berec (oba 3.F), Jan 

Sičak, Marek Mikuš (oba 2.E), Jakub Jedlík a Dominik Hodan (oba 1.A).  
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Okresní přebor v basketbalu – děvčata 

Ve středu 19. 10. 2022 proběhl v 

hale Lokomotivy Okresní přebor v 

basketbalu v kategorii dívek. Do 

letošního turnaje se přihlásilo 6 škol, 

které se rozdělily do 2 skupin. Náš 

velmi mladý tým narazil ve skupině 

na SZŠ Plzeň a OA Plzeň, které byly 

nad naše síly a po 2 porážkách nás 

čekal zápas o 5. místo V tomto utkání 

jsme narazily na Gymnázium L. Pika 

a 1. poločas se nám celkem vydařil a 

byly jsme na dostřel k soupeři. 

Ovšem 2. poločas se nám bohužel 

nepovedl a tím pádem jsme celkově 

skončily na 6. místě. Přesto si dívky 

pochvalu určitě zaslouží! 

Děvčata nastupovala v sestavě Nikol Ďurčovová (3.E), Nikola Kubíková (2.A), Kateřina Šloufová (2.E), 

Martina Kratochvílová, Barbora Procházková (obě 1.A), Lucie Mertová (1.E), Lucie Struhárová a 

Veronika Venglářová (obě 1.M).  

Hackathon otevřených dat Plzeňského kraje 

Dne 21. 10.–22. 10. 2022 se žáci zúčastnili Hackathonu otevřených dat PK na sušickém gymnáziu. Této 

akce se celkem účastnilo 20 týmů, které ukázaly vizualizace v programu Power BI.  

Tým naší školy "Lorem Impsum" ve složení J. Štrunc, J. Malina, M. Vavřínek, K. Tesař a E. Hanzlíčková 

se rozhodl nejít tradiční cestou ukazování poměrně dobře dostupných dat (míra nezaměstnanosti, míra 

zadluženosti...), ale zaměřil se na edukační prvek – návrh aplikace, která zobrazuje nejčastější příčiny 

úmrtí napříč kraji a pomoci tak k prevenci a osvětě napříč obyvateli.  

Letos se žáci v TOP 3 neumístili, nicméně předvedli opravdu skvělý výkon a mohou být jak na svoji 

myšlenku, tak i celkové zpracování náležitě pyšní.   

Děkujeme nejen za skvělou reprezentaci školy. 
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Logická olympiáda 2022 

 

Základní on-line kolo proběhlo již tradičně v týdnu od 15. do 21. 10 2022. Zúčastnilo se ho 24 našich 

žáků. V Plzeňském kraji letos soutěžilo 1 276 řešitelů, v celé České republice jich bylo 17 661. Naši 

soutěžící si v silné konkurenci žáků všech typů středních škol vedli výborně. 18 z nich se umístilo v první 

polovině krajské výsledkové listiny a 14 dokonce v první polovině výsledkové listiny celostátní. 

Tomáš Grolmus (2. E) obsadil vynikající 35. místo v kraji a 647. – 681. místo v republice. Probojoval 

se do krajského semifinále. Budeme mu držet palce 4. 11. 2022. Mezi další úspěšné řešitele patří Lukáš 

Patejdl (3. E), Pavel Antoš (1. F), Filip Kerber (3. F) a Jan Vondrášek (1. E), kteří se umístili mezi 

prvními 200 v kraji. 

Všem soutěžícím děkujeme za vzornou reprezentaci školy. 

Time management 

V pondělí 24. 10. se ve škole uskutečnila první část workshopu na téma 

„Time management“ – jak si organizovat čas.  

 Žáci se museli zamyslet nad svými prioritami a vypracovat si týdenní 

harmonogram. Diskutovali o tom, jak jsou důležitá slovíčka CHCI a 

MUSÍM, a ne nechci a nemůžu. Musíme něco změnit a pak se teprve 

může dostavit výsledek.  

Žáci dostali také úkol (výzvu) do příštího setkání. Jde o „Chalange 21“ 

aneb stačí 21 dnů na změnu nějakého návyku. Bude to těžké, člověk musí 

vystoupit ze své komfortní zóny a překonat se, ale my to zkusíme. Jak 

byste uspěli vy? My uvidíme při příštím setkání. 

 

Veletrh fiktivních firem České Budějovice 

Dne 3. 11. a 4. 11. 2021 se fiktivní firma Cleaners, s. r. o. a fiktivní banka Plzeňská první fiktivní 

banka, a.s. zúčastnily 8. ročníku Veletrhu fiktivních firem v Českých Budějovicích. 

Firmy měly za úkol nejdříve připravit své stánky a poté obchodovat s dalšími fiktivními firmami z celé 

ČR a Slovenska, letošní ročník čítal 25 firem. Odborná porota hodnotila například tyto kategorie: 

Nejlepší stánek, Nejlepší prezentace a Nejlepší katalog, firma s nejvyšším bodovým ziskem získala 

ocenění v podobě Nejlepší firmy veletrhu. 

Firma Cleaners se umístila v 1. třetině hned ve třech kategoriích (Leták, Prezentace, Nejlepší firma) 

PPFB, a.s. byla zase úspěšná v kategorii Nejlepší stánek, kde získala 6. místo. 

Na prezentační a prodejní dovednosti našich žáků jsme slyšeli jenom samou chválu a jsme na ně 

náležitě pyšní. 
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Středoškolská futsalová liga – hoši 

Dne 8. 11. 2022 v naší hale proběhlo 

1. kolo Středoškolské futsalové ligy v 

kategorii kluků. Do naší skupiny k 

nám nalosovali družstva HŠ Plzeň, 

Gymnázium Rokycany a GLP Plzeň. 

Celý turnaj byl ve znamení souboje o 

tři postupová místa. Ve vyrovnané 

skupině se ani jednomu družstvu 

nepodařilo aspoň 2x vyhrát, což mluví 

samo o sobě. Kluci podali velmi 

kvalitní výkony, jen nás zaskočila 

střelecká nemohoucnost ve druhém a 

třetím zápasu. Po 1 vítězství, 1 remíze 

a 1 prohře se nám nakonec podařilo 

postoupit ze 3. místa. Milým 

překvapením byla návštěva hráčů a 

funkcionářů z SK Interobal Plzeň, 

kteří se byli podívat na případné posily do dorosteneckých týmů. Jmenovitě k nám zavítali kapitán české 

futsalové reprezentace a 8 násobný futsalista roku Michal Seidler, mistr ligy Lukáš Křivánek, mistr ligy 

a manažer mládeže Michal Štrajt a sportovní manažer a náš bývalý žák Jakub Hodek. 

Kluci nastoupili v sestavě v brance Filip NOVÝ (3.A), v obraně Dominik KEPKA, Lukáš MAXA, Adam 

RADA (všichni 4.A) a Dominik HODAN (1.A) a v útoku Michal VLADAŘ (4.A), Jan ČERVENÝ (4.F) a 

Vojtěch PIHERA (1.F). 
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Projektový den - 1A a 1B na Švihově 

Ve středu 9. listopadu navštívili žáci 1. ročníků oboru 

Logistické a finanční služby, a sice 1A (česká třída) a 1B 

(ukrajinská třída), hrad Švihov, kde proběhl v netradičním 

prostředí projektový den. Žáci plnili zadané úkoly, které jim 

vyučující připravili prostřednictvím aplikace ActionBound. 

Kromě toho měli VIP prohlídku hradu Švihov. Proč VIP? 

Protože je již mimosezónní provoz, hrad je pro návštěvníky 

uzavřený, ale naši žáci měli možnost si prohlídku užít a dokonce 

na vlastní oči vidět, jak se restauruje dřevěný kazetový strop. A 

jak žáci pracovali? V podobném duchu, jako na projektovém 

dni Poznej svoje město, které jsme pro ně připravili již v září. 

Jádro tvořili vždy dvojice český a ukrajinský žák (jako v září), 

tyto dvojice jsme navíc spojili do větších skupinek 4 - 6 žáků. A 

opět, cílem bylo usnadnění ukrajinským spolužákům adaptovat 

se v našem prostředí a pomoc českých spolužáků  ukrajinským 

spolužákům v komunikaci v češtině. Atmosféra byla super, což 

nám žáci zpět vrátili formou velkého množství fotek a postřehů 

z celého dne. 

 

mKONTEXT 

Během října a začátkem listopadu se první 

ročníky účastnily matematické soutěže 

mKontext, pořádané ZČU Plzeň, probíhající 

ve čtyřech navazujících školních kolech. 

Soutěže se zúčastnilo přibližně 600 studentů 

z plzeňských středních škol a 400 studentů 

odborných učilišť. Ze všech těchto studentů 

bude první pět v každé kategorii pozváno na 

závěrečný program, který se uskuteční 

18.1.2023 přímo na ZČU.  

V tomto velkém počtu naše škola obsadila 

druhé místo mezi středními školami, které 

vybojoval Adam Horváth ze třídy 1.E. K 

vítězství mu chyběl jeden bod.  

Dále naši žáci obsadili dvě příčky v 

kategorii učilišť, a to Ondřej Bodlák, který 

vybojoval 2. místo s 27/40 bodů a Ondřej 

Štverák na 5. místě s 25,5/40 bodů. Několik 

dalších studentů mělo přes 23 bodů a 

umístění jim těsně uniklo. 

Blahopřejeme. 
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14. ročník konference studentských odborných 

prezentací v cizích jazycích 

Dne 15. listopadu 2022 se vybraní žáci zúčastnili 14. ročníku 

konference studentských odborných prezentací na akademické 

půdě ZČU. 

Naši školu reprezentovala Adéla Benešová z 1.A, Helena 

Šperlová a Kryštof Tesař ze 3.E a Bohdan Hrihoriev z 2.A. Adéla 

představila svou prezentaci na téma Social anxiety, Helena a 

Kryštof představili porotě a ostatním soutěžícím model 

bankomatu a Bohdan se ve své prezentaci věnoval tématu 

Propaganda. Adéla, Helena a Kryštof měli své prezentace v 

anglickém jazyce. Bohdan Hrihoriev soutěžil v jazyce ruském a 

ve své kategorii vyhrál 1. místo. Gratulujeme. Konkurence byla 

obrovská, všichni soutěžící podali skvělé výkony. Děkujeme za 

výbornou reprezentaci školy. 

 

 

 

Krajské kolo v házené - hoši 

V hale Lokomotivy v Plzni na Slovanech se 15. 

11. 2022 odehrálo Krajské kolo v házené. 

Sportovního klání se zúčastnily celkem 4 týmy. 

Naši kluci podali bojovný výkon, ale na 

nejlepší to letos nestačilo. Postupně jsme 

prohráli s SOU elektrotechnickým, s 

Gymnáziem L. Pika a s Gymnáziem Rokycany 

a celkově obsadili 4. místo. 

 

Náš tým hrál v sestavě Michal KERAMIDAS 

(4.F), Dominik CIBULKA (3.E), Martin PLIC, 

Dominik BROŽ, Patrik ZÍTEK (všichni 3.F), 

Marek MIKUŠ, Jan SIČAK, Viktor JINDRA 

(všichni 2.E) a Adam HORVÁTH (1.E). 
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Krajské finále ve stolním tenisu – hoši 

V herně Sokola Plzeň V. se 15. 11. 2022 konalo 

Krajské finále ve stolním tenisu. Naši žáci předvedli 

opravdu skvělé výkony, což se potvrdilo i 

výsledkově! Kluci se umístili na 1. místě a holky byly 

na 3. místě. 

Turnaje se zúčastnilo celkem 5 družstev, když každý 

hrál s každým. Kluci v sestavě František ŠINDELÁŘ 

(2.E), Daniel KLIMEŠ (2.M) a Pavel ANTOŠ (1.F) 

vyhráli velmi přesvědčivě všechny 4 zápasy a po 

zásluze obsadili 1. místo. Tím si vybojovali případný 

postu na republikové finále, tak uvidíme, jestli se letos 

bude konat… 

 

 

 

 

 

Pišqworky 

Dne 15.11.2022 jsme byli zastupovat naši školu na každoročně pořádané akci Pišqworky. Náš tým se 

skládal z Nikol Ďurčovové, Nikoly Soukupové, Michaely Richtářové, Robina Pavlise a Michala Babky. 

Všechny zúčastněné týmy ze SŠ a ZŠ z Plzně a okolí byly rozděleny do skupin, které kapitáni týmů 

vylosovali. Střední školy a základní školy měly svoji vlastní kategorii. Týmy pak hrály proti všem 

týmům z dané skupiny a poté se 4 nejlepší týmy z každé skupiny posunuly dále do pavouka a 

pokračovaly v soutěži. Po pavoukovi bylo semifinále a pak finále, ve kterém se rozhodovalo o prvních 

třech místech. 

Bohužel i přes veškeré úsilí a snahu 

se nám nepodařilo postoupit do 

krajského kola. Díky této akci jsme si 

mohli rozvinout dovednosti v 

logickém a strategickém myšlení, 

společně s pozorností, které se v 

našem oboru IT rozhodně neztratí. 

Na akci byl příjemný kolektiv a 

mnoho rozdílných oborů, takže jsme 

se více rozvinuli v networkingové 

sféře. Akci jsme si moc užili.  

Robin Pavlis, 3.E 
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VFF Podzimní Příbram 

 

16. listopadu 2022 jsme se prezenčně zúčastnili 

VFF Podzimní Příbram, který pořádala OA a VOŠ 

Příbram. Veletrh se konal v příjemném prostředí 

příbramské sokolovny v centu města.  

Obě naše firmy - jak Cleaners, s. r. o., tak PPFB, 

a. se zapojily do vyhlášených soutěží. PPFB, a. s. v 

průběhu celého veletrhu úspěšně poskytovala 

bankovní služby a zajišťovala finanční styk. 

Tentokrát jsme byli velmi úspěšní, v nemalé 

konkurenci Cleaners, s. r. o. získali 1. místo v 

soutěži o „Nejlepší leták“ a PPFB, a. s. získala 1. 

místo v soutěži o „Nejlepší stánek“. Zároveň 

pořadatelé veřejně ocenili kvalitu poskytovaných 

služeb naší bankou. 

 

 

 

Teambuildingové aktivity 

V pátek 18. 11. 2022 si vyučující 

připravili náhradní program. Společně s 

žáky navštívili Techmanii, planetárium, 

svíčkárnu v Liticích nebo historické 

centrum Plzně a podzemí.  

V Techmanii si prohlédli a vyzkoušeli 

různé interaktivní exponáty a v 

planetáriu zhlédli zajímavý dokument 

pod názvem Jsme vetřelci? 

Žáci 2F si připomněli workshopem a 

filmem výročí 17. listopadu. 
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Každá čtvrtá lahev na světě prošla linkou KRONES 

 

I toto jsme se dověděli 22. 11. při exkurzi do německé 

firmy. KRONES je firma vyrábějící kompletní 

nápojové linky. Jejich produkty mnozí naši žáci již 

viděli př návštěvách Plzeňského Prazdroje nebo 

Bohemia Sektu ve Starém Plzenci. Tentokrát jsme tedy 

prošli celou výrobu od lisování a ohýbání ocelových 

trubek, přes linky na tvarování plastových lahví až po 

plnící linky, které budou po dokončení směřovat 

například do Číny či Saudské Arábie.  

Na tuto exkurzi bude navazovat návštěva v sesterské 

firmě KONPLAN, která provádí projekci a 

dokumentaci. Důležitá bude především pro naše 

třeťáky, kteří se zde můžou ucházet o odborné praxe v 

jarním termínu. 

 

 

 

Metropolitní univerzita Praha Česko- Slovenský 4.MUB line VFF 

V letošním školním roce jsme se poprvé 

zúčastnili obchodování na Česko-

Slovenském 4. MUB-line VFF, který 

pořádala Metropolitní univerzita Praha. 

Vzhledem k vysoké účasti fiktivních firem, 

probíhaly soutěže ve dvou etapách. Nejprve 

on-line formou ve dnech 30.11. a 

01.12.2022, kdy pak po vyhodnocení 

postoupilo 24 nejlepších na VFF do Prahy. 

Byli jsme mezi nimi a byli jsme i nadále 

úspěšní. Cleaners, s. r. o. získali 2. místo v 

soutěži o „nejlepší stánek“ a rovněž 2. místo 

v soutěži o „Nejlepší firmu“. Zástupce 

PPFB, a. s. Kryštof Tesař pak pro banku vybojoval 3. místo za prezentaci firmy v anglickém jazyce. 

Veletrh byl pro všechny velmi přínosný, nejen že se dařilo v tradičním obchodování, ověřili jsme si i 

získané jazykové znalosti a uzavřeli obchody s fiktivními firmami ze Slovenska. 
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Okresní kolo Subterra Cup 

V pátek 2. 12. 2022 se 

konalo v Městské sportovní 

hale Plzeň Okresní kolo 

Subterra Cupu v kategorii 

dívek. Turnaje se mělo 

zúčastnit celkem 5družstev, 

ale Zemědělka Klatovy 

nakonec nedorazila. Naše 

nově se tvořící družstvo 

nechalo na hřišti duši, ale 

tentokrát to stačilo pouze 

na 1 remízu a 2 prohry, což 

nám vyneslo celkové 4. 

místo. Holkám bych rád 

poděkoval za vzornou 

reprezentaci školy. 

 

V brance chytala Andrea 

KALIVODOVÁ (2.A), v 

obraně hrály Kristýna KUBLENTOVÁ (4.A), Barbora VOLFOVÁ(3.A) a Lucie ŠTICHOVÁ (1.A), v 

útoku Michaela ŠTĚRBOVÁ (4.E), Nikol ĎURČOVOVÁ(3.E), Nikola KUBÍKOVÁ (2.A), Kateřina 

ŠLOUFOVÁ (2.E), Barbora PROCHÁZKOVÁ (1.A) a Lucie STRUHÁROVÁ (1.M). 

 

 

 

Okresní kolo Subterra Cup – hoši 

V pondělí 5. 12. 2022se konal ve Sportovní 

hale Slavia VŠ Plzeň jeden z turnajů 

Okresního kola Subterra Cupu v kategorii 

kluků. Během víkendu se nám poněkud 

rozpadla základní sestava, ale naštěstí jsme 

tým nakonec dali rychle dohromady i s 

„brankářem“, který nikdy nechytal. Proto 

všem hráčům patří velké poděkování, i když 

jsme všechny tři zápasy prohráli. Ale nutno 

podotknout, že jsme herně vůbec nepropadli! 

Ovšem celkově pro nás zbylo 4. místo a 

zůstali jsme bez postupu do kraje.  

Kluci hráli v sestavě v brance Josef 

ZEMAN(1.F), vobraně Adam RADA, Lukáš 

MAXA(oba 4.A)a Štěpán ŽEŽULA(1.F) a vútoku Jan HOFMAN(2.E),Hugo KOHEL(2.F), Dominik 

HODAN (1.A), Martin ČERNÝa Vojtěch PIHERA (oba 1.F). 
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Veletrh fiktivních firem "Vánoční Plzeň" 

7. a 8. 12. se naši Cleaners, s. r. o. a PPFB, a.s. 

zúčastnili dvoudenního veletrhu fiktivních firem na 

Střední průmyslová škola dopravní, Plzeň s podtitulem 

"Vánoční Plzeň".  

 

Firmy si tedy vyzdobily stánky světýlky pro navození 

správné atmosféry a poté mezi sebou obchodovaly a 

soutěžily v různých kategoriích. 

 

 

 

 

 

INFIS opět slaví úspěch v hackerské soutěži The Catch 

Po loňském úspěchu na The 

Catch, kdy jsme obsadili dvě 

místa v první patnáctce (7. a 

12.) z více než 300 účastníků, 

jsme to ještě vylepšili a letos v 

oficiálním pořadí TOP 30 

výherců figurujeme celkem 

třikrát: Filip Kerber ze 3.F na 

skvělém 9. místě, Michal 

Spišak (také 3.F) na 13. pozici 

a trojici doplňuje učitel Petr 

Zima na 12. místě. Michalu 

Spišakovi a Petru Zimovi se 

také podařilo ukořistit tzv. 

First Blood Award pro prvního 

řešitele konkrétní úlohy.  

Letošní ročník byl ještě 

náročnější než ten minulý, v limitu tří říjnových týdnů se všechny úlohy podařilo vyřešit jen přibližně 

dvěma desítkám z téměř čtyř stovek nadšenců, amatérů i profesionálů z ČR i zahraničí. V pondělí 21.11. 

se pak INFISáci vydali na vyhlášení výsledků a převzali ocenění z rukou ředitele pořádající organizace 

CESNET, z. s. p. o. Ing. Jakuba Papírníka. 
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BSZ Wiesau 

Berufsschulzentrum Wiesau je název školy, 

která sdružuje několik středních odborných škol 

v regionu Horní Falc (Oberfalz). Jednou z nich 

je i střední odborná škola se zaměřením na 

informatiku (Berufsfachschule für IT-Berufe). A 

ta byla cílem naší návštěvy ve středu 8. 12. 

Seznámili jsme se se školou, prohlédli jsme si 

moderně vybavené odborné učebny a zúčastnili 

jsme se výuky programování a algoritmizace. 

Se zadaným úkolem (vymyslet algoritmus, který 

najde všechna prvočísla do 10 000) si naši žáci 

věděli hned rady a Michal Spišak měl dokonce 

asi za 15 minut hotový i funkční program.  

Rádi bychom s touto školou navázali do budoucna hlubší spolupráci při účasti na mezinárodních 

soutěžích a hackathonech. Jednu takovou pozvánku (na březnovou mezinárodní ROBOsoutěž v Plzni) 

jsme zde také předali a doufáme, že se německý tým zúčastní. 

 

 

Weiden 8. 12. 2022 

V předešlých letech k nám tradičně v 

předvánočním období dorazili na návštěvu 

naši kolegové a studenti z weidenské 

partnerské školy (Staatl. Berufsfachschule 

für Fremdsprachenberufe). Tentokrát jsme 

vyrazili naopak my do Weidenu.  

Na programu bylo setkání našich a 

weidenských žáků, kteří studují cizí jazyky. 

Připravili jsme pro žáky stopovačku po 

městě Weiden s mnoha zábavnými úkoly ve 

třech jazycích - češtině, němčině a 

angličtině. Žáci se rozdělili do skupin tak, 

aby v každé skupině byli zastoupeni žáci z 

Německa i z Čech. Vymysleli si pak společně 

název skupiny, naskenovali QR kód s trasou hry a vyrazili. Na každém stanovišti museli pomocí aplikace 

v mobilu odpovědět na několik otázek, udělat selfie nebo dokonce natočit, jak společně zpívají koledu. 

Dle závěrečných reakcí si všichni hru moc užívali. Poslední stanoviště bylo v historickém centru 

Weidenu na vánočním trhu. 
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Testování hry ve virtuální realitě 

V prosinci se několik žáků 

prvních ročníků zúčastnilo 

testování hry ve virtuální realitě, 

které pořádal plzeňský NVIAS. 

Hra pojednávala o kosmonautovi, 

který chce vstoupit na planetu 

Mars. Nejdřív ale musí projít 

několika testovými úkoly, které 

mu připravili vědci, aby se 

ujistili, že je připraven vstoupit na 

nebezpečný povrch Marsu. Během 

prvního setkání si žáci hru 

osahali, zahráli, seznámili se s 

virtuální realitou. 

To ještě netušili, že příště budou 

muset tuto hru představit 

zahraničním partnerům z Polska. 

Prezentace hry probíhala celá v angličtině, nejdřív z toho měli kluci trochu strach, pak vše ale zvládli 

na výbornou. Celá hra měla velký úspěch, a tak už se všichni těší na jaro, kdy prezentace hry bude 

pokračovat, tentokrát v Polsku. 

 

 

První ročník Co-hackathonu 

Hlásíme čerstvý úspěch z 1. ročníku 

Co-hackathonu, který se konal v pátek 

9. 12. a sobotu 10. 12. na VOŠ a SPŠE 

Plzeň pod záštitou SIT Port a RTsoft. 

Náš jediný "smíšený" tým z celého 

hackathonu (Lorem ipsum) ve složení 

A. Rauchová, A. Benešová, L. 

Homolka, J. Kozohorský, A. Hojer 

zabodoval na celé čáře a se svým 

projektem, portálem na spolupráci 

středních škol, obsadil mezi 

zúčastněnými týmy výherní 1. místo! 

Gratulujeme! 

Žáci získali štědré finanční 

ohodnocení a vítězná škola Xbox. Už 

se těšíme na další ročník.  
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Bankéři do škol 

Poprvé v naší historii se škola zúčastnila 

projektu České bankovní asociace – Bankéři 

do škol. Letos na téma Finanční gramotnost a 

kyberbezpečnost. Workshopu se zúčastnily 

všechny 1. ročníky v rámci ekonomických 

předmětů ve 2 termínech – 16.11. a 14.12. 

2022. 

Přednášející byli zkušení dlouholetí bankéři 2 

největších bank v České republice. 

Žáci se dozvěděli jaké možnosti mohou využít 

v rámci služeb bank (co je pro ně 

nejvýhodnější, na co si dát pozor), jak být 

obezřetní a nenaletěl podvodníkům jak online, 

ale např. také přímo v bankomatu.  

Oba cykly přednášek si jak žáci, tak přednášející velice chválili a to nás motivuje k tomu, abychom 

příští rok tuto akci zopakovali opět.  

 

 

Stolní tenis 

Po dvouleté odmlce se uskutečnil již 19. ročník 

Putovního poháru ředitelky školy ve stolním 

tenisu, který jsme sehráli v naší hale dne 20. 12. 

2022. Letos se přihlásilo 26 kluků a k nim do 

party ještě 3 holky, které si s nimi zahrály. 

Kluci, i holky, byli rozděleni do 8 skupin, z 

nichž postupovali první 2 do play-off a 

vyřazovacím způsobem jsme dospěli až k vítězi. 

Poprvé v historii zvítězil Daniel KLIMEŠ z 2.M. 

Holky si navíc zahrály miniturnaj systémem 

každá s každou, což nakonec přineslo 

zasloužené vítězství Barboře DEJMKOVÉ z 1.E.  

Ještě jednou chci poděkovat a pochválit všechny hráče a hráčky za pohodový průběh turnaje, a na 

závěr bych chtěl upozornit, že všechny výsledky budou na nástěnce. 

Všechny zdraví René Síťka 
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Vánoce 2022 

Letošní vánoční období jsme zahájili v pondělí 19. prosince předvánočním gruntováním tříd a učeben.   

V úterý jsme již začali nasávat vánoční atmosféru od ranních hodin, když začal po škole chodit 

Ježíšek. Během dopoledne prošel budovami škol “1. vánoční průvod”, který měl být složený ze 

žákovské kapely a učitelů. Tak devítičlenná kapela byla velké sousto, hudebníci se sešli dva, čímž jim 

děkujeme. Ostatní tedy naběhdo školní kuchyně, půjčili si hrnce, bandy, sběračky, nože, sklenice a 

kapelu doplnili. Po obědě připravili žáci školy pro učitele únikovou hru.   

Ve středu žáci navštívili kino. Samozřejmě klasika, nikdo do poslední chvíle netušil, na jaké filmy se 

půjde. Žáci si vybírali podle žánru a ještě v úterý večer se možná dohadovali, jestli to opravdu bude 

ten film, který si tipovali.   

Ve čtvrtek již probíhal individuální program jednotlivých tříd a učitelů.   

Žáci 1.A se poslední školní den před Vánoci vydali do historického centra Plzně. Prohlédli si vnitřek 

nově opravené katedrály svatého Bartoloměje, pokochali se nádherným betlémem, ti nejodvážnější 

vystoupali na kostelní věž. A potom? No hurá na vánoční trhy nasát tu pravou vánoční atmosféru. 

Netradiční zážitek si užili žáci 1.B, kteří jeli na výlet do nedaleké Nevřeně, kde navštívili Centrum 

caolinum a bývalý kaolinový důl. Cesta do dolu byla do kopce po sněhu a ledu, v pískovně si žáci dali 

pěknou koulovačku a do dolu samozřejmě přišli pozdě. Tam čekal pan průvodce, který v roce 1984 

celý důl monitoroval a zakresloval, takže odborník v pravém slova smyslu. Třídní pro žáky připravil 3 

vánoční dárky - vstupné do dolu, opékání buřtů a představil nového třídního učitele. 

Cukroví, čaj, cappuccino, tyčinky, oříšky, hledání QR kódů, vánoční kvízy v Kahootu, vánoční nadílka 

šrotu a hra Time´s up – všechny tyto aktivity čekaly na třídu 1.E . Vánoční den žáci zahájili vánočním 

videem, které bylo součástí jednoho ze 6 kvízů, poté pracovali ve skupinkách a museli po škole najít 

schovaných 6 QR kódů k vánočním kvízům a tyto místy záludné kvízy vyplnit. Po vyhlášení vítězů 

následovala vánoční nadílka šrotu, kdy do poslední chvíle nikdo nevěděl, jaký dárek na něho nakonec 

vyjde. Vánoční den byl zakončen hrou Time´s up, kdy všichni museli předvést své znalosti a zároveň 

dovednosti ve vysvětlování a pantomimě.   
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Třída  1.F má sice za třídního tělocvikáře, ale žádný přespolní běh se nekonal, jen běh přes náměstí. 

Oběhnout v časovém limitu a za deště  stánky na náměstí a nakoupit poslední dárky - sůl do koupele 

pro mamku, pálivou klobásu pro taťku, Barbinu pro ségru a auto pro bráchu - byl hlavní úkol. Za 

podrbáni oslíka byly bonusové body a za kyselý obličej na fotce trestné kolo na ruském kole.   

Předvánoční dopoledne strávili žáci 1.M ve škole ve třídě, kde na ně už ráno čekal horký čaj, cukroví  

a atmosféru dokreslovala také vánoční hudba. Všichni byli rádi za teplo a sucho ve třídě, protože 

počasí venku nebylo moc lákavé. Žáci hlasovali o filmu, který si společně pustí – nad Grinchem 

zvítězil jen o několik hlasů film Sám doma. Během sledování filmu si dolévali horký čaj a uzobávali 

slané preclíky a arašídy. Potom si navzájem rozdali vánoční dárečky. Nakonec se počasí ale přeci jen 

umoudřilo a žáci se mohli sbalit a vyrazit na krátkou procházku směrem na náměstí a projít se po 

adventních trzích, kde si popřáli hezké Vánoce a rozloučili se.  

2A  

2.E zvolila poklidnější rozjezd akce. Žáci se sešli  ve škole, hezky si povídali, skrze videa krátce 

zavzpomínali na léta na základce a teprve poté vyrazili procházkou do centra. Tam  se po krátkém 

pobytu na vánočních trzích a dešti rozpustili.  

Také  žáci 2.F zamířili na vánoční trhy, aby se spolu rozloučili a popřáli si krásné Vánoce a šťastný 

nový rok. Procházku a poslední nákupy si zpestřili plněním vánočních úkolů, mezi které samozřejmě 

patřilo udělat si společnou fotku, vystoupat na zvoničku, zazvonit a něco si přát.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vánoční atmosféru na trzích si nenechali ujít ani žáci 2.M a samozřejmě si také zazvonili na zvoneček.  

Žáci třídy 3.A a 3.E jsou akční a dokázali to i poslední den, kdy je neodradilo nepříznivé deštivé 

počasí a sešli se na náměstí U Andělíčka, aby nasáli vánoční atmosféru města.  Kromě návštěvy trhů, 

kdy se dokupovaly poslední dárky a ochutnávaly vánoční dobroty, byla zařazena  i značně 

adrenalinová procházka na Košutecká jezírka. Prokřehlí a mokří od vytrvalého koulování žáci  

zakončili akci u Globusu.  

Den před skončením trhů se zde žáci 3.F naposledy prošli a někteří  pořídili i poslední dárky. Ve 

výsledku to bylo velmi příjemné zakončení tohoto roku ve škole.  



91 
 
 

 

I žáci 3. M se sešli v omezeném počtu na náměstí, prohlédli si trhy, odmítli jízdu na ruském kole a 

vzhledem k nepříznivému počasí zakončili dopoledne ve vyhřáté kavárně.  

Žáci třídy 4.A se rozhodli strávit poslední školní den tohoto roku aktivním pohybem. Hned ráno se 

sešli ve své kmenové třídě, kde se nejprve věnovali třídnickým záležitostem spojeným především s 

přípravou maturitního plesu. Poté se celá třída odebrala do Sladovnické na bowling, kde jsou 2 

bowlingové dráhy. Hru si žáci velmi užili a největším překvapením pro všechny bylo vítězství Týny H., 

která se stala absolutním vítězem.  Rozloučení s rokem se vydařilo na výbornou. 

Společně se žáci 4.E a 4.F rozhodli navštívit trhy. Někteří využili šance nakoupit na poslední chvíli 

dárky, vyzkoušet a ochutnat místní občerstvení, které se samozřejmě neobešlo bez všem známého 

trdelníku. 

INFIS má nové vedení... 

Od 1. ledna 2023 byl na základě konkurzního řízení 

jmenován na pozici ředitele školy Přemysl Šmídl, který zde 

učí od roku 2002 ekonomické předměty, vedl komisi 

ekonomických předmětů, byl koordinátorem školních 

vzdělávacích programů a od roku 2009 působil na pozici 

ředitelky školy. 

Jako svoji zástupkyni pro teoretickou výuku a statutární 

zástupkyni školy si zvolil Miroslavu Hesovou, která ve 

škole působí již třetí desetiletí jako učitelka a výchovná 

poradkyně.  

V neposlední řadě patří velké poděkování dosavadní 

ředitelce Lence Holubové, která ve škole působila 32 let, 

nejprve jako učitelka matematiky a přírodních věd, poté 

výchovná poradkyně, zástupkyně ředitele a od 1. ledna 

2010 do 31.10.2022 jako ředitelka školy. Paní Holubová 

nás ale neopouští a bude pokračovat na částečný úvazek 

jako učitelka a výchovná poradkyně.  

 

První zátěžovky pro nového ředitele...  

Bylo 2. ledna 2023. Ještě dobíhaly vánoční prázdniny. Šel jsem ale do školy, abych se 

rozkoukal v novém prostředí, v ředitelně. Ředitelnu jsem znal. Ale věděl jsem, že práce pro mě 

bude zcela nová. Řekl jsem si, ať si v klidu projdu základní agendu.  

Již po příchodu na mě čekalo první překvapení, výpověď jednoho z našich zaměstnanců. No, 

to to začíná pěkně.  

Během dne jsem prošel spoustu věcí a večer kolem šesté jsem se vydal na náš domov mládeže. 

Tam se mi zatmělo před očima, sotva jsem otevřel vchodové dveře. Voda tekla po chodbách - 

po schodech i zkrze stropy z patra do přízemí. Paní vychovatelka a vyjukaní ubytovaní, kteří 

právě najížděli po prázdninách na intr, se snažili vodu vylévat a vymetat. Hned jsem se přidal. 

Voda ale byla silnější a rychlejší než my a měli jsme pocit, že místo aby ubývala, naopak 

přibývá. Oběhli jsme domov mládeže, odkud se tolik vody bere. Tomu by člověk neuvěřil. U 
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záchoda praskla hadička přívodu vody a unikající voda vyplavila 1. patro intru a protékala do 

přízemí. Přikládáme ucho k zamčené kuchyni. Slyšíme vodu, ale v hloubi duše jsme doufali, že 

je to jakási ozvěna z chodby. Běžel jsem tedy pro klíče od 

kuchyně, odemkli jsme a teprve jsme spatřili tu spoušť.... 

Voda doslova hrčela stropem do kuchyně, v kuchyni voda 

po kotníky, ve skladu potravin voda po kotníky, lednice a 

mrazáky hučely, světla už ale nesvítila... Voda tekla z 

digestoří, všechny spotřebiče jí byly plné... Tak rychle 

vypnout elektřinu. Začaly odpadávat stropy. Neváhali 

jsme a začali jsme likvidovat další spoušť. Voda skrze 

stropy působila jako ledový déšť... Před půlnocí jsme 

konečně alespoň "velkou vodu" dostali do kanálů....  

No a od dalšího dne se roztočil kolotoč... Zajistit 

vysoušeče. Pojišťovna. Revize elektřiny. Kuchyně na 

kompletní rekonstrukci. Hledání nového zázemí pro 

kuchařky a vaření obědů. Sehnat firmy, které mohou hned 

začít s opravami - stavební firmu, elektrikáře, gastro 

servis, gastro zařízení, technický dohled, revizní techniky, 

závěrečný úklid...  

První fotka - 2. ledna 2023. Všude teče voda.  

Druhá fotka - kolem 20. ledna 2023. Stropy v kuchyni i na chodbách musí komplet dolů.  

Třetí fotka - 20. březen 2023. Je to neuvěřitelné. Ale vaříme opět v rekonstruované kuchyni. 

 

 

 

Myslím, že díky této havárce jsem se zaběhl do funkce rychleji, než jsem se po konkurzu stačil 

srovnat s tím, že budu po 20 letech ve škole jejím ředitelem... :-)  

Tak mi držte palce, ať škola klape...  

P. Šmídl  
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Žáci 1. M na poště Plzeň 1 

Dne 5. ledna 2023 žáci 1. M navštívili  poštu Plzeň 1.  

Během exkurze se seznámili s chodem listovní dodejny a s 

činnostmi listovních doručovatelů. 

Druhá  část exkurze probíhala v zázemí pošty, kde si žáci zkusili 

razítkovat, zaplombovat  poštovní uzávěry a mohli se seznámit s 

běžným provozem.  

Z exkurze žáci odcházeli spokojení, že viděli skutečný provoz, 

přepážky pošty a mohli si vše spojit se získanými znalostmi. 

 

 

 

 

Soutěž v porozumění anglickému textu Kontext 

Během listopadu probíhala online kola krajské soutěže 

Kontext, do které se mohou zapojit všechny školy 

Plzeňského kraje. INFIS se do této soutěže zapojuje 

pravidelně ve všech kategoriích. 

I v letošním roce naši žáci postoupili do finálového kola, 

které probíhalo na Západočeské univerzitě dne 12. ledna 

2023. Finálové kolo je rozděleno na 2 části a naši školu 

reprezentovalo celkem 6 žáků. 

Adam Horváth (1. E), který se věnuje angličtině pouhý 

rok, obsadil 2. místo v kategorii žáci středních odborných 

škol 1. – 2. ročník. 

Petr Toman (2.E) ho následoval 3. místem ve stejné 

kategorii. 

Jakub Broch (3. F) byl na 4. místě v kategorii žáci 

středních odborných škol 3. – 4. ročník. 

Kristián Faltus (3.M) obsadil 4. místo v kategorii středních odborných učilišť. 

Finálového kola se zúčastnili i Kryštof Tesař a Michal Babka z 3. E, ale ti zůstali těsně před branami 

ústní části. 

Soutěže se zúčastnilo více než 2700 žáků a naše škola měla největší zastoupení. 

Gratulujeme. 
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DSPU Plzeň 

Třída 2. A navštívila 12.1.2022 sběrný přepravní uzel v Plzni Křimicích. 

Žáci viděli jak se automatizovaně třídí listovní a balíkové zásilky, 

dozvěděli se mnoho nových a zajímavých informací, co se týká přepravy 

poštovních zásilek.  

 

Nejvíce je zaujal svojí rychlostí automatizovaný třídící stroj na listovní 

zásilky. 

 

 

 

mKontext 

Dne 18.01.2023 se tři žáci 

naší školy, jmenovitě Adam 

Horváth, Ondřej Bodlák a 

Ondřej Štverák, účastnili 

finálového programu 

matematické soutěže 

mKontext, pořádaného na 

ZČU v budově Strojní fakulty. 

Po registraci účastníků 

proběhlo vyhlášení výsledků 

školních kol s předáním 

diplomů a věcných cen. Na 

vyhlašování byli přítomni 

hosté z krajských institucí 

vzdělávání, Ing. Vladimír 

Kroc, JUDr. Jaroslava 

Havlíčková MBA, Mgr. Lukáš 

Vlček, a za Západočeskou 

univerzitu PhDr. Lucie Rohlíková PhD. jakožto vedoucí odboru Kvalita vzdělávání. Po vyhlášení 

výsledků a předání cen následovalo drobné občerstvení, a pak exkurze do IoT laboratoří Fakulty 

Strojní a do matematických laboratoří na Fakultě Elektrotechnické.  

Na závěr proběhlo menší rozloučení v podobě několika málo slov ze strany organizátorů , kteří 

poděkovali za účast v soutěži a popřáli žákům mnoho dalších úspěchů. 
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Exkurze MD Elektronik 

Žáci 3. ro čníku z oboru Podniková logistika, Programování a Datová analytika se v úterý 24.1.2023 

zúčastnili exkurze ve společnosti MD Elektronik v Chotěšově a v Plzni (logistické centrum). 

V úvodu návštěvy při menším občerstvení byla účastníkům představena společnost (co vyrábí, kde 

působí, atd.). Poté následovaly prohlídky MD Systems pro IT obory a prohlídka výroby a skladovacích 

prostor pro obor Podniková logistika. Během celé návštěvy měli žáci za úkol dávat pozor a správně 

vyplnit otázky, za které na konci exkurze byli někteří šťastlivci odměněni. Aby to všem nebylo líto, 

každý účastník si odnesl 

ze společnosti menší 

dárek. 

Žáci poznali know-how 

firmy, které si MD 

Elektronik přísně tají 

před světem. Jejich 

unikátní automatizovaný 

systém robotizace zaujal 

5 žáků, kteří projevili 

zájem se společností dále 

zůstat v kontaktu např. v 

podobě školních praxí.  

Velice děkujeme 

společnosti za 

zprostředkování a těšíme 

se opět na viděnou. 

 

 

Linkedin 

Žáci maturitního ročníku 

projevili zájem o workshop 

na téma Linkedin. 

Zorganizovali jsme tedy 25. 

1. workshop, kt erý 

lektorovala Hana Maříková z 

Infokariéry. 

Žáky zajímalo nejen založení 

účtu. ale hlavně využití celé 

sítě pro svoji budoucí 

profesní cestu. Účastníci si 

ohodnostili své jazykové 

kompetence a dovednosti a vytvořili si první spojení v síti.  

Z workshopu odcházeli všichni velmi spokojeni a jedno hodnocení za všechny "byl to luxus". 
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Veletrh FIF OA Praha Vinohrady 

Prvním fiktivním veletrhem v letošním 

kalendářním roce byl veletrh v Praze, v budově 

Obchodní akademie. Jednalo se o již 17. ročník 

regionálního v eletrhu fiktivních firem, který 

proběhl 25. ledna 2023. Pozvání na veletrh 

přijalo celkem 34 firem. 

V rámci veletrhu se konalo pět soutěží a do 

všech se zapojily obě naše firmy, jak Cleaners, 

s. r. o., tak PPFB, a. s.  

Ve značné konkurenci se nám podařilo obsadit 

několik medailových míst. V soutěži o „Nejlepší 

vizitku“ byli Cleaners, s. r. o. druzí, v soutěži o 

„Nejlepší prezentaci“ z pohledu diváků 

obsadila první místo naše PPFB, a. s., 

Cleaners, s. r. o byli třetí a druhé místo patřilo Cleaners, s. r. o. v soutěži o „Nejlepší vizitku“.  

Potěšila nás i dvě čtvrtá místa pro PPFB, a. s. v soutěži o „Nejlepší leták“ a „Nejlepší prezentaci“ z 

pohledu odborné poroty. Bavilo nás si zasoutěžit, zaobchodovat a ověřit své znalosti a komunikační 

dovednosti 

 

 

 

TYPOS 

27. 1. 2023 navštivili žáci 2. A v rámci předmětu Logistika 

největší archovou ofsetovou tiskárnu v České republice 

TYPOS. 

Společnost TYPOS, součást skupiny EDS (E uro-Druckservice 

GmbH), je významnou evropskou tiskárnou se specializací na 

velkonákladový tisk katalogů, manuálů, brožur, knih a celé 

řady dalších produktů.  

Žáci  viděli, jak probíhá celý výrobní postup od objednávky - 

tisk, knihařské zpracování a konečnou expedici hotových 

zakázek. 

Odnesli si z exkurze mnoho nových informací a zajímavých 

poznatků. 
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DSPU Plzeň 

Také žáci 1. M navštívili 2. února přepravní poštu v Křimicích, 

prohlédli si pracoviště, kde budou v příštím roce vykonávat 

odborný výcvik. 

Exkurze byla opět velmi zajímavá, žáci se seznámili s 

vybavením přepravního uzlu, viděli nejen pracoviště listovních 

a balíkových doručovatelů, ale také v chodu třídící stroje na 

listovní a balíkové zásilky.  

 

 

 

 

 

 

 

Středoškolská futsalová liga – dívky 

Dne 7. 2. 2023 se naše holky 

zúčastnily Divizního finále 

Středoškolské futsalové ligy v 

kategorii dívek. Sehrály 4 

vyrovnané zápasy, kdy po jedné 

remíze a třech těsných porážkách 

obsadily konečné 5. místo.  

Všechna utkání děvčata odmakala 

s velkým nasazením, první tři 

zápasy byly vyrovnané, s trochou 

štěstí si vždy zasloužila pokaždé 

minimálně bod za remízu, ale 

bohužel se to povedlo jen jednou. 

Musím ale všechny dívky 

pochválit a poděkovat jim za 

obrovskou snahu a bojovnost! 

Děvčata nastoupila v sestavě v brance Szófia ZÁPÁRINYUK (2.E), v obraně Anežka BROŽÍKOVÁ, 

Natálie SÝKOROVÁ (obě 3.A), Nikola KUBÍKOVÁ (2.A) a Kateřina ŠLOUFOVÁ (2.E) a v útoku 

Michaela ŠTĚRBOVÁ (4.E), Nikol ĎURČOVOVÁ (3.E) a Barbora PROCHÁZKOVÁ (1.A). 
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Exkurze Lear Corporation 

V rámci předmětu Učební praxe se žáci třídy 

1.E ve čtvrtek 9.2.2023 zúčastnili exkurze do 

společnosti Lear Corporation, konkrétně do 

Engineering centra Plzeň, kde se mohli 

seznámit s moderním vývojem autosedaček do 

luxusních aut (od Porsche Panamery, přes 

BMW, Audi a další) a jejím následným 

testováním odolnosti – primárně 

opotřebováváním materiálů. 

Děkujeme panu Pěnkavovi za vyčerpávající 

přehled a možnost toto nové centrum 

navštívit. 

 

 

10. ročník regionálního veletrhu fiktivních firem Žatec 

8. 2. 2023 se zástupci 

Plzeňské první fiktivní 

banky, a. s. (V. Nágr, P. 

Ivanova, K. Tesař) a 

Cleaners, s. r. o. (S. Piklová, 

Š. Kvardová, A. Sláma) 

zúčastnili již 10. 

regionálního veletrhu 

fiktivních firem ve městě 

Žatec.  

Mezi soutěžní kategorie se 

řadily disciplíny jako 

nejlepší stánek, leták či 

firemní katalog. I když byli 

pozitivně hodnoceni, 

tentokrát si bohužel žádnou 

cenu neodvezli, nicméně věří, že na dalším veletrhu opět zazáří.  

Školní kola olympiády v Nj a Aj 

V tomto týdnu proběhla školní kola jazykových olympiád. 

Zájem byl letos obrovský u obou jazyků. Účastníci změřili 

své síly v poslechu a poté v konverzaci. 

Vítězové školních kol postupují do dalších klání.  

Za angličtinu je to Michal Štein ze 2.E a za němčinu je to 

Jarda Krutiš ze 2.F. Všem účastníkům děkujeme a 

budeme se na vás těšit při dalších jazykových soutěžích. 
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Divadelní představení 

Dne 7. 2. 2023 jsme ve večerních 

hodinách navštívili, s našimi 

vychovatelkami domova mládeže, 

Divadlo Moving Station a shlédli jsme 

představení Kytice Karla Jaromíra 

Erbena.  

Příběhy plné protikladů tradičních balad 

a současného jazyka se mísí s reálnými 

zkušenostmi herců. Ti v přímém přenosu 

sdílejí svůj pohled na to, jak se Kytice 

promítá do současného života. Některé z 

balad jsou převedeny na jeviště tak, aby 

zaujaly teenagery a zároveň je dovedly k 

nadčasovosti Erbenova díla. Inscenace 

využívá součas ný jazyk, dotýká se 

současných problémů a pokouší se vyslovit k aktuálním tématům.  

Toto představení se nám líbilo a zaujalo nás formou zpracování.   

 

 

 

Technická olympiáda Plzeňského kraje 

Po 2 covidových ročnících, které probíhaly 

online formou, se letos - ve čtvrtek 9. 2. -  

soutěžící opět sešli na půdě Fakulty 

elektrotechnické ZČU na Borech. Celkem 

soutěžilo 31 týmů rozdělených do 3 sekcí, z 

toho z naší školy 10 týmů. 

Nejvyšší ocenění si odnesli H. Schiffner a S. 

Beran s projektem Meteostanice Vitrduino, na 

2. místě skončil T. Horváth s projektem PetBot 

a M. Martan s L. Farizem s projektem MyDay. 

Ostatní týmy se umístily na třetím, resp. 

čtvrtém místě. Všechny týmy byly velmi dobře 

připravené a na otázky komise odpovídali žáci 

velmi fundovaně a s velkým přehledem.Naši školu reprezentovali 4 žáci: Adam Onderka 3.F, Martin 

Přibáň 2.M, Kristián Faltus 2.M a Jaroslav Bobek 2.E. 

Jaroslav Bobek se umístil ve své kategorii na 1. místě, Kristián Faltus na 4. místě. 

Gratulujeme. 
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Jak na první pomoc 

Co dělat při autonehodě? Jak pomoci 

člověku, který se dusí? Nejen na tyto, ale 

na celou řadu dalších otázek jsme dostali 

odpovědi na Fakultě zdravotnických studií 

(FZS) při exkurzi spojené s workshopem. 

Akce se zúčastnili žáci 4E a svou aktivitou i 

dovednostmi příjemně překvapili studenty 

záchranáře, kteří vedli část věnovanou 

nácviku první pomoci. Vyzkoušeli jsme si 

Heimlichův manévr, kardiopulmonární 

resuscitaci nebo použití AED. Také jsme si 

prohlédli vybavení sanitního vozu a 

vyzkoušeli úkony záchranářů. 

Druhou částí exkurze byla prohlídka učebny anatomie, kterou nás provedla Ing. Lucie Brůžková. 

Předvedla nám fungování virtuálního pitevního stolu, vysvětlila postup přípravy plastinátů 

využivaných pro výuku anatomie a seznámila nás s možnostmi studia na FZS.  

Mít povědomí o anatomii člověka a naučit se poskytnout první pomoc by mělo být přirozené stejně, 

jako dýchání. Dnes jsme k této přirozenosti udělali velký krok! 

 

 

 

Týden s portfoliem 

V týdnu od 20. února si všichni žáci zaktualizovali svá portfolia. 

Na základě jejich požadavku jsme vytvořili sdílenou složku na One 

Drive, kam jsme uložili všechny důležité dokumenty související s 

portfoliem. Například různé důležité odkazy, se kterými můžou 

žáci průběžně pracovat. Ve složce je tedy odkaz na osobností test 

16personalities nebo také na webové stránky našeho žáka Adama 

Hojera, kde si žáci můžou velmi jednoduše hodnotit své 

kompetence.  

Novým materiálem je nápověda “Jak psát zápis do portfolia?”. 

Tento dokument obsahuje návodné otázky, které můžou žákům 

pomoct s psaním jednotlivých zápisů. Dále jsme diskutovali o 

využití umělé inteligence a vyzvali jsme žáky, ať si vyzkouší zápis 

s pomocí AI a potom zhodnotí, jak se jim pracovalo, zda uměli 

správně položit otázku, co by v zápise upravili atd. 
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Matematická soutěž 

Ve středu 22. 2. 2023 se téměř 50 

nejnadšenějších a nejnadanějších 

matematiků naší školy zúčastnilo 

školního kola matematické soutěže.  

Vyřešit pár úkolů nebyl takový problém, 

jelikož matematiku vybraní zbožňují, ale 

vyhrát mohou jen ti nej. Mezi nejlepší 

matematiky naší školy patří Sam 

Simandl, Adam Horváth, Tomáš 

Grolmus, Petr Toman, Adam Sláma a 

Petr Ticháček.  

Přejeme jim hodně štěstí v celostátním kole. 

Workshop s Českou poštou 

Ve dnech 27. 2. a 28.2. se třídy 2.A a 3.A zúčastnily 

workshopů týkajících se prezentačních a 

komunikačních dovedností a efektivního vedení týmu. 

Diskutovali o otázkách, jak komunikovat mezi sebou i 

s učiteli, jak se prosadit v kolektivu bez vyvolání 

konfliktu, jak se prezentovat před ostatními a zvládat 

při tom své emoce. Řešila se také neverbální 

komunikace, kterou žáci pozorovali a hodnotili na 

videu.  

Na závěr měli žáci praktickou činnost, kde tvořili 

koláž na téma - co zlepšit ve škole, kterou pak sami 

prezentovali. Workshop byl místy velmi zábavný a pro žáky určitě přínosný.  

 

Hackathon Webrace 

Poslední únorový den proběhl v 

Rokycanech první ročník hackathonu 

Webrace, který pořádalo G+SOŠ 

Rokycany ve spolupráci se SIT Portem. 

Úkolem bylo vytvořit během 5 hodin 

web podle zadání, která připravili 

zástupci několika firem. Pro většinu 

žáků to byla vůbec první zkušenost s 

podobnou akcí. I přes skutečnost, že 

naše týmy nevyhrály, byla akce celkově 

povedená, a především žáci z prvního 

ročníku už mají představu, co je třeba 

umět v případě účasti v dalších letech. 
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MeteostaniceVitrduino na Enersolu 2023 

Ve středu 1. března proběhl vzdělávací projekt o obnovitelných 

zdrojích energie – Enersol 2023. Dvacátý ročník soutěže proběhl s 

rekordní účastí. V kategorii Inovace nás reprezentovali Hynek 

Schiffner a Stanislav Beran.  

Za tým prezentoval projekt Meteostanice Vitrduino Hynek 

Schiffner, protože pravidla neumožňovala, aby prezentoval každý 

student svojí část. Úkolu se Hynek chopil výtečně, a i v krátkém 

7minutovém limitu předvedl klidný a srozumitelný výstup.  

Postup do celostátního kola v četné konkurenci bohužel nevyšel, ale 

děkujeme za vzornou reprezentaci školy.  

 

 

Mezinárodní robotická soutěž Robo 2023 

Ve dnech 6. až 9. března se naše škola 

zúčastnila 4. ročníku mezinárodní robotické 

soutěže Robo 2023, které se zúčastnili mladí 

nadšenci z Česka, Číny, Chorvatska, Německa 

a Slovenska.  

Kluci Honza Kozohorský a Michal Štein 

soutěžili za naši školu, vyrobili na 3D tiskárně 

vozítko, které následně naprogramovali a 

pustili na dráhu, kterou musel projet, aniž by 

vylilo vodu, kterou převáželo. Jejich vozítko 

sice dráhu projelo, ale 4 družstva ze 16 byla 

rychlejší. Za to se jim zadařilo v prezentaci v angličtině, kde se umístili jako 2. a za což jim 

gratulujeme. 

Hodnotila se 3 kritéria. Rychlost jízdy, design vozítka a prezentace v angličtině.  

Hoši se již nyní těší na příští 5. ročník soutěže Robo 2024. A věříme, že i další se přidají a za INFIS 

bude soutěžit více týmů.  

Současně děkujeme žákům a zaměstnancům školy, kteří se zapojili do přípravy a realizace 

doprovodného programu:  

• zřídili a spravovali jsme soutěžní instagram,  

• zřídili jsme úložiště pro fotky a videa, která budeme nyní dále distribuovat všem zapojeným 

školám a zřizovateli,  

• fotili jsme a natáčeli, 

• připravili jsme pro všechny zapojené soutěžící únikovku, v češtině a angličtině, kterou si 

všichni hodně užili.  

Všem zapojeným žákům a učitelům děkujeme. 
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Hoří!!!  

Všechny čtenáře kroniky zdravím a musím se s Vámi 

podělit o další storku z naší školy, které došlo...  

Bylo 10. března 2023 dopoledne. Do ředitelny 

přiběhne vyučující, že v jedné z učeben jde ze stropu 

dým. Běžíme tam a opravdu. Z podhledů jde dým a 

samozřejmě zápach. Zápach jako by se někde 

vyzkratovaly kabely. Urychleně jsme vypli elektřinu a 

volali na 112, jaký máme zvolit další postup.  

Pokyn byl jasný. Okamžitě evaukovat celou školu. 

Vyhlásili jsme tedy urychlené vyklizení školy. Žáci i 

zaměstnanci byli úžasní, během několika minut byla 

škola prázdná.  

Během pár minut také dorazili hasiči a policie. Po 

důkladné prohlídce bylo zjištěno, že vyzkratovalo jedno 

ze svítících těles, která jsou zabudována v podhledech 

a dým se šířil mezi podhledy a stropem a tam, kde 

podhledové desky úplně netěsnily, si našel cestu ven a 

unikal do třídy.  

Naštěstí se nic zásadního nestalo a všichni jsme zdraví a v pořádku.  

Pro mě to je další zátěžovka. 2,5 měsíce ředitelem, už mám za sebou vytopený domov mládeže, teď 

požár.  

A to to jsem netušil, že mě další "požár" ještě čeká, na DM. Naštěstí planý! Naše ubytované žákyně si 

chtěli ohřát v kuchyňce párky, ovšem vařič umístili tak nešikovně, že pára z hrnce si to namířila přímo 

do čila. Jaký byl další šok, když na mobil přišla ALARM SMS, že hoří na domově mládeže. Během 

chvíli jsem však dostal zprávu, že je vše v pořádku, jen došlo k této, celkem humorné, situaci.  

Doufám, že se tato kronika nestane deníkem katastrof nového ředitele...  

P. Šmídl 

DSPU Plzeň 

Dne 9. března 2023 navštívili žáci 1.A přepravní 

uzel a depo v Křimicích. 

V průběhu exkurze si seznámili s jednotlivými 

pracovišti, jako jsou třídění listovních zásilek, 

listovní dodejna, automatizované zpracování 

balíkových zásilek a další. 

Exkurze byla velmi zajímavá, pracovníci 

přepravního uzlu se nám trpělivě věnovali a žáky 

nejvíce upoutala hala se skluzy pro balíkové 

zásilky. 
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Krajské kolo ekonomické olympiády 

I v letošním roce se naši žáci 3. a 

4.ročníků zúčastnili dalšího, v pořadí již 

sedmého, ročníku Ekonomické olympiády 

pořádaného Institutem ekonomického 

vzdělávání INEV. Jedná se o největší 

ekonomickou soutěž pro žáky středních i 

základních škol v České republice.  

Ze školního kola, do kterého se zapojilo 

20 našich žáků, postoupili do Krajského 

kola 4 nejlepší. Krajské kolo, ve kterém 

poměřilo své ekonomické znalosti na 78 

nejlepších žáků z 26 středních škol z 

celého Plzeňského kraje, proběhlo na 

konci ledna v reprezentačních prostorách 

Krajského úřadu ve Škroupově ulici v 

Plzni.  

Minulý týden byly zveřejněny výsledky. Nejlepší úspěch si připsal Petr Straka, žák 4.A, který obsadil 

krásné 4. místo. Blahopřejeme a věříme, že tento úspěch bude motivací pro naše žáky, aby se zapojili i 

do dalšího ročníku Ekonomické olympiády!    

 

 

Bowling - domov mládeže 

V pondělí 13. 03. 2023 jsme s domovem 

mládeže vyrazili na bowling. Hrálo se v 

prostoru bowlingových drah na Slovanech, 

kde nás čekala milá paní, která nám 

připravila 2 dráhy. Byli jsme rozdělený do 2 

týmů.  

Na konci jsme byl každý odměněn sladkou 

odměnou. Celá akce se nám líbila a rádi si ji 

zopakujeme.  
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Matematika je hra 

Dne 14.03.2023 se SŠINFIS účastnila 

matematické soutěže „Matematika je 

hra“, která probíhá ve dvou 

kategoriích. 

V této soutěži studenti plnili ve třech 

kolech nejprve vědomostní test 

(odlišný pro obě kategorie), kde byly 

ověřovány jejich matematické 

znalosti, poté logický test složený z 

různých logických hádanek a ti 

nejlepší z prvních dvou kol měli na 

závěr kreativní výzvu, ve které se pokoušeli nakreslit co nejlépe určitý matematický pojem.  

Do 1. kategorie této soutěže byly nominovány celkem tři soutěžní dvojice z naší školy, a to Adam Hojer 

a Jan Kozohorský z 2.F, Denis Doubrava a Václav Procházka z 2.E, Ondřej Bodlák a Ondřej Štverák 

z 1.M. Prvním dvěma zmiňovaným dvojicím se podařilo postoupit do třetího kola, Ondřejům postup 

unikl o pouhé dva body, byli první pod čarou a celkově tedy zůstali na 6. místě. Kreativní výzvu pak 

nejlépe zvládli Adam s Honzou, kteří tak nakonec vybojovali 1. místo, a to dokonce celkově napříč 

oběma kategoriemi (získali celkem 34/36b, zatímco na 1. místo ve II. kat. měli 31/36b). Denis s 

Václavem skončili po kreativní výzvě na krásném 4. místě. Celkově se v I. kategorii zúčastnilo soutěže 

26 dvojic z 11 středních škol a učilišť a dále pak 15 dvojic z 8 středních škol ve II. kategorii, ve které 

naše škola bohužel žádné zástupce neměla.  

Vítězové obou kategorií byli věcně a peněžně ohodnoceni.  

 

28. Veletrh pracovních příležitostí při ZČU v Plzni 

Dne 15. 3. jsme společně se třetími ročníky navštívili ZČU. 

Žáci měli za úkol v rámci veletrhu vyhledat firmy, které mají 

souvislost s jejich oborem a nabízí možnost praxí, stáží či 

brigád. Úkolem bylo firmy najít, oslovit, předat životopis a 

dohodnout si například pohovor před praxí v příštím školním 

roce. Žáci byli nejdříve nesmělí, ale poté, co nás ještě před 

vstupem “odchytila” personalistka firmy JABLOTRON a 

pozvala žáky velmi mile k návštěvě jejich stánku, šel ostych 

stranou.  

Všichni byli nakonec velmi spokojeni a odnášeli si nejen spoustu 

reklamních předmětů, ale hlavně skvělé kontakty pro letní 

brigády a případné praxe. A také my jsme zde oslovily několik 

desítek firem a požádaly je o možnost spolupráce formou 

workshopů, exkurzí či praxí. 
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Návštěva z Weidenu  

V pátek 17. 3. jsme měli ve škole milou návštěvu. 

Přijeli se na nás podívat zástupci z partnerské školy 

(Europa-Berufsschule) z Weidenu. 

V čele této delegace stála nová paní ředitelka 

Martina Auer-Bertelshofer. Návštěvníky přivítal 

náš nový pan ředitel Přemysl Šmídl. Nejdříve jsme 

vedli diskuzi u kulatého stolu o naší dosavadní 

spolupráci při zahraničních praxích či společných 

workshopech, návštěvách a exkurzích. Poté 

následovala prohlídka školy a návštěva ve výuce. 

Naše škola projevila zájem o uspořádání hospitace 

v německých třídách, ve kterých se učí cizinci - 

žadatelé o azyl.  

Vzhledem k dlouholeté zkušenosti s touto výukou v 

Německu doufáme, že při návštěvě a hospitaci 

načerpáme inspiraci a nápady, které budeme moci 

přenést i do naší výuky. Termín hospitace ve 

Weidenu je již domluven na 15. 6. 2023.  

 

Okresní kolo olympiády NJ 

V tomto kole nás reprezentoval vítěz školního kola Jaroslav Krutiš z 2.F. Okresní kolo probíhalo na 

Masarykově gymnáziu dne 21. 3. 2023. Soutěžilo se podobně jako ve školním kole v poslechu a 

konverzaci. Jarda soutěžil v kategorii III.A, která bohužel zahrnuje žáky všech středních škol včetně 

gymnázií. Sice jsme nezískali žádnou medailovou pozici, ale přesto gratulujeme našemu soutěžícímu. 

2. místo v okresním přeboru ve florbale - dívky 

Ve středu 22. 3. 2023 se naše 

dívky v sestavě: Andrea 

Kalivodová, Karolína Bláhová, 

Lucie Štichová, Barbora 

Procházková, Michaela 

Štěrbová, Kateřina Šloufová, 

Nikol Ďurčovová, Lucie 

Struhárová, Kristýna 

Kublentová, Evelína Králiková a 

Barbora Volfová zúčastnily 

okresního přeboru ve florbale. 

V základní skupině naše 

družstvo vyhrálo všechny 4 

zápasy a postoupilo z prvního 

místa do semifinále. Velkou 

zásluhu na tom měla důsledná 

obrana, která znamenala pouze 

jeden inkasovaný gól ze 4 zápasů, 3 vstřelené góly Barči Procházkové a dobrá nálada v týmu. 
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V semifinále proti SPŠ strojní se rozhodovalo v samostatných nájezdech, kde tým podržela čistým 

kontem Andrea Kalivodová a proměněným nájezdem Lucka Štichová. Finálový zápas s Hotelovou 

školou Plzeň už byl nad naše síly, ale celkové 2. místo z 9 zúčastněných týmů je skvělý výsledek! 

Slečny, děkujeme za výbornou reprezentaci školy! 

Okresní přebor ve florbalu – hoši 

V úterý 21. 3. 2023 se uskutečnil v 

hale Lokomotiva Okresní přebor ve 

florbalu v kategorii kluků. Do 

turnaje se přihlásilo 12 škol, které 

se rozdělily do 2 skupin po šesti 

týmech. Ve velmi vyrovnané 

skupině „A“ kluci odehráli kvalitní 

turnaj, který podtrhli i dobrými 

výsledky. Po 2 výhrách a 3 

prohrách jsme se umístili i díky 

vzájemnému zápasu na 5. místě ve 

skupině, což nám stačilo na 

konečné 9. místo. 

Turnaj jsme sehráli v sestavě v 

brance Jakub ŠILHAVÝ (2.F), v 

obraně Dominik HODAN (1.A), 

Vojtěch PIHERA, Josef ZEMAN a Štěpán ŽEŽULA (všichni 1.F) a v útoku Lukáš MAXA, Václav 

MIZERA, Michal VLADAŘ (všichni 4.A), Jan HOFMAN (2.E), Hugo KOHEL (2.F) a Adam HORVÁTH 

(1.E). 

 

Exkurze pošta Plzeň 1 

Ve čtvrtek 23. 3. 2023 navštívili žáci třídy 

1. A – oboru Logistické a finanční služby 

plzeňskou „hlavní“ poštu v centru města. 

Na poště žáky přivítala vedoucí směny paní 

Eisnerová, která je následně seznámila s 

provozem pošty a s jednotlivými pracovišti. 

Žáci si prohlédli vybavení přepážek, 

výpravnu zásilek, sál doručovatelů i zázemí 

pošty. Na závěr exkurze si všichni zkusili 

razítkování zásilek. 
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Krajské kolo olympiády v ruském jazyce v roce 2023 

Po školním kole olympiády, 

které se konalo v únoru, byli 

tři vítězové – kategorie SŠ I 

Eliška Štiková, kategorie SŠ II 

Eva Hanzlíčková a v kategorii 

SŠ III Yeliseiy Hornoknyzhniy. 

Všichni tři postoupili do 

krajského kola, které se se 

konalo 24. března. Soutěžilo se 

formou rozhovoru a otázky 

pokládala tříčlenná porota. 

Eliška Štiková se ve své 

kategorii umístila na druhém 

místě a je náhradníkem do 

celorepublikového kola. Eva Hanzlíčková se umístila na třetím místě a Yeliseyi svoji kategorii vyhrál a 

postupuje do celorepublikového kola, které se bude konat 27. dubna on-line. 

Gratulujeme a děkujeme za velmi pěknou reprezentaci naší školy. A držíme palce v celorepublikovém 

kole! 

Úklid kolem Radbuzy 

V pátek 24.3. naše třída 3. F vyrazila na výlet k 

Borské přehradě, kde jsme se vybavili na úklid 

jejího okolí. Když jsme přišli na konkrétní místo, 

oblasti na obou krajích řeky Radbuzy před vodní 

nádrží České údolí, tak jsme se velmi divili, kolik 

odpadků a nepořádku tam je. Následující 

přibližně hodinu až hodinu a půl jsme věnovali 

úklidu doslova všeho, co jsme našli. Skončili 

jsme s přibližně 8 až 10 plnými pytli odpadků. Za 

to jsme dostali i pochvalu.  

Byli jsme tak 

nakonec 

spokojení, 

že jsme pomohli s vyčistěním životního prostředí, na kterém nám 

záleží. 

Návštěva záchranné stanice zvířat a úklid kolem 

Berounky 

Třída 1.A měla v pátek 25.3. netradiční program. Nejdříve jsme 

společně navštívili záchrannou stanici zvířat v Plzni- Doubravce. 

Zde se žáci dozvěděli mnoho zajímavých informací o činnosti této 

organizace, prohlédli si zdejší chovance a dokonce pomohli 

ošetřit zraněnou sovu. 

Pak už jsme se všichni vrhli na úklid v okolí řeky Berounky. 

Odpadků se zde po zimě povalovalo opravdu velké množství, takže jsme během dopoledne naplnili až po 

okraj několik obřích pytlů.  
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Veletrh fiktivních firem Praha  

Úspěšná účasti našich žáků z fiktivní firmy 

Cleaners, s. r. o. a Plzeňské první fiktivní 

banky, a. s. na 28. Mezinárodním veletrhu 

fiktivních firem Praha: Cleaners si odvážejí 3. 

místo za katalog a PPFB, a. s. 5. místo za 

velikonoční leták. Veletrhu se účastnilo mnoho 

fiktivních firem z celého světa. 

Naše týmy předvedly vynikající výkony v 

oblasti marketingu, prodeje a prezentace. Díky 

svému pečlivému plánování a tvrdé práci byli 

schopni přesvědčit mnoho návštěvníků o 

kvalitě a důvěryhodnosti svých produktů a 

služeb. 

Veletrh byl také skvělou příležitostí pro naše žáky, aby získali nové zkušenosti, kontakty a byli schopni 

vidět, jak fungují jiné fiktivní firmy a jak mohou vylepšit své vlastní postupy.  

Ocenění hejtmana Plzeňského kraje za úspěšnou pedagogickou práci  

V úterý 28/3 byla ke Dni učitelů 

hejtmanem Plzeňského kraje, 

panem Rudolfem Špotákem, 

oceněna za úspěšnou a 

celoživotní práci bývalá 

ředitelka školy RNDr. Lenka 

Holubová. Děkujeme.  

Charakteristika a podklady pro 

ocenění Lenky Holubové za 

úspěšnou pedagogickou práci  

Paní Lenka Holubová 

vystudovala na Přírodovědecké 

fakultě Univerzity Palackého v 

Olomouci učitelství všeobecně 

vzdělávacích předmětů s aprobací matematika - chemie, kde složila následně i doktorát. 

Přestože pochází z Moravy, její učitelská kariéra začala hned od začátku v Plzni. Školami, na kterých 

působila, byly stavební učiliště, gymnázium v Opavské ulici a od roku 1991 na Střední škole informatiky 

a finančních služeb, kde působí celých 32 let, z toho od roku 2003 jako výchovná poradkyně, od roku 

2007 byla zástupkyní ředitelky a od roku 2010 do prosince 2023 zastávala pozici ředitelky školy. Díky 

jejímu maximálnímu nasazení, profesionálnímu a současně lidskému přístupu se během její éry škola 

významně posunula – 4x se umístila na 1. místě, 2x na 2. místě a 1x na 3. místě v Soutěži o nejúspěšnější 

školu v soutěžích v Plzeňském kraji, dále škola získala titul Excelentní škola za přípravu žáků do soutěží 

v rámci hodnocení MŠMT, připravila 25 projektů pro zefektivnění výuky žáků a pro zajištění finančních 

prostředků nad rámec rozpočtu školy, z nichž 24 s pomocí kolegů zrealizovala a zadministrovala, 

koncem 90. let založila tradici seznamovacích pobytů pro žáky, díky její podpoře vzniklo funkční školní 

poradenské pracoviště a mnoha žákům pomohla řešit osobní problémy, pokud se na ní obrátili, zajistila 

finanční prostředky pro modernizace školy, domova mládeže i školní kuchyně s jídelnou a v neposlední 

řadě je ochotná předávat současnému vedení metodickou podporu a zúročit tím mnohaleté zkušenosti 
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práce učitelky, výchovné poradkyně i ředitelky… Za to vše a mnoho dalšího ji za to patří plným právem 

uznání a poděkování. 

Zavedení EURA v České republice 

Jak se žáci staví k zavedení EURA v 

České republice?  

Tohoto tématu se týkala středeční 

přednáška (29.3.2023) od Ing. et 

Ing. Miloše Nového, emeritního 

děkana Fakulty ekonomické ZČU v 

Plzni a současně místopředsedy 

rozpočtového výboru Poslanecké 

sněmovny ČR. Během 70 minut bylo 

žákům vysvětleno, jaké jsou 

převážně výhody zavedení EURA v 

ČR, jaké dopady by to mělo na 

českou ekonomiku, jaká kritéria ČR 

musí splnit a jak si vlastně nyní 

stojíme. Dalších 20 minut bylo 

věnováno diskuzi a otázkám z 

publika.  

Žáci prvních ročníků oborů LFS a IT byli velice zvídaví, většina z nich po přednášce změnila svůj 

názor na zavedení EURA, neboť jim byly podány logické a věcné argumenty. 

 

TechTower 

TechTower – nové coworkingové centrum, které 

se může stát zázemím třeba i pro naše úspěšné 

studenty. 

V úterý 28.3.2023 se v prostorách TechToweru 

sešli žáci prvních ročníků oborů Logistické a 

finanční služby a Informační technologie, aby se 

nechali inspirovat svými staršími spolužáky 2. 

ročníků, kteří během 1. pololetí absolvovali 

projekt Startupuj pořádaný SIT Port Plzeň. 6 

projektů představili žáci 2. ročníků, kteří úspěšně 

postoupili do finálového kola konaného 2.2.2023 

právě zde v prostorách. V rámci akce měli možnost 

si také všichni účastníci prohlédnout zbrusu nově 

otevřené prostory Tech Toweru. Prváci načerpali cenné zkušenosti, neboť tento samý projekt budou 

absolvovat následující školní rok opět ve spolupráci se SIT Port Plzeň. Držíme všem moc palce, aby 

jejich start-upy uspěly a hlavně si z celého projektu odnesli co nejvíce praktických zkušeností. 
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DM na velikonočních trzích na plzeňském náměstí Republiky 

Termín naší společné akce byl 

stanoven na úterý 4. 4. 2023. 

Z našeho DM jsme pomalou chůzí 

dorazili na trhy, kde jsme měli 

možnost ochutnat trdelník, 

velikonoční nádivku, nějaký kousek z 

širokého výběru sýrů a klobás a další 

dobroty. Prodejci stánků nabízeli 

malované kraslice a ručně pletené 

pomlázky plné pentlí. 

Počasí nám také přálo, ale oproti 

loňsku byla zima.  

 

 

Fiktivní výběrové řízení 

29. března 2023 se žáci naší 4. A 

zúčastnili soutěže „Fiktivní výběrové 

řízení“, které obdobně jako v 

předcházejících letech pořádala SPŠD 

Plzeň. 

Vzhledem k tomu, že se do soutěže 

přihlásili letošní maturanti, bylo 

absolvování této soutěže výbornou 

zkušeností, neboť porotu tvoří zástupci 

Úřadu práce a reálných plzeňských 

firem. Medailové stupně nám unikly, ale 

jednalo se o možnost prezentovat své schopnosti a vystoupit před odbornou komisí a ověřit si získané 

dovednosti a v závěru se dozvědět, co by bylo možné ještě vylepšit a v čem se zdokonalit. 

Soutěž byla pro všechny praktickým přínosem.  

Celostátní soutěž poštovních dovedností Olomouc - 2. místo 

Źáci 3.A  Kateřina Tůmová,  Barbora Volfová a Jakub 

Pok se zúčastnili ve dnech 28. 3. až 30. 3. 2023 

celostátní soutěže poštovních dovedností, kterou 

pořádá každoročně Česká pošta. 

Žáci vzorně reprezentovali naší školu, díky nejlepší 

prezentaci ze zúčastněných škol se umístili na 

krásném 2. místě. 

Děkujeme za nejlepší umístění v historii této soutěže a 

vzornou reprezentaci naší školy.  
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Výuka dějepisu v angličtině od září 2023 

Naši noví prváci oboru Informační technologie, kteří do 

školy nastoupí v září 2023, budou mít nově výuku 

dějepisu v českém a anglickém jazyce.  

V lednu a v únoru jsme připravovali podklady pro 

akreditaci.  

V březnu jsme požádali o kladné stanovisko zřizovatele, 

Plzeňský kraj. To jsme získali a podali žádost na 

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR.  

V dubnu jsme obrželi rozhodnutí, kde nám byla výuka 

dějepisu v angličtině schválena.  

Naši noví prváci budou mít tuto skutečnost uvedenou na 

vysvědčení. 

Věříme, že toutou změnou opět posuneme naši školu o 

stupínek výše mezi středními školami v České republice.  

 

 

 

 

Darování krve 

Dne 11. 4. byla ve spolupráci s 

Tranfúzním oddělení FN Plzeň opět 

uspořádána akce darování krve.  

Akce proběhla dopoledne a a přispělo 

na 15 dárců z řad žáků čtvrtých a 

třetích ročníků. Těm děkujeme za 

dobročinnou činnost a doufáme, že na 

začátku školního roku se opět sejdeme 

v hojném počtu! 
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Letecká záchranná služba Líně 

Na exkurzi na Leteckou 

záchrannou službu v Líních se 

vydala 20. 4. 2023 třída 1.A. Na 

místo se žáci dopravili z 

autobusové zastávky Líně po 

svých, v nohou měli více než 6 

km. 

Prohlédli si nejen pracoviště 

záchranné služby, ale dozvěděli 

se od plukovníka MUDr. 

Marečka, zakladatele LZS v 

Líních zajímavé  číselné 

informace - 10 vrtulníků Sokol 

ČR (aktuálně 3 v Líních), 5 členů 

posádky (2 piloti, 1 technik, 1 

lékař, 1 zdravotník), 450 

ošetřených pacientů ročně, 600 

převezených pacientů ročně, 2,5 – 3 výjezdy v průměru denně, 24 hodinové služby 1 posádky. 

NÁBOJ 

Mezinárodní matematická soutěž NÁBOJ se 

již trvale zabydlela v plánu akcí naší školy. 

Po dvou letech, kdy se soutěžilo on-line, se v 

pátek 21. 4. 2023 letošní klání odehrálo 

znovu prezenčně. Naši soutěžící si to 

pochvalovali, bylo to prý mnohem akčnější. 

Kdo letos v Praze hájil naše barvy? Za 

juniory nastoupili opět žáci 2. F Lukáš 

Burděj, Jan Končický, Jan Kozohorský, 

Vojtěch Krhoun a Hoang Huy Phi. V 

seniorské kategorii doplnil Tomáš Grolmus 

(2. E) již zkušený tým ze 3. F ve složení 

Michal Jonáš, Filip Kerber, Václav Šmolík a 

Petr Ticháček. 

Oba naše týmy bojovaly s nejvyšším nasazením proti týmům vesměs gymnaziálním. Nebylo to 

jednoduché. S rostoucím číslem úlohy stoupala i jejich obtížnost. Soutěžící museli použít i jistou míru 

kreativity, vyplatilo se taktizovat i riskovat a odpověď jednoduše tipnout. Na několika tabulích mohli 

sledovat své aktuální pořadí. 

A výsledky? Junioři získali skvělých 14 bodů, stejně jako další 4 týmy v ČR a 16 týmů v mezinárodním 

srovnání. Senioři, kteří začínali řešit úlohy s vyšším číslem, dosáhli 9 bodů, tak jako další 2 týmy v ČR 

a 16 týmů v mezinárodním měřítku. 

Na přední místa to sice nestačilo. Ale kluci se shodli, že druhé místo mezi zapojenými školami z Plzně 

je skvělý výsledek. 

Děkujeme za vzornou reprezentaci a příště si to určitě zopakujeme. 
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Hned tři žáci INFISu v národním finále 7. ročníku Kybersoutěže 

Krásného úspěchu dosáhli naši žáci Filip Kerber, 

David Paulík a Michal Spišak (všichni 3.F), když 

postoupili ve druhém kole do národního finále soutěže 

v kybernetické bezpečnosti (kybersoutez.cz) mezi 50 

nejlepších středoškoláků. Všichni tři borci se v 2. kole 

umístili v první desítce.  

Ceny jim přijel osobně předat zástupce organizátorů, 

pan Jiří Gogela z kyberbezpečnostní firmy Trend 

Micro.  

Výroční zpráva byla předložena školské radě a 

schválena dne 17. 10. 2022. 

 

 

 

 

Celostátní matematická soutěž 

V pátek 24. 3. 2023 proběhlo na naší škole jako každoročně 

republikové kolo 30. ročníku Celostátní matematické soutěže, kterou 

pořádá Obchodní akademie Valašské Meziříčí. 

Naše škola se zapojila jako jedno ze soutěžních středisek pro soutěžící 

z Plzně a okolí. Zájem byl opravdu velký a příklady zapeklité, ale i tak 

se naše škola ve dvou kategoriích umístila na 9. a 10. místě, těmi 

nejlepšími jsou Ondra Bodlák z 1.M a Julius Borka ze 2. M. 

Gratulujeme!  

Bude líp! Alfa farma 

Ve čtvrtek 27. 4. 2023 navštívily třídy 3. A a 3. F divadelní představení Alfa farma. Jednalo se o 

loutkovou dramatizaci bajky volně na motivy Orwellovy Farmy zvířat popisující principy totality. 

Přenesli jsme se do příběhu odehrávajícího se na násilně kolektivizovaném československém venkově 

50. let a sledovali jsme likvidaci statkáře Straky a jeho rodiny. Charakter hrdinů posilovala jejich 

alegorická podoba coby domácích a lesních zvířat. Seznámili jsme se s komunistickým funkcionářem 

Kozlíkem, prospěchářským dělníkem Lasičkou, jednoduchým rolníkem Valachem, vždy slušným a 

hodným soudruhem Beránkem, z televizní obrazovky promlouvalo prase Major, kultovní vůdce nové 

doby. Ocenili jsme použití humorných prvků, které děj místy odlehčily. 

Jevištní realizaci ozvláštnily čtyři obrazovky, které přenášely dění inscenace z různých úhlů a 

odkazovaly na motivy románu 1984. Byly použity loutky typu manekýn, tedy loutky vedené přímo na 

jevišti herci, kteří jsou divákům viditelní. Představení bylo odehráno na malé (klubové) scéně 

plzeňského divadla Alfa, jejíž prostory umocňovaly pocit stísněnosti a bezvýchodnosti. Emotivnost 

zesilovalo také violoncello notující masarykovské Ach, synku, synku. 
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Aby tato volná variace Orwellova díla dobře 

ilustrovala totalitní 50. léta a měla přesah i do 

dnešní doby, vybrali tvůrci jako námět skutečný 

příběh hospodáře Josefa Straky z Okrouhlic u 

Havlíčkova Brodu. Na konci příběhu se dozvídáme, 

že se po roce 1989 nedočkal nápravy celé křivdy, 

část majetku se jeho rodině nevrátila a dnes je 

předmětem podivných privatizačních praktik 

politiků a vlivných úředníků. Za spravedlnost a 

demokracii musíme neustále bojovat a nesmíme 

zapomínat na vlastní minulost.  

 

 

 

 

Tři žáci INFISu mezi nejlepšími v kybernetické bezpečnosti 

Michal Spišak, David Paulík a Filip 

Kerber (všichni 3.F) se ve čtvrtek 27. 

4. zúčastnili národního finále 

soutěže v kybernetické bezpečnosti v 

Mladé Boleslavi, kam postoupili z 2. 

kola mezi 50 finalistů v hlavní 

kategorii.  

Všichni tři prokázali, že právem 

patří mezi elitu, postoupili do 

odpolední části a umístili se na 

konečném 10., 13. a 18. místě.  

Gratulujeme!  

 

Finanční gramotnost 

Už po dvanácté poměřovali své 

znalosti o financích žáci základních 

a středních škol. Do největší 

tuzemské Soutěže Finanční 

gramotnost se letos přihlásilo 

bezmála 600 škol a téměř 42 tisíce 

žáků. Klání odstartovalo už loni na 

podzim, kdy nejprve soutěží každý 

žák za sebe, od okresních kol se ti 

nejlepší spojují do tříčlenných 

týmů. Krajská kola byla zaměřena 

na praktické zpracování případové 

studie, kterou pak tři nejúspěšnější 

týmy z každého kraje prezentovaly 

před odbornou komisí. 
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Školního kola soutěže se v naší škole zúčastnilo 123 žáků. Nejlepší z nich se probojovali přes okresní a 

krajské kolo až do pražského finále, kde nás 28. dubna reprezentovali žáci 2. E – Václav Procházka, 

Jakub Lomoz a Preslava Ivanova. Umístili se na 7. místě. Blahopřejeme! 

 

 

13.1   

The Best APOSTman 

Dne 3.5. se konal historicky 1. 

ročník školní soutěže The Best 

APOSTman, která je určená pro 

učební obory. 

Soutěžit přišlo ve svém volnu 11 

žáků z prvního a druhého ročníku 

a téměř dvě hodiny přijímali 

zásilky do Čech i do zahraniční. 

Nejlépe si vedli Jiří Jelínek z 

1.M a Matyáš Velas z 2.M. Mezi 

další dobré zaměstnance 

přepážky patří Ondřej Bodlák a 

Milan Kruml z 1.M a Gabriela 

Wenzelová a Adéla.... ze 2.M.  

Všichni zúčastnění byli náležitě odměněni nejen diplomem či pamětním listem, ale i hodnotnějšími 

cenami v podobě power banky, batohu nebo lahvemi na pití od České pošty a dalšími drobnostmi.  

Všem gratulujeme a těšíme se na další ročník!  

Dva velké úspěchy ruštinářů 

27. dubna se Yelysei Chornoknyzhnyi účastnil 

ústředního kola olympiády v ruském jazyce. Soutěž 

se konala on-line. Z celé České republiky se Yelysei 

umístil na 6. místě. 

5. května se naše žákyně Olexandra 

Mazurenko účastnila krajského kola soutěže Ars 

poetica – Puškinův památník. Byla vybrána mezi tři 

nejlepší z našeho kraje a postupuje do 

celorepublikového kola. Soutěž se bude konat 6. 

června v Praze ve Slovenském domě. 

Oběma velká gratulace a Olexandře přejeme úspěch 

v Praze! 
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Okresní přebor ve fotbalu 

V úterý 9. 5. 2023 proběhl na hřištích SK Senco Doubravka Okresní přebor ve fotbalu. Celkem se turnaje 

zúčastnilo rekordních 12 družstev, která se 

rozdělila do 3 skupin. Náš tým ve skupině „A“ 

jednou zaslouženě vyhrál, ale ve dvou vyrovnaných 

zápasech jsme bohužel prohráli o branku, což nás 

odsoudilo na 3. místo ve skupině. Celkově jsme 

obsadili 7. – 9. místo. Je ovšem na místě kluky 

pochválit, předvedená hra nebyla vůbec špatná! 

Turnaj jsme odehráli v sestavě v brance Filip 

NOVÝ (3.F) a v poli nastupovali Lukáš SALÁK 

(3.F), Jonáš BAUMRUK, Jakub ŠILHAVÝ, Jan 

ŠMOLÍK (všichni 2.F), Dominik HODAN (1.A), 

Patrik ROTH, Martin ŽÁČEK (oba 1.E), Jonáš 

BRAHA, Štěpán BRAHA, Daniel HAVLÍK, Vojtěch 

PIHERA, Tomáš VOVESNÝ a Josef ZEMAN (všichni 1.F). 

Krajský přebor středních škol v orientačním běhu 

Ve středu 10. 5. 2023 se žáci naší školy účastnili Krajského kola přeboru středních škol v orientačním 

běhu. 

V soutěži nás reprezentovali, Filip NOVÝ, Adam 

SLÁMA (oba 3.A), Lukáš SALÁK (3.F), Viktor JINDRA 

(2.E), Dominik HODAN (1.A), Nikola KUBÍKOVÁ 

(2.A), Veronika VENGLÁŘOVÁ, Lucie STRUHÁROVÁ 

(obě 2.M). 

V prostoru Ranče Šídlovák museli kluci i holky 

proběhnout 17 kontrolami v délce trati 2,4 km. Celkový 

součet umístění jednotlivých atletů nás vyneslo na 

příjemné 6. místo. Nejlépe se umístili v jednotlivcích 

Viktor Jindra na 13. místě a Nikola Kubíková na 12. 

místě. 

Děkujeme všem zúčastněným atletům za příkladnou reprezentaci naší školy. 

Exkurze ve společnosti DAIKIN 

Třída 2.A měla v rámci předmětů účetnictví a logistika 

možnost podívat se 17. 5. 2023 do společnosti DAIKIN 

Industries na Borských polích v Plzni, která vyrábí 

klimatizace a tepelná čerpadla. 

Žákům byla představena výroba a logistika ve 

společnosti, dozvěděli se  informace o samotné 

společnosti. Samotná prohlídka závodu probíhala se 

sluchátky, aby všichni účastníci slyšeli a o nic nepřišli.  

Žáci hodnotili velice pozitivně zaměstnance 

společnosti, kteří firmu představili a občerstvení, které 

bylo pro ně připraveno.   
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S personálním oddělením byl navázán kontakt a domluva na případnou další spolupráci. 

4x přední příčky v soutěži Kraje pro bezpečný internet 

Dne 23. května 2023 proběhlo v sále zastupitelstva Plzeňského kraje vyhlášení výsledků soutěže kraje 

pro bezpečný internet.  

Žáci naší školy se zúčastnili základního soutěžního kola a ze středních škol Plzeňského kraje jsme 

umístili jako nejlepší škola do 500 žáků, za což jsme získali 20 000 Kč. Děkujeme všem žákům za účast.  

Některým jedincům základní kolo nestačilo a dobrovolně se zapojili do Kvízu+. Děkujeme za zájem a 

navíc blahopřejeme klukům, kteří se umístili na předních příčkách v Plzeňském kraji a získali tak pěkné 

ceny:  
▪ Tomáš Grolmus, Střední škola informatiky a finančních služeb, Plzeň - 1. místo s postupem do 

republikového kola,  
▪ David Paulík, Střední škola informatiky a finančních služeb, Plzeň - 2. místo,  
▪ Jan Binder, Střední škola informatiky a finančních služeb, Plzeň - 5. místo.  

Do soutěže, která má preventivní charakter, se zapojujeme tradičně jak za školu, tak žáci za jednotlivce. 

V minulosti dokonce prošel soutěžním tutoriálem i celý pedagogický sbor.  

Celá akce není jen preventivním programem pro žáky škol, ale zúčastnit se mohou všichni občané kraje 

- rodiče, senioři, děti, učitelé, policisté, sociální pracovníci, de facto každý občan kraje.  

My jsme zapojení do regionu Plzeňského kraje. Ale do celého 

preventivního programu jsou zapojeny všechny kraje České 

republiky.  

No a na závěr samozřejmě držme všichni Tomáši Grolmusovi 

palce, aby se mu v republikovém kole zadařilo stejně dobře, jako 

tomu bylo v Plzeňském kraji.  

 

Fotbal - krajský přebor 

V pondělí 22. 5. 2023 proběhl na hřištích SK Senco Doubravka Krajský přebor ve fotbalu. Celkem se 

turnaje mělo zúčastnit 6 družstev. Turnaj se 

odehrál systémem každý s každým, když doba 

hry byla 1 x 25 min. Náš tým byl opět 

zdecimovaný zraněními a nemocemi, takže se 

ráno sešlo přesně 11 hráčů, z nichž někteří 

měli také nějaké bolístky. Musím všechny 

kluky moc pochválit, protože v horkém počasí 

bez možnosti prostřídání hráli velmi slušně. 

Během turnaje nám obrana celkem fungovala, 

ale střelecky jsme se vpředu hodně trápili. A 

když s přibývajícím časem a také velkým 

horkem nastupovala únava, naše hra 

postupně uvadala. A tak za 1 remízu a 3 

prohry na nás zbylo 6. místo. Ale nedá se nic 

dělat, je to sport, a my se předvedeme příští 

rok v ještě lepším světle!!! 

Turnaj jsme odehráli v sestavě v brance Filip NOVÝ (3.A) a v poli nastupovali Jonáš BAUMRUK, Jan 

ŠMOLÍK (oba 2.F), Dominik HODAN (1.A), Martin ŽÁČEK (1.E), Jonáš BRAHA, Štěpán BRAHA, 
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Daniel HAVLÍK, Vojtěch PIHERA, Josef ZEMAN, Štěpán ŽEŽULA (všichni 1.F) a poslední zápas 

pomohl také Viktor BEREC (3.F). 

Opékání špekáčků na DM 

Tuto akci jsme měli v plánu již dvakrát, ale pro nepřízeň počasí, jsme ji museli zrušit. Tentokrát nám 

počasí přálo. V úterý 23. 5. 

2023 bylo opékání špekáčků 

naplánováno místo večeře. Žáci 

se ochotně zapojili do přípravy. 

Rozdělali oheň a po celou dobu 

pečení se o něj starali. Během 

této akce jsme společně 

diskutovali na různá téma ze 

života kolem nás.  

Tato akce přispěla k utužování 

vztahů na naše DM. Všichni se 

společně těšíme na další 

společnou akci v našem 

vnitrobloku. 

 

 

 

Celostátní reprezentace v Praze  

6. června 2023 naši školu reprezentovala Olexandra Mazurenko na 

celostátní přehlídce 57. ročníku festivalu ARS POETICA – PUŠKINŮV 

PAMÁTNÍK. Její vystoupení bylo ohodnoceno jako vynikající! 

Za reprezentaci školy moc děkujeme! 

 

Sportovní kurz 

"Když nemůžeš, tak přidej!“ Název písně trefně vystihuje 

výkony více než 90 účastníků letošního sportovní ho kurzu. A 

to ať už šlo o cyklovýlety, turistické trasy nebo outdoorové 

aktivity jako například bungee running, chůze po slackline, 

střílení z luku apod. 

Řada žáků překonala své dosavadní limity. Někteří poprvé 

zdolávali na kole stoupání k rozhledně Koráb, další poprvé 

ušli více než 20 km, jiní poprvé překonali strach z výšek na 

provazovém žebříku či se poprvé koupali v bazénu s méně než 

20 °C. Nebo poprvé vstávali před pátou hodinou ranní, když 

se vydali na dobrovolný předodjezdový výšlap na rozhlednu 

Markéta. 
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Ale nešlo jen o výkony, důležitá byla i spolupráce a vzájemná podpora, která byla všudypřítomná. A 

proto si všichni zaslouží velkou pochvalu a píseň „We Are the Champions“. 

 

Kraje pro bezpečný internet - republikové finále  

V soutěži Kraje pro bezpečný internet jsme letos sklidili velké úspěchy.  

Jak jsme již informovali, jako 

škola jsme se umístili na 1. místě 

mezi středními školami do 500 

žáků. Dále naši žáci Tomáš 

Grolmus, David Paulík a Jan 

Binder obsadili přední příčky mezi 

jednotlivci.  

Tomáš Grolmus byl navíc vyslán 

za Plzeňský kraj, aby jej 

reprezentoval a obsadil 1. místo v 

republikovém finále. Kromě 

zástupců Plzeňského kraje 

samozřejmě Tomášovi gratuluje i 

INFIS.   

Děkujeme a jen tak dále. :-) 

 

Zavřeli nás do kontejneru 

Opravdu. Dne 13. 6. se třída 2.A zúčastnila exkurze 

do firmy METRANS Praha. Doprava byla hrazena z 

projektu Vzdělávání 4.0., takže celý výlet byl pro žáky 

zdarma. A skutečně jsme dobrovolníky na chvíli 

zavřeli do jednoho z kontejnerů. Zajímalo je, zda tam 

bude opravdu úplná tma. A byla.  

Exkurze po největším kontejnerovém překladišti v ĆR 

byla strašně zajímavá a žáci se mohli dovědět mnoho 

nových a praktických informací ze svého oboru – 

logistika (např. co znamená jednotka TEU, komu 

vlastně patří kontejnery, v jakých dvou délkách 

kontejnery existují, kdy se vyřazují, kolik stojí 

skladování prázdného kontejneru a jeho výroba, kolik 

má firma METRANS terminálů po celé Evropě, zda v 

jeřábech pracují i ženy atd.) Zajímají Vás odpovědi? 

Zeptejte se ve 2.A.  

Na zpáteční cestě jsme pak ještě krátce navštívili 

vyhlídkovou terasu u letiště. Zde jsme viděli z 

bezprostřední blízkosti několik přistávajících a 

odlétajících letadel. 
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Exkurze - Lear Corporation Czech Republic 

Co mají společného BMW, Ostrov u Stříbra, sedačky do 

aut a několik absolventů naší školy? 

Je to závod společnosti Lear Corporation Czech 

Republic v Ostrově u Stříbra.  Tuto společnost 

reprezentují  tři absolventi naší školy, kteří zde působí 

již několik let. 

Třicet našich žáků se zúčastnilo exkurze v tomto novém 

výrobním závodě. Měli možnost se seznámit s 

jednotlivými odděleními ve společnosti, prohlídnout si 

moderní výrobní závod. Také měli příležitost vyzkoušet 

si v tréninkovém centru, jak se  vyrábí sedačka. 
 

Na konci prohlídky byli žáci pohoštěni obědem a 

odvezli  si nejen spoustu zážitků, ale i věcných dárků. 

 

Ručičky kraje 2023 

Prezentace dovedností žáků technických a 

přírodovědných oborů škol a učilišť v Plzeňském kraji 

"Ručičky kraje" se již poosmé uskutečnila na nádvoří 

Krajského úřadu v Plzni. 

Samozřejmě nemohli chybět ani zástupci naší školy - na 

stánku šlo nalézt například 3D ukázky modelů, IoT 

propojení hry Minecraft, pájení cívkou nebo drony 

vybavené kamerou.  

Za zmínku určitě stojí také to, že akci navštívilo více jak 

1 200 žáků základních škol. 

 

 

 

Veletrh fiktivních firem EFKO 2023 v Písku 

Letošní školní rok jsme zakončili na 29. ročníku veletrhu fiktivních firem 

v Písku. Pořadatelem byla Obchodní akademie Písek. Účast přijalo 24 

fiktivních firem, naše PPFB, a. s. kompletně zajišťovala veškerý finanční 

styk ke spokojenosti všech obchodujících. Velká byla i účast „veřejnosti“ 

z řad žáků ostatních píseckých škol a učitelů. Dařilo se nám.  

Ze čtyř vypsaných soutěží se našim Cleaners, s. r. o. podařilo obsadit 1. 

místo v soutěži „Nejlepší vizitka“ a PPFB, a. s. obsadila 1. místo v 

soutěži „Nejlepší leták“.  

Dařilo se i v obchodování na stánku, kde jsme se umístili těsně pod 

medailovými pozicemi. Ověřili jsme si, že jak o produkty Cleaners, s. r. 
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o i PPFB, a. s. je při obchodování velký zájem, výrobky jsme odprezentovali, vyzkoušeli si komunikaci 

s potenciálními odběrateli a podařilo se nám uzavřít mnoho nových kontraktů.  

Veletrh byl úspěšným a přínosným zakončením obchodování ve školním roce 2022/2023.  

 

Pavel, Fiala, Rakušan, Babiš a další... 

Ano, všechny tyto vrchní představitele našeho státu a spoustu dalších zákonodárců jsme zvládli vidět na 

prohlídce Poslanecké sněmovny ČR. 

Zájemci z prvních ročníků vyrazili dne 13.6.2023 na návštěvu Poslanecké sněmovny ČR. Shodou 

okolností jsme měli štěstí, že Poslaneckou sněmovnu v tu dobu navštívil prezident ČR Petr Pavel, který 

jako správný voják vyrazil pěšky z PS ČR na Pražský hrad místo toho, aby se vezl autem. I pana Babiše 

a některé další poslance jsme potkali osobně a měli jsme tu možnost je pozdravit.  

Prohlédli jsme si i jeden poslanecký klub a také kanceláře některých poslanců. Moc děkujeme za tuto 

příležitost a těšíme se opět na další prohlídku. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hospitace vyučujících v partnerské škole ve Weidenu 

Během březnové návštěvy z weidenské partnerské školy jsme otevřeli téma imigračních tříd, výuky 

cizinců a jejich začleňování do společnosti. V Německu mají s touto problematikou již velké zkušenosti 

z dob první velké imigrační vlny v letech 2014/15. Mají také velmi důkladně a podrobně propracovaný 

systém výuky cizinců. Proto jsme uvítali pozvánku na hospitace do těchto tříd. A zde několik postřehů z 

naší návštěvy: 

„Největší dojem při hospitaci na Integračním oddělení ve Weidenu na mě udělalo samo vyučování. 

Výuka byla vedena, vnímámo z české perspektivy, velmi klidně a laskavě. Průběh byl pomalejší, 

obsahově nebyly hodiny tolik přehlcené.“ 

„Žáci byli pozorní a spolupracující: nebyli na mobilu, nebavili se mezi sebou, neměli ke všemu 

poznámky, všichni plnili zadání, neprotestovali proti domácím úkolům. V Německu prostě není zvykem 

nedodržovat pravidla, a tak i žáci v integračních třídách dodržují školní řád.“ 



123 
 
 

 

"Při hospitaci na střední škole ve Weidenu mě nejvíce zaujalo striktnější 

dodržování zákazu používání mobilních telefonů v hodině. A to ze strany 

studentů i učitelů. Z pohledu integrace studentů cizí národnosti se mi 

líbil postup, kdy byl v prvním ročníku kladen větší důraz na jazykovou 

přípravu i na úkor odborných znalostí. Odborné i okrajové předměty se 

tedy zaměřovaly více na slovní zásobu a naučení základních pojmů v 

němčině. " 

 

 

 

 

Sportem k upevňování fyzické kondice 

Horký letní den, 15. 6., jsme si v 

domově mládeže rozhodli zpříjemnit 

na Zimním stadionu Plzeň 

LOGSPEED ARÉNY v Doudlevcích. 

S původní představou příjemného 

chladného prostředí jsme se ale velmi 

rychle rozloučili, protože na nás 

čekalo soutěžení ve sportovních 

disciplínách jako jízda na rotopedu, 

hod na koš, posilovna a střelba na 

bránu. Navštívili jsme také zázemí 

pro hokejisty A týmu HOCKEY 

CLUBU PLZEŇ 1929, s výkladem o 

historii klubu a zátěžových trénincích 

hráčů. V závěru jsme byli uvedení do 

ubytovací prostor RPHA, pro 

nadějné hokejové talenty, které jsme 

porovnávali s našimi prostory na 

DM. 

 
I přes jistou únavu z fyzické zátěže 

jsme si návštěvu užili a za naše skvělé 

výkony si dokonce odnesli nějakou tu 

odměnu. 

 

Komunitní den 2023 

Dne 22. 6. 2023 se i letos konalo komunitně-osvětové setkání přátel školy. Počasí nám tradičně přálo a 

návštěvníci si mohli užít neformální slunné odpoledne ve společnosti sportovních či relaxačních aktivit, 

ověřit si své dovednosti v interaktivním vědomostním kvízu nebo uběhnout co nejrychleji opičí dráhu se 

zlatou cihlou. 

Chybět nemohlo ani divadelní představení pod taktovou našeho kroužku a občerstvení, tentokrát formou 

osvěžujícího ovocného baru. 
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Se závěrem Komunitního dne si účastníci soutěží odnesli věcné dary a nezbývá než dodat, že již nyní se 

těšíme na další ročník. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Evropská komise, Evropský parlament, Rada EU a další... 

 
Jak se schvalují zákony, nařízení v 

Evropské unii? Které instituce to 

vlastně mají na starost?  

Tyto a další zajímavé informace se 

mohli žáci prvních ročníků dozvědět z 2 

workshopů pořádaných u nás na škole 

Eurocentrem Plzeň. Ve 4 vyučovacích 

hodinách se žáci dozvěděli více 

informací o Evropské unii, zajímavá 

data, ale hlavně si prakticky vyzkoušeli 

schvalování zákonů v EU. V několika 

skupinkách, do kterých byli rozděleni, 

se museli dohodnout na strategii, se 

kterou půjdou vyjednávat s 

protistranou. Žáci zastupovali 

jednotlivé státy (např. Německo, 

Českou republiku) a poté pak jednotlivá 

politická uskupení. Tématem interaktivního workshopu bylo zavedení elektromobility v EU.  

Moc děkujeme za tuto možnost. 
 

Rozloučení se školním rokem 2022/23 na DM 

Dne 27. 6. 2023 jsme naplánovali společnou akci ve vnitrobloku. Přípravy se ujali žáci. Bylo třeba 

připravit stoly, lavice a rozdělat oheň. Pečení buřtů probíhalo v poklidné atmosféře krásného letního 

podvečera. Povídali jsme si o závěru školního roku a akcích, které na žáky čekají ve škole. Ve 

vnitrobloku si mohli žáci natrhat lesní jahody, maliny a chutné a zdravé plody muchovníku. V závěru 

akce se na obloze objevily mraky, ze kterých bohužel nezapršelo. Opět jsme museli zalévat ze sudů.  
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Všem přejeme krásné a poklidné 

prázdniny.  

 

 

 

 

 

 

 

Proč se stát zadlužuje? 

 
Již podruhé přednášel  pan Ing. 

Nový (místopředsedou 

rozpočtového výboru PS ČR) na 

naší škole.  

Během dvou vyučovacích hodin 

se žáci zabývali státním dluhem, 

státním rozpočtem (jeho 

úskalími, jak se vlastně vytváří, 

atd.) a také se dozvěděli něco o 

důchodové reformě. Dostali tip 

na to, kdy začít šetřit, pokud se v 

důchodu chtějí mít dobře, ale 

také kde jsou úskalí celého 

důchodového systému. Sice naši 

žáci mají do důchodu ještě mnoho 

času, ale uvědomění si důležitosti 

vlastních úspor je důležité již v 

tomto věku. 

 

Máme novou dodávku! 

 

Už jsme v to ani nedoufali...  

V listopadu 2021 jsme objednali novou školní 

dodávku... Bohužel nedostatek dílů, čipů a dalších 

součástí aut se podepsala na všech značkách, tedy 

i na našem objednaném autě...  
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Na konci roku 2022 nám bylo oznámeno, že bychom mohli auto mít, pokud přistoupíme na změnu 

parametrů, které jsme si stanovili.  

Na konci čevna jsme si jeli auto vyzvednout...  

Tak to šlo jako po másle, ne? Za rok a půl bylo auto doma... :-) Tak ať nám slouží.. 
 

Nové sprchy u tělocvičny  

Červen 2023... Na začátku června staré sprchy, na začátku července nové sprchy...  

Pro naše žáky jsme zrekonstruovali jedny ze 

dvou sprch u sportovní haly. Zmodernizovali 

jsme design a věříme, že jsme zvýšili i komfort 

během sprchování... Plechové vaničky a 

plastové sprchové boxy jsme nahradili 

vzdušnými otevřenými sprchami.  

Ještě jsme nedostavěli a už jsme se bohužel 

setkali ze stran žáků s kritikou... Proč jenom 

jedny sprchy? Proč taková barva? Proč nejsou 

zástěny? Proč....? Protože nejsme tiskárna 

peněz a snažíme se ze všech sil získat finanční 

prostředky, abychom mohli pro naše žáky 

zmodernizovat prostředí, ve kterém tráví dost 

podstatnou část svého života. A s rozpočtem, 

který máme k dispozici, musíme hospodařit a 

vymyslet takové řešení, aby bylo funkční i 

estetické.  

Věříme, že většina z našich žáků tuto 

rekonstrukci ocení. :-) Ať vám sprchy slouží...  

 

Konec školního roku 

Jak probíhaly poslední dny školního roku? 

Někteří se vypravili na krátkou turistickou procházku, trasa vedla kolem plzeňských řek a rybníků. Další 

skupinky měly kurz sportovního lezení.  Milovníci zvířátek navštívili ZOO. Prosluněné dopoledne někteří 

prožili v nedalekém Škodalandu u Litické přehrady při hraní fotbalu a pikniku v příjemném 

prostředí. Překvapivě kluky nejvíc 

zaujala vzduchová trampolína. Podařilo 

se jim spojit jak sportovní aktivity, tak 

chvíle odpočinku.  

Další navštívili Bohemia Sekt, kde si 

prohlédli sklepy a zjistili, jak se sekty 

rodí dvěma metodami, tradiční a 

charmatovou. Dozvěděli se spoustu 

zajímavých věcí z historie firmy, která 

byla založena v roce 1942. Degustace 

pro žáky sice nebyla,  ale určitě by tento 

výlet doporučili i ostatním třídám. 
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IT třídy zahájily  výlet turistickou vycházku po IT firmách, které se nachází v širším centru Plzně. 

Zaregistrovali několik firem zabývajících se IT - například Soft tech, Aimtec, Best IT a jiné. Ve firmě 

Aimtec je jedna z pracovnic vzala na střechu budovy, odkud měli krásný výhled na centrum města. 
 

Žáci se zúčastnili také programu Fakescape 

pořádaném Americkým centrem v Moving Station 

v Koperníkově ulici. Vyzkoušeli, jak odhalit 

nepravdivé a poplašné zprávy a dozvěděli se o 

různých možnostech, jak si ověřit informace, 

dohledat zdroj a odhalit pravost a aktuálnost 

fotografií. Na konci programu nechyběl kvíz a 

žáky ještě čekala krátká prohlídka 

zrekonstruovaných prostor Moving Station - staré 

budovy Jižního nádraží. 

 Akce se vydařily a společně si je všichni užili. 

 
 

Jsou prázdniny, ale my nezahálíme!!!  

Začátkem července jsme začali kopat na domově mládeže.  

Pro naše ubytované žáky zrekonstruujeme prostor bytu, kde kdysi býval domovník internátu a již několik 

let je tento prostor volný. Byt byl již částečně upraven na provizorní posilovnu pro ubytované žáky.  

Nyní ale dostane zbrusu nový vzhled. Co pro vás 

připravujeme?  

▪ kuchyňku, kde si ubytovaní žáci budou moci ohřát jídlo 

nebo něco malého a dobrého připravit,  

▪ posilovnu, kde si budou moci protáhnou svá ze školy 

unavená těla,  

▪ nové sociální zázemí, které budou moci využít ke 

stávajícím funkčním sociálkám.  

Rekonstrukce by měla být hotová do konce srpna. Tak 

držte palce, ať vše klapne, jak má...  

 

 

Nová kuchyňská linka už je složená na intru... 

V předchozím článku jsme vás informovali o rekonstrukci na domově 

mládeže. Tak je nyní v polovině. Ale my jsme už pořídili novou 

kuchyňskou linku do nové kuchyňky.  

Pro vaši představu je vyfocená na obrázku. Je však vyfocená v 

obchodu, my ji pořídíme prozatím bez spotřebičů a bez krajního dílu 

vlevo (komín).  
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Do konce prázdnin ji zřejmě nestačíme složit. Ale věříme, že se hned v září najdou kluci, kteří nám s 

jejím sestavením pomohou a společně zase intr vylepšíme...  

  

A je to doma, jsme druzí…  

Děkujeme všem žákům, kteří naši školu reprezentovali 

v soutěžích, a jejich učitelům, kteří žáky do soutěží 

motivovali a připravovali je. Za školní rok 2022/2023 jsme 

získali 2. místo v Plzeňském kraji a jsme na Vás hrdí.  

 

 

 

 

 

 

Zpracovali žáci, vyučující, graficky upravil Václav Šoupa 

 

 

 

 

 

 

 

 
Výroční zpráva o činnosti Střední školy informatiky a finančních služeb za školní rok 2022/2023 
byla dokončena 13. 10. 2023.  
 
 
 
 
Přemysl Šmídl  
ředitel  


